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Vážení sportovní přátelé, 
rok 2022 přinesl toužebně očekávaný konec epidemických opatření – nejen u nás, ale na ce-
lém světě. Postupně se začala vracet do normálu většina sportovních aktivit. Teprve čas 
však ukáže, do jaké míry tato více než dvouletá výluka z běžného života poškodila nejenom 
sportovní prostředí, ale především fyzickou a zdravotní stránku české populace. Zejména 
však dětí.
Alarmující jsou v  tomto směru statistická data. Ministerstvo zdravotnictví vydalo zprávu, 
ze které vyplývá, že v průběhu covidové pandemie dosáhl nárust obezity dětí 60 %. Tyto – 
pro nás šokující – údaje však proběhly médii téměř bez povšimnutí. I toto hovoří o vztahu 
společnosti ke zdravému životnímu stylu, v němž máme obrovské rezervy. Nikdy bychom 
neměli rezignovat na propagaci sportu a zdravého životního stylu jako nejlepší prevence 
proti civilizačním nemocem.
V únoru byly zahájeny XXIV. zimní olympijské hry v Pekingu. Ten se tak stal prvním městem, 
jež hostilo olympijské hry v zimě i létě, které se zde konaly v roce 2008. Kvůli ročnímu posu-
nu her v Tokiu jsme měli na vlastní přípravu pouze půl roku. Nejvíce pozornosti jsme tento-
krát věnovali prevenci proti nákaze covid-19. Komisi odborníků na tuto problematiku koordi-
noval šéflékař Jiří Neumann. Skupině se podařilo vytvořit taková opatření a podmínky, díky 
nimž jsme se vyvarovali pochybení z her v Tokiu. Do dějiště zimních her v Pekingu a zpět 
se podařilo výpravu dopravit bez zásadních epidemických problémů. Z pohledu lékařského 
tedy na jedničku. Z pohledu sportovního se však nepovedlo vytvořit bojovnou a kolektivní 
atmosféru, která by vybičovala sportovce ke skvělým individuálním výkonům. Ačkoli se toto 
týmu vedenému šéfem mise Martinem Doktorem vždy dařilo, tentokrát taková atmosfé-
ra byla v přímém rozporu s protiepidemickými opatřeními, která navíc ovládala celé dění 
na hrách. Sport, nebo zdraví? Vsadili jsme na zdraví. Po zkušenostech z Tokia si myslím, že 
to bylo správné rozhodnutí. Avšak skromný medailový výsledek byl nepochybně jeho daní.
Co se nepodařilo v Pekingu, povedlo se na zimním Evropském olympijském festivalu mláde-
že ve Finsku. Sedm medailí, z toho tři zlaté, a sedmé místo v pořadí národů. To byl historicky 
nejlepší výsledek na zimní mládežnické akci. Slibnou budoucnost našeho sportu potvrdili mla-
dí sportovci i na letním Evropském olympijském festivalu mládeže v Banské Bystrici. Se čtr-
nácti medailemi vytvořili rekord při naší letní účasti. Zářili především mladí atleti, kteří získali  
11 cenných kovů.
Po Vratislavi před pěti lety hostil Světové hry, také o rok posunuté, tentokrát americký Bir-
mingham. Naše výprava pod vedením sportovního ředitele Martina Doktora pojala účast 
na World Games se stejným zápalem jako na olympijských hrách. Technické, lékařské i or-
ganizační zabezpečení jsme se snažili řešit na nejvyšší úrovni. Výsledkem toho byla skvělá 
reprezentace České republiky, výborná atmosféra v Českém domě, a hlavně zisk šesti me-
dailí a řady dalších výborných umístění.
V průběhu roku se český sport postupně vracel k normálu. Červnový T-Mobile Olympijský 
běh se konal ve svém tradičním termínu a zúčastnilo se ho přes 73 000 sportovců. Sazka 
Olympijský víceboj se vrátil do škol a po dvouletých covidových komplikacích se nám po-
vedlo uspořádat plnohodnotný ročník.

1.
ZPRÁVA  
PŘEDSEDY ČOV 
O ČINNOSTI



ZPR ÁVA PŘ EDS EDY ČOV O  Č INNOST I      1110     ZPRÁVA PŘEDSEDY ČOV O  Č INNOST I

Opravdový triumf sportu nad končicí epidemií znamenala Olympiáda dětí a mládeže, ten-
tokrát v Olomouckém kraji. Zúčastnilo se jí 3500 sportovců ze všech 14 krajů ve 20 různých 
sportech. Skutečně fantastické bylo zahájení se sedmi tisíci účastníky a diváky na vypro-
daném Andrově stadionu. Účast naprosté většiny hejtmanů, kteří přijeli do Olomouce pod-
pořit své mládežnické týmy, dokresluje význam celé akce. Speciální poděkování však patří 
místním organizátorům a České televizi. Ta zajišťovala, ať již formou přímých přenosů či 
záznamů, vysílaní z ODM přímo na kanálu ČT Sport. Skvělá čísla sledovanosti ukazují, jaký 
zájem je mezi sportovní veřejností o mládežnický sport.
Ve druhé polovině roku se podařilo dokončit, obhájit a schválit projekt udržitelnosti ASAP. 
Na tomto projektu jsme pracovali s dalšími evropskými národními olympijskými výbory. Ma-
teriál analyzuje současný stav v oblasti udržitelnosti a ukazuje směry jeho dalšího rozvoje. 
Na základě dlouhodobé komunikace s Ministerstvem zahraničních věcí odsouhlasil Výkon-
ný výbor ČOV změnu názvu státu v registru Mezinárodního olympijského výboru. Původní 
dlouhý název Czech Republic nahradil krátký název Czechia, který byl v roce 2016 zanesen 
do registru Spojených národů. 
Napjaté vztahy mezi naší organizací a nově založenou Národní sportovní agenturou se po-
dařilo v závěru roku výrazně vylepšit, a to především díky tomu, že vláda jmenovala před-
sedou agentury Mgr. Ondřeje Šebka. Věřím, že nový předseda přinese lepší vztahy státní 
správy se sportovními organizacemi a podaří se vyřešit především problémy s  včasným 
financováním sportovních organizací. 
Na závěr musím zmínit, že rok 2022 v našich myslích zůstane navždy spojen s ruskou agresí 
na Ukrajině. Rusko zahájilo válku jen několik dní po skončení olympijských her a v předvečer 
zahájení her paralympijských. Tím porušilo olympijský mír, který na návrh Mezinárodního 
olympijského výboru vyhlašují Spojené národy. Bezprostředně po zahájení okupace Ukra-
jiny reagoval Mezinárodní olympijský výbor návrhem celosvětových sankcí proti ruskému 
a běloruskému sportu. Český olympijský výbor tyto sankce neprodleně podpořil.
Tato neutěšená situace bohužel trvá dodnes. Jsem pyšný na to, jaká vlna solidarity zavládla 
v  českých sportovních organizacích. Týkala se nejenom ukrajinských sportovců, ale také 
ukrajinských občanů, které válka vyhnala z jejich domovů a kteří našli azyl v naší zemi. Mezi 
nimi je mnoho dětí, kterým poskytly otevřenou náruč naše sportovní kluby a organizace.
Do dalšího roku přeji všem hodně síly. Po překonání důsledků pandemie věřím, že přestojí-
me i toto nelehké období.

 Se sportovním pozdravem
 JIŘÍ  KEJVAL
 předseda Českého  
 olympijského výboru
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2.
ZPRÁVA O ČINNOSTI 
SPORTOVNÍHO  
ÚSEKU

Ester Ledecká
snowboarding paralelní obří slalom zlatá medaile



o místních podmínkách nejen přímo v Pekingu, ale i v dalších dvou olympijských oblastech. 
To však bylo už v listopadu roku 2019 a od té doby již všechny mítinky s organizačním výbo-
rem, včetně semináře šéfů misí, probíhaly on-line. Nemožnost vlastních inspekcí před ZOH 
nám v přípravě samozřejmě velice komplikovala práci. Například připravit zázemí a výzdo-
bu tří olympijských vesnic bez možnosti vše detailně na místě zaměřit, bylo velkou výzvou 
pro přípravný tým. Na rozdíl od Tokia jsme ani neměli možnost projít naši alokaci ubytování 
pomocí videokonference, vše se připravovalo na základě fotografií a plánků s rozměry, které 
nám zaslal organizační výbor her.
Veškeré administrativní záležitosti a komunikaci se sportovními svazy a organizačním vý-
borem her zajišťoval sportovní úsek standardními postupy, za koordinaci oblastí akreditací, 
přihlášek do soutěží a další „běžnou“ agendu byl zodpovědný zástupce šéfa mise Jan Stlu-
ka. Velkým milníkem v přípravě účasti českého olympijského týmu bylo zrušení uzavírání 
smluv se sportovci a členy doprovodu.
Z hlediska zjednodušení a snížení administrativní zátěže členů výpravy se ČOV rozhodl před 
ZOH v Pekingu požadovat kromě pořadatelem daných formulářů pouze jednoduché stvrze-
ní o převzetí „Souboru dokumentů pro účastníky XXIV. zimních olympijských her v Pekingu 
2022“. Tento soubor obsahoval všechny potřebné a důležité informace pro sportovce a čle-
ny doprovodu, včetně soupisu povinností účastníků a zahrnoval v sobě i detailně rozpra-
covaná opatření v oblasti boje s nákazou covid-19. Soubor dokumentů vč. všech příloh byl 
k dispozici v kancelářích české mise v olympijských vesnicích při ZOH Peking 2022. Sou-
časně byl k dispozici na internetových stránkách olympijského týmu i na webových strán-
kách jednotlivých národních sportovních svazů. Zároveň byly podepsány Smlouvy o spolu-
práci při zajištění účasti českého olympijského týmu na XXIV. zimních olympijských hrách 
v Pekingu 2022 s jednotlivými zainteresovanými sportovními svazy.
Intenzivně probíhala příprava i v oblasti medicínského zajištění výpravy a antidopingu, a to 
pod taktovkou šéflékaře výpravy MUDr. Jiřího Neumanna a ve spolupráci s Lékařskou komi-
sí ČOV, širším medicínským týmem a Antidopingovým výborem ČR. Epidemiologickou situ-
aci řešil šéflékař kontinuálně už od OH v Tokiu, přičemž veškerá možná rizika konzultoval se 
špičkovými odborníky v oblasti cestovní medicíny, především s prof. Jiřím Beranem, ředite-
lem a vedoucím lékařem Centra očkování a cestovní medicíny v Hradci Králové a vedoucím 

ZPRÁVA O ČINNOSTI  
SPORTOVNÍHO ÚSEKU ZA ROK 2022
MARTIN DOKTOR

V roce 2022 pracoval sportovní úsek v následujícím složení:
•  sportovní ředitel: MARTIN DOKTOR,
•  dále: JAN STLUKA, LENKA MALINOVÁ, ZBYNĚK KUŽEL  

a PETRA KUČEROVÁ.

Hlavní body činnosti sportovního úseku v roce 2022:

2.1. Zajištění účasti na olympijských soutěžích:

2.1.1. XXIV. zimní olympijské hry Peking 2022 (Čína)

XXIV. zimní olympijské hry v Pekingu se konaly od 4. do 20. února 2022, tedy pouhých  
6 měsíců po slavnostním zakončení OH v Tokiu ve třech čínských regionech: Čang-ťia-k-
chou, Jen-čching a v hlavním městě Pekingu.
Peking hostil dva sporty na sněhu (big air – snowboard a akrobatické lyžování), plus všech-
ny ledové sporty (curling, lední hokej a bruslení). Některé ze sportů se konaly na sportoviš-
tích zbudovaných při příležitosti OH 2008 a i slavnostní zahájení a zakončení se uskutečnilo 
na olympijském stadionu „Ptačí hnízdo“, jenž sloužil ke stejnému účelu i soutěžím v atletice 
při letních hrách. Velice zdařilá byla přeměna „Vodní kostky“ v „Kostku ledu“, kdy v plavec-
kém bazénu byly zbudovány dráhy pro olympijské soutěže v curlingu.
Jen-čching, předměstská čtvrť Pekingu (80 km na severozápad), hostila kousek od slavné 
Velké čínské zdi akce v alpském lyžování a v ledovém korytě (boby, skeleton a saně).
Ve dvě stě kilometrů vzdáleném Čang-ťia-kchou proběhly na nově zbudovaných sporto-
vištích všechny ostatní sporty na sněhu – klasické a akrobatické lyžování, snowboardové 
disciplíny a biatlon.
Stejně jako všechny předešlé sportovní akce od začátku pandemie covid-19 byly i tyto hry 
velice silně poznamenány opatřeními proti šíření nákazy koronavirem. Celá akce byla v pod-
statě uzavřeným podnikem konaným ve striktně oddělené „bublině“, do které se nikdo ne-
testovaný nedostal – a na druhou stranu ani ven z ní. 
ZOH v Pekingu se zúčastnilo téměř 2900 sportovců a přibližně stejný počet osob dopro-
vodu z 91 zemí. Celkem se konalo 109 medailových soutěží v patnácti sportovních disciplí-
nách. Do českého týmu se kvalifikovalo a nominačním Plénem bylo schváleno 113 sportovců 
a 140 členů doprovodu. I přes velký počet změn v nominacích způsobených na jedné straně 
vyřazením sportovců z důvodů zranění či nevyslání sportovním svazem a na druhé straně 
doplněním sportovců kvalifikovaných díky realokacím od mezinárodních federací se počet 
nakonec výrazně nezměnil. Na finální „soupisce“ bylo ve výsledku 114 sportovců a 143 čle-
nů doprovodu z 8 sportovních svazů: biatlon, boby a skeleton, curling, krasobruslení, lední 
hokej, lyžování (akrobatické, alpské, běh na  lyžích, skoky na  lyžích, severská kombinace 
a snowboarding), rychlobruslení a saně. Do soutěží však nakonec zasáhlo jen 110 sportovců, 
a to z důvodů zranění nebo nemožnosti startu z hlediska proticovidových opatření. Počet 
členů doprovodů zahrnuje i zajištění ze strany ČOT a medicínský tým.

PŘÍPRAVA
Příprava na ZOH v Pekingu probíhala z větší části již v situaci, kdy byl celý svět omezen 
opatřeními proti pandemii. Bylo velkým štěstím, že se nám podařilo ještě před covidem 
zúčastnit jednoho z tzv. „Open Days“, a tak jsme měli alespoň základní přehled a povědomí 
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Celkem bylo realizováno 1273 PCR testů u 315 osob. Každý člen výpravy tedy v průmě-
ru absolvoval 4 testy. Úzká část expertního týmu ve spolupráci s vedením výpravy řešila 
jednotlivé případy a záchyty při odjezdech na ZOH i konzultačně, prostřednictvím on-line 
konferencí.
Výsledkem bylo 42 pozitivně testovaných osob (resp. s nálezem CT), což je 13,33 %. Celkově 
bylo v Číně „zachyceno“ 10 členů české výpravy, z nichž se tři dostali do izolace. Celkem  
9 lidí se dostalo do režimu „blízkých kontaktů“, přičemž jeden byl z tohoto režimu propuštěn 
hned první den, ostatní osmý den. Reálně pozitivní byl v Pekingu pouze 1 sportovec. Z letu 
speciálně vybavovaného pouze pro české sportovce nebyl z celkového počtu 123 pasažérů  
pozitivní nikdo. Nutno podotknout, že tento let byl vypraven v den, kdy v ČR byl rekordně 
nejvyšší počet pozitivně testovaných za celou historii epidemie.
Díky perfektně nastaveným mechanismům, vysokým nákladům (jen za  testování 2,8 mil. 
CZK) a především díky práci velikého množství odborníků se však podařilo, že z účastníků 
letu nebyl ani jeden pozitivní.
V Pekingu jsme řešili další případy pozitivity, ale ty byly způsobeny tzv. zbytkovými hod-
notami po nedávno prodělané nákaze – takto „snadno“ jsme celou situací prošli díky na-
staveným pravidlům a tomu, jsme řadě sportovcům a členům výpravy s pozitivním testem 
v Česku po pečlivém vyhodnocení situace umožnili do Pekingu odcestovat až později, než 
bylo v plánu, za což nám mnohdy spílali. Byla to však jediná šance, jak je uchránit od izolace 
v Číně.

DOPRAVA
Doprava do Pekingu byla řešena kombinovaně, a to jak individuálními letenkami, tak využitím 
speciálu. Bohužel z hlediska doletu a nemožnosti mezipřistání v Ruské federaci jsme nemohli 
využít vládní speciál Armády ČR, ale museli jsme pronajmout komerční charterový let. Spo-
lečnost Korean Air vypravila pro ČOT dva lety, 27. 1. do Pekingu a 21. 2. zpět do Prahy. Většina 
týmu tak cestovala pohodlně a bez přestupů přímo na trase Praha–Peking či obráceným smě-
rem. Velice výhodné to bylo i pro dopravu materiálu, například na cestě zpět se do speciálu 
naložilo celkem 807 kusů zavazadel o celkové hmotnosti 14 tun. V případě dopravy komerční-
mi linkami by to z hlediska finančního i kapacitního v podstatě nebylo možné. Speciály letěly 

Samostatného výukového pracoviště tropické a cestovní medicíny Institutu postgraduální-
ho vzdělávání ve zdravotnictví v Praze.
Nejzásadnější momentem v samotné přípravě v oblasti epidemiologické bylo sestavení Ex-
pertního týmu Covid Peking 2022 již v září 2021. Složení týmu schválil i Výkonný výbor ČOV. 
V rámci expertního týmu probíhaly každodenní konzultace, uskutečnilo se pracovní setkání 
na Sympoziu sportovní medicíny v listopadu 2021 a těsně před odjezdem na ZOH i online 
seminář v lednu 2022. 

OPATŘENÍ PROTI COVID-19
Organizační výbor ZOH v Pekingu byl po OH v Tokiu v nelehké situaci a měl za úkol zajistit 
bezproblémový průběh her v době, kdy např. v Evropě došlo k naprostému vrcholu výskytu 
nákazy koronavirem. Navíc po covidových nesnázích mnoha výprav v Tokiu celý sportov-
ní svět očekával, že se komplikace nebudou opakovat. Číňané se rozhodli pro systém tzv. 
naprosto uzavřené „bubliny“ a striktního testování všech účastníků her. Dokázali tak sice 
na jedné straně snížit riziko šíření nákazy na naprosté minimum, na druhou stranu ale byla 
omezení pro sportovce, členy výprav, zástupce médií i všechny další skupiny včetně organi-
zátorů tak striktní, že se jednalo v podstatě o „izolované“ hry. Na rozdíl od OH v Tokiu zde 
byli v izolaci i všichni lidé zajišťující hry ze strany pořadatele, a právě pro ně byla nastolená 
karanténní politika v podstatě nejtvrdší. Někteří z nich se nesetkali se svými blízkými od po-
loviny prosince až do dubna, kdy jim skončila karanténa po paralympijských hrách. Navíc 
v podstatě všichni účastníci her museli předem projít vakcinací.
Z hlediska české výpravy jsme na doporučení Expertního týmu přistoupil k velice striktní po-
litice testování před odlety na ZOH. Složení Expertního týmu: prof. Libor Vítek, prof. Jiří Be-
ran, prof. Roman Prymula, doc. Marian Hajdúch, prof. Roman Chlíbek (nominován za MZd), 
MUDr. Jarmila Rážová, MUDr. Martina Marešová (Hygienická stanice hlavního města Prahy), 
MUDr.  Zdeňka Jágrová, MUDr.  Barbora Macková (ředitelka Státního zdravotního ústavu), 
MUDr. Hana Zelená, PhDr. Lenka Kovářová, MUDr. Jiří Neumann. Expertní tým vypracoval 
přesný postup nejen testování, ale i procedury, která následovala při pozitivním, nebo hra-
ničním testu. V  souladu s  doporučeními Ministerstva zdravotnictví a  Hygienické stanice 
hlavního města Prahy byli účastníci testováni tak, že hodnoty pro eventuální pozitivitu byly 
nastaveny přísněji, než bylo v tu dobu v ČR běžné, ale ve shodě s hodnotami nastavenými 
Číňany. Stěžejním byl dokument „Postupy pro zajištění PCR testování na covid-19, zdravotní 
a organizační management covid-19 u členů výpravy Českého olympijského týmu na ZOH 
Peking 2022“, který obsahoval většinu postupů, opatření a pravidel, jež byla aplikována před 
hrami i v jejich průběhu.
Opět byl jmenován CLO (styčný důstojník pro covid-19). Této role se ujala Blanka Konečná 
a  jako její zástupci pro další dvě olympijské vesnice Eva Rybáková a Vojtěch Svárovský. 
Expertní tým, CLO a celý štáb výpravy se před hrami zaměřili na všechny oblasti, které pan-
demická situace přinesla a které bylo třeba zajistit, a to včetně stanovení povinného očko-
vání pro doprovod, doporučení třetí dávky očkování nebo vyhodnocení hladiny protilátek, 
izolace před odletem, pravidel pro chování 14 dní před ním, opatření při výdeji oblečení, 
třetí PCR testování před vstupem na letiště nad rámec požadavků, nastavení testovacích 
přístrojů na hladinu, která se shodovala s přísnějšími požadavky v Číně, výtěr z nosu a krku.
V koordinaci s letištěm Václava Havla, pražskou hygienou a Korean Air také vznikla speciální 
pravidla pro let speciálu (oddělení od ostatních cestujících, rychlý průchod letištěm, pře-
dem stanovený seating, jídlo na skupiny, oddělené toalety, FFP3 respirátory apod.).
I režim na pracovištích ČOV se od začátku ledna řídil specifickými pravidly vytvořenými prá-
vě s ohledem na odlet olympijského týmu na ZOH. Snažili jsme se totiž předejít případům, 
kdy by byli sportovci i členové doprovodných týmů následně uvrhnuti do izolace, mnohdy 
v nepřívětivých podmínkách.
Součástí testování byl i třetí zajišťující PCR test v den odletu z Prahy. Vybrané nálezy z pri-
márního testování byly kontrolovány i Národní referenční laboratoří Státního zdravotního 
ústavu MZdČR; vzorky byly uchovávány pro případnou dodatečnou kontrolu.
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Český tým připravil pro své sportovce důstojné a funkční zázemí ve všech třech olympij-
ských vesnicích. Již samozřejmým servisem je vybavení postelí sportovců speciálními zdra-
votními matracemi na míru tak, aby měli z tohoto pohledu maximální komfort. Mnoho z nich 
následně v hodnocení uvedlo, že to bylo zásadní pro jejich sportovní výkony. Také vybavení 
medicínských prostor a  „klubovny“ bylo zajištěno nadstandardně a  poskytovalo členům 
výpravy vysoký komfort a příjemné prostředí pro relaxaci. 
Celkově z hlediska zajištění výpravy na místě nenastalo mnoho problémů a vše probíhalo 
relativně hladce. Samozřejmě v rámci daných opatření, kdy se nikdo nedostal vně uzavřené 
bubliny – tedy mimo sportoviště a ubytování. 

MEDICÍNSKÉ ZAJIŠTĚNÍ
Medicínské zajištění bylo na standardní úrovni, ale samozřejmě z hlediska rozdělení do tří 
vesnic bylo početnější než obvykle. Čítalo celkem 27 lidí. Poněkud složitější situaci měl ten-
tokrát šéflékař výpravy MUDr. Jiří Neumann, který část her musel medicínský tým řídit tzv. 
on-line, jelikož byl sám v době před odletem pozitivní na covid-19, a tak mohl odletět až 
v průběhu akce. Díky zkušeným kolegům a současným možnostem on-line komunikace se 
však vše zvládlo bez větších problémů.
Kromě tří týmů v Číně fungoval doma, v zázemí, ještě další tým pod vedením MUDr. Větvič-
ky, který měl primárně na starosti testy před odletem a koordinaci péče v případě pozitivity.
Většina lékařů a fyzioterapeutů, kteří na ZOH působili, pracuje dlouhodobě pro sportovní 
svazy nebo osobně pro sportovce, kteří se ZOH účastnili. K organizaci samotné péče byly 
ve všech třech vesnicích k dispozici standardní prostory, ordinace, místnost pro fyzioterapii. 
Ve vesnicích se nacházely polikliniky s vybavením CT, RTG, MR, laboratoř, emergence servis 
24 hodin, lékárna.
Český tým nakonec řešil pouze dva vážnější úrazy, zlomeniny kotníku a zápěstí, jinak šlo 
o běžnou medicínskou „agendu“ včetně zajištění chronických stavů či akutních, většinou 
respiračních, potíží. Velice profesionálně a skvěle fungoval tým fyzioterapeutů pod vedením 
prof. Pavla Koláře.

však pouze ve dvou termínech, a tak bylo nutné zajistit dopravu pro část týmu speciálními le-
tenkami, kterých bylo pořízeno celkově 256. Neslo to s sebou velké náklady, ale bylo to nutné 
z hlediska možnosti dopravy jednotlivých tréninkových skupin a sportovců vzhledem k jejich 
dalším soutěžím i z důvodu čekání na možnost odcestování kvůli covidu.
Zajištění individuálních letenek bylo extrémně komplikované, protože do  Pekingu létalo 
pouze pár speciálních letů z několika letišť ve světě. I systém rezervace těchto letenek fun-
goval velice nestandardně a letenky byly extrémně předražené. Ceny byly absolutně mimo 
běžný rámec a vyšly mnohdy na dvojnásobek až trojnásobek cen v „běžném“ období. Ob-
jednávání těchto letenek probíhalo ve speciálním režimu, lety byly mnohdy s dlouhým če-
káním na přestupních letištích a nebylo možné zajistit dopravu v každý požadovaný den.
Doprava materiálu byla zajištěna jednak cargem, které cestovalo s velkým předstihem před 
hrami, ale také ve formě spoluzavazadel. Pro akreditované členy týmu nebylo nutné zajišťo-
vat žádná speciální víza, v době ZOH se bez akreditace do Číny v podstatě dostat nedalo. 
Jako vízum fungovala akreditace, s podmínkou dodržení opatření a nařízení požadovaných 
čínskou vládou a organizačním výborem uvedených v Playbooku. 

ZAJIŠTĚNÍ MISE
Když odhlédneme od protipandemických opatření, pak největší výzvou pro zajištění vý-
pravy bylo rozdělení týmu do tří, od sebe velice vzdálených, oblastí. Znamenalo to neje-
nom složitou personální a materiální logistiku, ale i nutnost většího počtu lidí v týmu ČOV. 
V Pekingu vedl tým šéf mise Martin Doktor a v dalších dvou oblastech zástupci šéfa mise 
Jan Stluka (Jen-čching) a Zbyněk Kužel (Čang-ťia-kchou).
Největší část výpravy sídlila v Pekingu a zahrnovala dva týmy v ledním hokeji (muži a ženy) 
plus sportovce v rychlobruslení na dlouhé i krátké dráze, curlingu a rychlobruslení a na krát-
kou dobu i závodníky v disciplíně Big Air – SNB i lyže. Jelikož z hlediska omezeného počtu 
přidělených postelí nebylo možné ubytovat všechny členy doprovodných týmů spolu se 
sportovci v olympijské vesnici, byly jsme nuceni zajistit ubytování i mimo vesnici v ofici-
álních hotelích. Zde jsme bojovali především s dopravou na sportoviště a kvalitou stravy 
v  externím ubytování. Samotné ubytování v  pekingské olympijské vesnici bylo na  velice 
dobré úrovni, v prostorných apartmánech a s dostatečným prostorem pro společný servis 
a medicínské zajištění. 
V Čang-ťia-kchou, vzdáleném zhruba 200 km od hlavního města, jsme měli druhý největší 
tým. Jeho jádro tvořili sportovci v klasickém lyžování a biatlonu, zároveň zde byla sportovi-
ště pro akrobatické lyžování a snowboarding. Tým v Čang-ťia-kchou se potýkal s relativně 
velkou zimou, a to nejen venku, ale bohužel i v ubytování, které bylo jinak komfortní a pěk-
né. Strava v olympijské jídelně byla v této vesnici asi nejslabší, a to i včetně prostředí – stra-
vování probíhalo ve stanu. Komplikací byla rozhodně velká vzdálenost od letiště a neznalost 
terénu ze strany místních řidičů. Sportovci to ale zase měli relativně blízko na sportoviště. 
Nejmenší část výpravy byla alokována do oblasti Jen-čching, kde největší část týmu tvo-
řili sportovci z alpského lyžování. Kromě nich tam byli ještě bobisti a sáňkaři i naše jediná 
skeletonistka. Sportovci měli velice jednoduchý a krátký přístup na sportoviště, alpští lyžaři 
nastupovali na gondolu směr sjezdovky v podstatě uvnitř vesnice. Velice kvalitní zde byla 
olympijská jídelna, a to jak co se týká prostředí, tak z hlediska kvality a sortimentu stravy. 
Nevýhodou bylo, že se jak medicínské prostory, tak zázemí týmu musely vměstnat do stan-
dardních pokojů, a tak neposkytovaly dostatečný prostor.
Velkou výhodou pro dopravu mezi Pekingem a nejvzdálenější oblastí byl rychlovlak, který 
dosahoval rychlosti až 350 km/h a obě města spojil za 50 minut.
Samostatnou kapitolou byla logistika týmu Ester Ledecké, která opět závodila na snow-
boardu i na lyžích. V první části her soutěžila v Čang-ťia-kchou a hned po svém zlatém závo-
dě v paralelním obřím slalomu na snowboardu se přesouvala do Jen-čchingu na „alpskou“ 
část svého olympijského vystoupení. Přesun celého týmu, a hlavně objemného materiálu 
a vybavení, byl v pekingských podmínkách bez možnosti používat vlastní auta, resp. řídit 
tato auta, relativně složitou logistickou akcí, která se ale vydařila bez komplikací.

Ester Ledecká
zlatá medaile
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Rok Soutěž Místo Počet 
sportovců

Počet členů 
doprovodu

Medailová umístění Počet umístění  
do 8. místa

Zlato Stříbro Bronz 4. 5. 6. 7. 8.

2022 ZOH PEKING, CHN 114 143
2 12

1 0 1 3 1 2 4 2

Umístění Sportovec Sport Disciplína

1 Ledecká Ester alpské disciplíny paralelní obří slalom

3 Sáblíková Martina rychlobruslení 5 000 m

KOMUNIKACE
Opatření proti covid-19 i v Pekingu poznamenala tradiční novinářskou práci, která se ome-
zila prakticky jen na setkání v mixzónách. Český olympijský výbor vyslal na místo dva foto-
grafy (třetí bohužel nemohl odletět) do novinářské bubliny a do každé olympijské vesnice 
jeden obsahový tým. Na místě komunikaci řídila Barbora Žehanová, která zprostředkováva-
la zejména kontakt s médii. 
V úzké spolupráci s  týmem v Praze pokračoval projekt czechteam.tv. Výrazně se zvýšila 
komunikační podpora pro zúčastněné sportovní svazy i sportovce, kteří mohli bez omezení 
využívat fotografie (10 000+ během února) a také vytvořený videoobsah. V takto nastave-
né formě spolupráce se svazy pokračujeme i na dalších sportovních akcích.
Doufáme, že na olympijských hrách v Paříži se po dvou letech velmi omezeného kontaktu 
mezi sportovci a novináři vrátíme k běžnému režimu, kdy novináři mohou do mezinárodní 
zóny olympijské vesnice na individuální rozhovory, je možné organizovat setkání v Českém 
domě nebo například fotografování u památek v dějišti her či mimosportovní, kulturní a dal-
ší setkání. Ta dávají olympijským hrám jiný rozměr nad rámec čistého sportovního zápolení 
a  představují sportovce nejen jako gladiátory zápolící ve  sportovních arénách o  branky, 
body a vteřiny, ale také jako osobnosti s přesahem, což patří mezi hlavní hodnoty olym-
pismu. Navíc jsou také cestou, jak nejen sport, ale také hodnoty s ním spojené představit 
i nesportovní veřejnosti. I pro rok 2024 a další plánujeme co nejširší servis pro sportovní 
svazy a další posunutí projektu czechteam.tv tak, abychom i nadále komunikovali význam 
sportu, pohybu a olympijských her jako důležitou a nezbytnou součást společenského dění 
a zdravého životního stylu.

EKONOMIKA
Celkové náklady na ZOH Peking byly enormní především kvůli všem okolnostem spojeným 
s protiepidemickými opatřeními. Nejen náklady na dopravu osob a materiálu a  testování 
byly nesrovnatelně vyšší než v minulosti, ale i další náklady spojené s účastí českého týmu 
na ZOH byly kvůli covidu bohužel zvýšené.

SPORTOVNÍ VÝSLEDKY
Český tým již do Pekingu odjížděl se sníženými možnostmi na medailové úspěchy, a to pře-
devším kvůli nešťastnému zranění olympijské vítězky ve snowboardcrossu Evy Samkové, 
která chtěla v Pekingu útočit až na dvě medaile.
Naše dlouhodobě největší hvězda zimních sportů Martina Sáblíková se sice úspěšně vyléčila 
z nedávného zranění, ale doba, která od této nepříjemnosti uplynula, byla velice krátká.
Očekávání byla samozřejmě od týmu biatlonistů a také Ester Ledecké, která opět startovala 
ve dvou olympijských odvětvích, snowboardingu a alpském lyžování.
Medailová bilance českého týmu byla nakonec velice nízká a čítala „pouhé“ dvě medaile. 
Tu nejcennější, zlatou, získala Ester Ledecká v paralelním obřím slalomu na snowboardu, 
kdy naprosto suverénním výkonem ve všech jízdách předčila své soupeřky tzv. „o třídu“. 
Bronz vybojovala Martina Sáblíková, která perfektním výkonem v rychlobruslení na 5000 m 
dosáhla na svou sedmou olympijskou medaili a zároveň i na stou medaili Českého olympij-
ského týmu v historii samostatné ČR.
Obě naše v současnosti nejlepší zimní sportovkyně přidaly ještě čtvrtá místa, kdy jim bronz 
unikl o kousek. Stejně tak těsně za medailí skončila i největší naděje současného českého 
biatlonu Markéta Davidová. Jak Ester, tak Markéta ještě přidaly další dvě umístění těsně pod 
pódiem, tedy páté, resp. šesté místo.
Za velký úspěch se dá považovat šesté místo manželů Zuzany a Tomáše Paulových v curlin-
gu. Jejich, pro český tým premiérové, vystoupení na ZOH mělo v ČR velký ohlas. Stejně tak 
i historicky první účast českých ledních hokejistek pod pěti kruhy rozhodně nebyla zklamá-
ním, a to i přes neúspěšný pokus o postup do bojů o medaile.
Celkem český tým získal dvě medaile, 14 umístění do osmého a 31 do šestnáctého místa. 

Martina Sáblíková
bronzová medaile



ZPR ÁVA O   Č INNOS T I  S PORTOVNÍHO ÚSEKU     2322     ZPRÁVA O  Č INNOST I  SPORTOVNÍHO ÚSEK U

2.1.2. EYOWF 2022 VUOKATTI (Finsko)

Zimní evropský olympijský festival mládeže se musel z důvodu pandemické situace posu-
nout o rok. Toto však platilo pouze částečně, protože malá část festivalu – konkrétně turnaj 
mužů v ledním hokeji – se nemohla uskutečnit až v březnu 2022. Zároveň z hlediska para-
metrů skokanských můstků nebylo možné uspořádat soutěže ve skocích na lyžích a sever-
ské kombinaci přímo ve Vuokatti a sportovci a členové doprovodných týmů tak absolvovali 
svoji část soutěže ve vzdáleném Lahti. Což zimní EYOF rozdělilo v podstatě na tři části. 

HOKEJOVÝ TURNAJ MLADÍKŮ
Turnaj v ledním hokeji mužů, kde nastoupilo i české mužstvo, se konal od 11. do 18. prosince 
2021. Pořadatelé se snažili o co možná největší podobnost s olympijským festivalem, tak-
že i tato část měla například svoje slavnostní zahájení a zakončení. Díky absenci jednoho 
z týmů se hrálo jiným systémem, než je běžné. Mladí čeští hokejisté bohužel na medaile ne-
dosáhli a skončili čtvrtí, těsně pod pomyslným podiem. Doprava týmu byla zajištěna vlád-
ním speciálem, kde byla aplikována striktní proticovidová opatření, včetně předem sesta-
veného zasedacího pořádku, oddělených toalet, dvoufázového servírování jídla i striktního 
dodržování nošení respirátorů. Také režim před odletem byl zpřísněn a všichni museli projít 
dvojím PCR testováním. Tato část EYOF sloužila i jako seminář šéfů misí pro březen.

HLAVNÍ ČÁST FESTIVALU 
„Jarní“ část festivalu proběhla od 19. do 26. 3. 2022 a byla rozdělena do dvou míst – Vuo-
katti a Lahti. Také zajištění ze strany ČOV bylo rozděleno do dvou týmů, včetně medicín-
ského zajištění. Doprava týmu byla zajištěna do Lahti komerčními lety a do Vuokatti Airbu-
sy Armády ČR (nazpět Airbus + CASA). Z hlediska proticovidových opatření již ve Finsku 
panoval mírnější režim, nicméně český tým absolvoval podobné procedury jako v případě 
prosincové účasti ledních hokejistů, tedy test PCR do 72 hodin před odletem a test přímo 
na letišti (u většiny antigen). Došlo bohužel k záchytu pozitivních případů, a tak nakonec 
dvě sdruženářky do Finska nemohly odcestovat a do soutěží nenastoupily.

CELKOVÉ NÁKLADY NA ZOH PEKING 2022
Tabulka nákladů na Peking – ekonomický úsek

v tis. Kč

r. 2020 r. 2021 r. 2022 CELKEM

1 SOFTWARE 0 34 66 100

2 LÉKAŘSKÉ ZABEZPEČENÍ (vč. proticovid. opatření) 0 122 3532 3654

3 OSOBNÍ NÁKLADY 0 611 1152 1763

4 PROPAGAČNÍ PŘEDMĚTY, TISKOVINY 0 140 750 890

5 DHM DO 80 TIS. KČ 0 82 65 147

6 SPOTŘEBA MATERIÁLU 0 1927 361 2288

7 LÉKAŘSKÉ POTŘEBY A MATERIÁL 0 886 373 1259

8 JEDNOTNÉ OBLEČENÍ VÝPRAVY 0 6815 1561 8376

9 CESTOVNÉ 1892 4189 42509 48590

z toho:

     cestovné-tuzemské 0 0 8 8

     cestovné zahraniční (cargo) 0 0 5326 5326

     cestovné zahraniční  (letenky, nadváha, PHM)   0 0 33231 33231

     ubytování 1892 4189 1204 7285

     kapesné a diety 0 0 2740 2740

10 PŘÍPRAVA NA OH 2034 5295 537 7866

z toho:

   kempy svazy 1335 4341 0 5676

   centrální servisní  a specifické projekty 699 954 537 2190

11 NÁKLADY NA REPREZENTACI 0 0 96 96

12 STRAVNÉ PŘI AKCÍCH (vč. stravy v OLV) 0 5 321 326

13 NÁJEMNÉ, RATECARD 0 1606 1094 2700

14 POŠTOVNÉ A TELEFONNÍ POPLATKY, SIM  KARTY 0 354 23 377

15 POJISTNÉ 0 2 428 430

16 OSTATNÍ SLUŽBY 0 187 4308 4495

17 POPLATKY  (vč. kursových rozdílů) 0 131 80 211

NÁKLADY CELKEM 3926 22386 57256 83568

Petr Hák
zlatá medaile
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Rok Soutěž Místo Počet 
sportovců

Počet 
členů 

doprovodu

Medailová umístění Počet umístění  
do 8. místa

Zlato Stříbro Bronz 4. 5. 6. 7. 8.

2022 EYOWF VUOKATTI, 
FIN 77 57

7 8

3 4 0 2 2 1 2 1

Umístění Sportovec Sport Disciplína

1 Petr Hák biatlon 7,5 km sprint 

1 Jakub Hroneš snowboarding slopestyle 

1 Tým (ženy) lední hokej turnaj ženských týmů 

2 Štafeta biatlon Smíšená štafeta - 4 x 6 km 

2 Jiří Konvalinka severská kombinace jednotlivci střední můstek + 6 km 

2 Jiří Tuž běh na lyžích 7,5 km klasicky chlapci 

2 Jakub Hroneš snowboarding Big Air 

KOMUNIKACE
Český olympijský výbor vyslal do  dějiště březnové části fotografku Barboru Reichovou 
a také dva členy komunikačního týmu. Veškerý vytvořený obsah poskytl zúčastněným spor-
tovním svazům i sportovcům. O medailových úspěších díky zveřejnění v servisu ČTK refe-
rovala všechna hlavní média, příběhy jednotlivých sportovců se zabývala regionální média. 
Prostor mládežnickým úspěchům poskytly i Česká televize a Český rozhlas.

Evropského olympijského festivalu ve Vuokatti se zúčastnilo 932 sportovců, z toho 100 v prosin- 
ci, 708 ve Vuokatti a  124 v Lahti. Celkem festival hostil 1608 účastníků ze 44 národních 
olympijských výborů včetně 15 ambasadorů (českou zástupkyní byla krasobruslařka Anna 
Dušková). Medaile se rozdaly ve 39 disciplínách. Vzhledem k válce na Ukrajině nemohly 
startovat ruská a běloruská výprava. 
Celkově naše výprava čítala 77 sportovců (20 lední hokej v prosinci, 48 Vuokatti, 9 Lahti), 
s doprovodem a zajištěním ze strany ČOV a medicínským týmem měla výprava 134 členů. 
I přesto, že v prosinci se nepodařilo našim hokejistům získat medaili, dosáhli čeští spor-
tovci historicky největšího úspěchu na EYOF. Sedm medailí, a z toho 3 zlaté, posunuly náš 
tým na 7. místo v hodnocení národů. Dvě medaile, nejprve stříbrnou v Big Airu a následně 
i  zlatou ve  slopestylu, získal snowboardista Jakub Hroneš. Další zlatou přidal ve  sprintu 
na 7,5 km biatlonista Petr Hák, který spolu se svými parťáky ze smíšené štafety Kateřinou 
Gotvaldovou, Kateřinou Pavlů a  Danielem Maluškem přidal i  stříbrnou medaili v  závodě 
na 4x6 km. Po dramatickém finále a vítězstvím nad Švédskem se podařilo vybojovat zlatou 
medaili i našim ledním hokejistkám. Stříbrnou medaili získal v běhu na lyžích na 7,5 km kla-
sicky Jiří Tuž a z Lahti ho doplnil sdruženář Jiří Konvalinka v závodě jednotlivců na středním 
můstku + 6 km v běhu na  lyžích. Těsně pod pódiem skončili již zmiňovaní lední hokejisté 
a  také Kateřina Pavlů v biatlonovém závodě na  10 km. Páté místo získala Nela Půbalová 
v běhu na lyžích 5 km klasicky a její kolega z týmu Ondřej Pilař na 10 km volně. Celkem čeští 
mladí sportovci získali 15 umístění do osmého a 36 do šestnáctého místa.

Jakub Hroneš
zlatá medaile

Přílet výpravy - medailisté Jakub Hroneš, Petr Hák, Daniel Malušek, Kateřina Gotvaldová, Kateřina Pavlů,  
Jiří Tuž, tým ženský hokej
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Rok Soutěž Místo Počet 
sportovců

Počet 
členů 

doprovodu

Medailová umístění Počet umístění  
do 8. místa

Zlato Stříbro Bronz 4. 5. 6. 7. 8.

2022 SH BIRMINGHAM, 
USA 88 54

6 13

0 3 3 6 3 0 0 4

Umístění Sportovec Sport Disciplína

2 Jaroslav Lorenc bowling jednotlivci (tenpin)

2 Tým (muži) inline hokej turnaj mužů

2 Tereza Janošíková orientační sporty sprint

3 Tým (muži) florbal Turnaj mužů

3 Petr Dvořáček kickbox K1, do 75 kg

3 Tomáš Křivda orientační sporty sprint

2.1.3. Světové hry BIRMINGHAM 2022 (USA)

XI. Světové hry proběhly od 7. do 17. července 2022, a to s ročním zpožděním způsobeným 
posunem OH v Tokiu z roku 2020 na 2021. Světových her v hlavním městě amerického státu 
Alabama se zúčastnilo 3459 sportovců z 99 zemí všech obydlených kontinentů. Sportovci 
se utkali o medaile v 233 soutěžích a 34 sportech. Birmingham představil svoji jižanskou 
pohostinnost, hry probíhaly ve velice přátelské a milé atmosféře. I přesto, že takto velkou 
multisportovní akci zajišťoval Birmingham poprvé, nedošlo k  žádným velkým pořadatel-
ským problémům. Samozřejmě se celá akce nedá úplně srovnávat s OH, na druhou stranu 
v mnoha případech se minimálně atmosférou olympijským akcím velmi přiblížila. 
Český tým byl složen z 88 sportovců a spolu s členy doprovodných týmů a se zajištěním 
ze strany ČOV výprava čítala 142 členů. Česká republika měla v Birminghamu zastoupení 
v  následujících sedmnácti sportech: bowling, florbal, gymnastika, kanoistika, kickboxing, 
kolečkové sporty (inline rychlobruslení a inline hokej), korfbal, lakros, letecké sporty (drony 
a parašutismus), lukostřelba, muaythai, orientační běh, ploutvové plavání, squash, taneční 
sport (latin a rock’n’roll), karate a vodní lyžování.
Sportovci k  sobě měli 33 trenérů a dalších servisních pracovníků a  v Birminghamu dále 
působilo 6 rozhodčích z ČR. Po medicínské stránce jsme měli v týmu lékaře, dvě fyziote-
rapeutky a jednoho fyzioterapeuta, kteří pečovali o zdraví a optimální připravenost našich 
sportovců. Nejen o  jejich dobré psychické rozpoložení se dále staral štáb ČOT, kde jsme 
měli kromě šéfa mise ještě další 4 členy. Za vedení ČOV byl přítomen a na vše dohlížel mís-
topředseda pro neolympijské sporty Filip Šuman. Události ze Světových her po mediální 
stránce pokrýval náš tým komunikace, kde jsme kromě Press Ataché a fotografky měli s se-
bou i velice výkonný čtyřčlenný tým digitální komunikace. 
Na sportoviště byly relativně solidní dojezdové vzdálenosti, mnoho soutěží probíhalo přímo 
v centru města. Sportovci i doprovodné týmy byli ubytováni v relativně slušných podmín-
kách ve dvou komplexech vysokoškolských kolejí - University of Alabama at Birmingham, 
která byla přímo v centru hlavního města Alabamy a Birmingham Southern College vzdále-
né zhruba patnáct minut od centra dění.
Český tým vytvořil zázemí pro týmy a sportovce poblíž centra města v  residenční čtvrti 
v domě Eden Brae. Jelikož nebylo možné připravit odpovídající zázemí v místě ubytování 
rozhodli jsme se zajistit centrum týmu v externích prostorách. „Český dům“ tak poskytoval 
medicínské zázemí pro všechny sportovce (ordinace, masáže, rehabilitace), mediální záze-
mí (rozhovory, sociální média atd.) hospitality zázemí pro všechny členy týmu (posezení, 
pohoštění, pitný režim i česká kuchyně). 
Čeští sportovci vybojovali celkem šest medailí. Stříbro si z Birminghamu odvezl bowler Ja-
roslav Lorenc, v  inline hokejovém turnaji stejný kov vybojoval tým mužů a stříbro získala 
rovněž Tereza Janošíková ve sprintu v orientačním běhu. V boji o bronz uspěl tým florba-
listů a také kickboxer Petr Dvořáček a orientační běžec Tomáš Křivda. Naši sportovci ještě 
přidali několik míst těsně pod stupni vítězů, a to šestkrát čtvrté a třikrát páté místo. Celkově 
to bylo 20 míst do osmé příčky. V pořadí národů jsme obsadili 53. místo, resp. 23. místo 
v počtu získaných medailí.

Jaroslav  
Lorenc

stříbrná  
medaile

Tereza Janošíková
stříbrná medaile

Závěrečný ceremoniál
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Rok Soutěž Místo Počet 
sportovců

Počet 
členů 

doprovodu

Medailová umístění Počet umístění  
do 8. místa

Zlato Stříbro Bronz 4. 5. 6. 7. 8.

2022 EYOF
BANSKÁ 

BYSTRICA, 
SVK

71 39
14 15

3 5 6 2 3 7 8 1

Umístění Sportovec Sport Disciplína

1 Jan Kumstát tenis dvouhra 

1 Matyáš Zach atletika 110 m překážek

1 Petr Meindlschmid atletika skok daleký 

2 Jan Škarban atletika 2000 m steeplechase 

2 Natálie Fišerová atletika hod diskem 

2 Karolína Jarošová atletika 2000 m steeplechase 

2 Pavel Šumpík silniční cyklistika časovka jednotlivců 

2 Karolína Machová atletika vrh koulí 

3 Tým (muži) volejbal turnaj mužů 

3 Štěpán Šípek atletika hod oštěpem 

3 Zuzana Štejfová atletika hod kladivem 

3 Milan Vích atletika desetiboj 

3 Viktorie Jánská atletika skok daleký 

3 Ester Parohová atletika 100 m

2.1.4. EYOF BANSKÁ BYSTRICA 2022 (Slovensko)

Stejně jako zimní edice Evropského olympijského festivalu mládeže se musela i letní část 
o rok posunout. EYOF v Banské Bystrici se uskutečnil od 24. do 30. července 2022 v krás-
ném prostředí Slovenského rudohoří v údolí řeky Hron. Až na závěrečné trable s počasím 
ho organizátoři velice dobře zvládli a připravili odpovídající sportoviště i zázemí pro 2302 
sportovců z 48 zemí, kteří soutěžili v 10 sportech a 119 medailových disciplínách. Český tým 
měl celkem 110 členů. Naši sportovci, kterých bylo 71, soutěžili v osmi sportech: atletice, 
badmintonu, cyklistice, sportovní gymnastice, judu, plavání, tenise a zastoupení v týmových 
sportech jsme měli díky volejbalistům. 
Ubytování bylo pro jednotlivé týmy zajištěno na vysokoškolských kolejích a středoškolských 
internátech po celém městě. Český tým byl ubytován společně se slovenským na internátě 
místní střední školy. Jelikož zde byly jen tyto dvě výpravy, mohli jsme ho nazvat „Českoslo-
venským domem“. Sportovci si tak mohli užívat příjemnou a přátelskou atmosféru, která 
mezi výpravami panovala. Náš tým zajistil ve společných prostorách velice slušné medicín-
ské zázemí pro lékaře i fyzioterapii a zároveň také „klubovnu“, kde se mohli mladí sportovci 
z různých sportovních disciplín scházet a relaxovat. 
Největšího počtu úspěchů na festivalu v Banské Bystrici dosáhli čeští atleti a atletky. Z cel-
kového počtu čtrnácti medailí jich získali pro svůj sport 11. Zlatou medaili vybojoval Matyáš 
Zach na 110 m překážek a také Petr Meindlschmid ve skoku dalekém. Ke dvěma atletickým 
triumfům přidal další i tenista Jan Kumstát. Stříbrnou medaili získal z časovky jednotlivců 
cyklista Pavel Šumpík a  dále pak stejný kov brali atleti a  atletky: Jan Škarban (2000 m 
steeplechase), Natálie Fišerová (hod diskem), Karolína Jarošová (2000 m steeplechase) 
a Karolína Machová (vrh koulí). Bronzové medaile v zápase o třetí místo získali naši mladí 
volejbalisté, všech dalších pět bronzových bylo z atletiky: Štěpán Šípek (hod oštěpem), Zu-
zana Štejfová (hod kladivem), Milan Vích (desetiboj), Viktorie Jánská (skok daleký) a Ester 
Parohová (100 m). Celkově naše výprava skončila v pořadí národů na 15. místě, resp. 11. mís-
tě v počtu medailí. Naši sportovci byli 35krát do osmého a 65krát do 16. místa. 

Medailisté

Jan Kumstát
zlatá medaile

Matyáš Zach
zlatá medaile

Petr Meindlschmid
zlatá medaile
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2.2. Příprava účasti na budoucích olympijských soutěžích:

•  Podpora sportovní přípravy a příprava účasti na OH Paříž 2024
•  Podpora sportovní přípravy a příprava účasti na ZOH Cortina–Milano 2026
•  Příprava zajištění účasti na EYOWF Friuli Venezia Giulia 2023
•  Příprava zajištění účasti na EH Krakov 2023
•  Příprava zajištění účasti na EYOF Maribor 2023
•  Příprava zajištění účasti na BG Bali 2023
•  Příprava zajištění účasti na YOG Gangwon 2024

2.3. Účast na mezinárodních i tuzemských odborných 
seminářích a zasedáních:

•  Seminář se sportovními svazy, EYOF Vuokatti 2022, 7. 1. 2022
•  Seminář medicínského týmu Dříteč, 13. 1. 2022
•  Jednání Sportovního expertního týmu, 13. 1. 2022
•  První Chef de Mission meeting Peking 2022 on-line, 20. 1. 2022
•  AMS meeting Paris 2024, 29. 3. 2022 
•  Sympozium sportovní medicíny Dříteč 31. 3. – 2. 4. 2022
•  Konference ČOV se sportovními svazy, O2 Universum, 13. 4. 2022
•  Konference ČOV, Palestra, 26. 5. 2022
•  Seminář medicínského týmu Dříteč, 7.–8. 6. 2022
•  On-line meeting, EYOF 2023 FVG, 21. 6. 2022
•  ODM Olomoucký kraj, 25.–29. 6. 2022
•  Společný teambuilding se SVK NOC, Bratislava, 17.–18. 8. 2022
•  RF SOV, Brno, 7.–9. 9. 2022
•  Seminář šéfů misí, EYOF Friuli Venezia Giulia 2023, 19.–23. 9. 2022
•  Open Days Paris 2024, 26.–29. 9. 2022
•  Seminář EOC Olympia, 29. 9. – 1. 10. 2022
•  Games Preparation Forum IOC, Olympia, 2. 10. 2022
•  ANOC Games Preparation Forum, Lisabon, 3.–5. 11. 2022
•  Seminář šéfů misí, EH Krakov 2023, 6.–9. 11. 2022
•  Seminář medicínského týmu Dříteč, 24.–26. 11. 2022

2.4. Další činnost sportovního úseku:

•  Příprava a  realizace projektu podpory olympijské přípravy – dlouhodobý koncepční 
projekt podpory pro nejlepší české sportovce a talenty v olympijských sportech a dis-
ciplínách. I v roce 2022 byla původní struktura projektů přípravy extrémně redukována 
na základě snížení objemu financí a pokynů od NSA. Podpora sportovců probíhala pouze 
v rámci tzv. „centrálních servisních služeb“. Z jiných zdrojů šly příspěvky svazům za kvali-
fikované místo a stipendia Olympijské solidarity MOV. 
Centrální servisní služby ve své nabídce obsahují podporu přípravy, kterou si jednotlivé 
sportovní svazy a většinou ani RSC nemohou dovolit, a to ať již z finančních nebo perso-
nálních důvodů, a která řeší širší problémy napříč sporty. Servisní služby by měly pokrývat 
právě ty klíčové kroky, které nám umožní vyrovnat se světové konkurenci a ovlivnit nej-
menší detaily sportovního výkonu. Do projektu byli zapojeni největší odborníci na daná 
témata v České republice i zahraničí. Tyto služby využilo v roce 2022 celkem 38 sportovců 
z dvanácti sportovních svazů. Bylo využito jedenáct služeb z devatenácti, a to: analýza 
a nastavení výživy včetně specifických laboratorních testů u prof. Libora Vítka, fyziologic-
ké testy pro vrcholový sport, limitace výkonu, hypoxická a vysokohorská příprava, vedení 
tréninkových programů, funkční respirační trénink a aklimatizace u MUDr. Jiřího Dostala 
a také diagnostika hybného systému u prof. Pavla Koláře. Intenzivně využívanou službou 
byl také speciální zrakový trénink realizovaný v ordinaci SportSenses Tomáše Pospíchala. 
Dále byl do podporovaných služeb zařazen i mentální koučink a sportovní psychologie 
dle požadavků top sportovců. Vzhledem k nemožnosti odcestovat do Číny či okolí s před-
stihem a  relativně dlouhou dobou před OH 2024 se finance v oblasti aklimatizačních 
kempů v roce 2022 nečerpaly.  
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jekt probíhat pod supervizí České republiky. V prosinci 2023 se uskuteční schůzka řídícího 
výboru v Praze.

•  Aktivní účast na práci složek ČOV – především Českého klubu olympioniků, Českého klu-
bu fair play a České trenérské akademie.

•  Spolupráce s ČO a.s. v komunikaci se sportovci: stipendia OS MOV, projekty olympijské 
přípravy, příprava TOP CAMP, Cena J. S. Gutha-Jarkovského, partnerské a ad hoc akce 
atd.

•  Spolupráce s tiskovým oddělením ČOV na zajištění akcí a mediálních výstupů týkajících 
se sportovní činnosti a sportovních akcí ČOV.

•  Spolupráce na projektech ČOV především v rámci Sazka Olympijského víceboje.
•  Řada dalších činností souvisejících s fungováním sportovního úseku nebo s činností spor-

tovního ředitele ČOV: jednání s ADV ČR na zajištění a přípravě vrcholných olympijských 
akcí pro následující období, spolupráce s UK FTVS – garance předmětu II. roč. Sportovní-
ho managementu „Organizace TV a sportu v ČR“, spolupráce na fungování projektu Dual 
Career, jednání poradního sboru ombudsmana ČOV, podpora přípravy ODM, ad hoc akce 
propagující olympismus či ČOV. 

Náklady na činnost, jednotlivé akce i projekty podpory jsou součástí kapitoly 6 této zprávy 
– EKONOMIKA ČOV.

•  V projektech podpory olympijské přípravy bylo poskytnuto 3 520 030,- Kč ze zdrojů 
NSA. V programu stipendií Olympijské solidarity byla poskytnuta podpora v přípravě 
na OH Paříž v celkové výši 1 611 600,- Kč. Příspěvky pro sportovní svazy tzv. za kvalifiko-
vané místo, kdy každý sportovní svaz obdržel za jedno získané místo na ZOH 100 000 Kč 
s využitím dle uvážení, dosáhly v roce celkově 10 800 000,- Kč, z čehož 10 300 000,- 
bylo za ZOH Peking a 500 000,- již za OH Paříž. Tyto finance byly ze zdrojů ČO a.s. 

•  Řízení a organizace práce Sportovního expertního týmu ČOV (SET). Sportovní expertní 
tým řešil především otázky podpory olympijské přípravy, a to jak ve věci finanční podpory 
a její koordinace se sportovními svazy a resortními sportovními centry, tak v rámci výběru 
a specifikace centrálních servisních služeb. 

•  Příprava a  realizace medicínského zabezpečení akcí ČOV včetně odborných seminá-
řů k zdravotnické péči a dopingové problematice. Kromě seminářů probíhala intenzivní 
spolupráce s vybranými odborníky v otázkách proticovidové problematiky a specifikách 
podmínek a aklimatizace pro následující OH/ZOH.

•  Spolupráce na fungování systému zdravotního zabezpečení ČOV. Od roku 2019 zajišťuje 
zdravotnické zabezpečení ČOV konsorcium Centra pohybové medicíny (se spolupracu-
jícími zařízeními Centrum sportovní medicíny a Sportklinik) a Centra zabezpečení státní 
sportovní reprezentace. V systému bylo na konci roku evidováno celkem 474 sportovců 
z 54 sportovních svazů. Sportovcům, které sportovní svazy zařadily na seznam zdravot-
ního zabezpečení, je poskytována péče nejenom na akcích ČOV, ale také pochopitelný 
servis v průběhu celého roku. Jedná se o péči přímou, která byla poskytnuta ve smluv-
ních centrech na základě výběrového řízení. Zároveň s tím probíhala i tzv. nepřímá péče, 
která byla spojena s přípravami na významné sportovní akce. Byla zajištěna komplexní 
administrativní a organizační práce na procesu oficiálního pracovního povolení zejména 
pro lékaře, kteří se podíleli na zajištění ZOH 2022 Peking, SH 2022 Birmingham a EYOF 
2022 Banská Bystrica a kontinuálně probíhaly a probíhají přípravy na další akce plánova-
né na rok 2023 (EYOF, EG, BG atd.). 

•  Spolupráce na činnosti Lékařské komise ČOV (předseda prof. Pavel Kolář). Součinnost 
byla velice intenzivní především těsně před zahájením ZOH Peking a následně i v jejich 
průběhu.

•  Spolupráce s resortními sportovními centry ASC Dukla, OLYMP CS MV a Victoria VSC 
ve věci olympijské přípravy, zejména účast na výročních hodnoceních, neboli oponentu-
rách plánů činnosti, na kterých se mimo jiné řeší příprava sportovců a její specifika smě-
rem k OH / ZOH. V tomto roce se zástupci sportovního úseku ČOV zúčastnili celkem 55 
výročních hodnocení jednotlivých RSC. Intenzivně probíhala komunikace podpory a ko-
ordinace olympijské přípravy.

•  Zabezpečení společného reprezentačního a volnočasového oblečení pro olympijské vý-
pravy ČOV (OH, ZOH, YOG, EYOF, SH, EH). V kooperaci s ALPINE PRO intenzivně probíhá 
příprava vybavení ve spolupráci se sportovci, především v rámci expertní skupiny, kterou 
tvoří Kateřina Neumannová, Kristiina Mäki, Lukáš Rohan a Martin Doktor.

•  Organizace dopravy osob a materiálu na olympijské akce ČOV.
•  Pořádání odborných a organizačních seminářů k akcím ČOV, komunikace ČOV se svazy, 

trenéry, sportovci a experty ze sportovního a medicínského prostředí.
•  Organizace a realizace projektů Olympijské solidarity MOV.
•  Řízení činnosti přípravných štábů olympijských akcí ČOV.
•  Spolupráce s Komisí sportovců ČOV a její aktivní zapojení do dění v ČOV a jeho projektů.
•  Koordinace soutěží Olympijských nadějí. V roce 2022 se po nejhorších covidových le-

tech projekt rozběhl znovu v celé šíři. ČOV bohužel v roce 2022 na pořádání ani účast 
jednotlivých sportů finančně nepřispíval. Soutěže Olympijských nadějí se konaly ve 23 
sportech. V prosinci 2022 proběhlo setkání členů řídícího výboru soutěží Olympijských 
nadějí v Bratislavě. Řídící výbor schválil kalendář akcí na rok 2023. V roce 2023 bude pro-
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Martina Sáblíková
rychlobruslení 5000 m bronzová medaile
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Předchozí podání jsou zapracována ve Zprávě o činnosti za období 2021–2022.  Předmětem 
posouzení byly zejména podněty směřující k legislativě sportovních předpisů, resp. k jejich 
respektování, dále ke sportovní etice, k mimosoudnímu řešení soudních sporů, k rozhodnutí 
sportovních orgánů, podněty ke stanovám sportovních subjektů a k dopingovým kauzám, 
ale i dotazy směrem k zákonům ČR a k jejich dopadům na sportovní prostředí. Tyto věci 
jsem řešil písemnými Stanovisky ombudsmana, osobním jednáním, nebo odborným výkla-
dem. Kromě těchto podání jsem aktivně spolupracoval s orgány státní správy, se sdělovací-
mi prostředky a dalšími fyzickými i právnickými osobami.
V  případě zájmu jednotlivých členů Pléna ČOV jsem samozřejmě připraven poskytnout 
i komplexní, resp. další informace, případně písemnosti k jednotlivým uzavřeným případům. 
Všechny jednotlivé podněty jsou u mne k dispozici pro členy Pléna ČOV i další orgány Čes-
kého olympijského výboru.
Informace o kompetencích ombudsmana ČOV a kontaktní údaje lze najít na webových 
stránkách www.olympic.cz/ombudsman.

ZPRÁVA O ČINNOSTI  
OMBUDSMANA ČOV
ALEXANDER KÁROLYI

Plénum ČOV volí na  návrh členů ČOV ombudsmana Českého olympijského výboru. Po-
stavení, působnost a další činnosti ombudsmana ČOV upravuje Statut ombudsmana ČOV. 
Do činnosti ombudsmana ČOV patří zejména působit v oblasti ochrany práv členů ČOV, 
vyplývajících z působení a jednání orgánů sportovních subjektů a dalších členů ČOV, kte-
ré jim zaručuje Olympijská charta, Stanovy ČOV, včetně dalších předpisů ČOV a principy 
demokratického právního státu. Ombudsman je chrání například i  před jejich nečinností 
a podobně. V červnu 2018 přijal Výkonný výbor Českého olympijského výboru písemným 
prohlášením Etický kodex Mezinárodního olympijského výboru jako nedílnou legislativní 
součást interní činnosti a působnosti Českého olympijského výboru. Ombudsman ČOV vy-
konává v rámci ČOV i působnost a pravomoc Etické komise MOV dle Etického kodexu MOV. 
Ombudsman ČOV předkládá Plénu ČOV zprávu o své činnosti.
V předmětném období, tj. v roce 2022, resp. od 1. 4. 2022 do 31. 3. 2023, jsem se aktivně 
zúčastňoval zasedání VV ČOV, scházel se s předsedy jednotlivých složek ČOV, komunikoval 
s předsedou Komise sportovců ČOV a předsedou, resp. členy Revizní komise ČOV. Dále 
spolupracuji s generálním sekretářem ČOV, dalšími pracovníky ČOV a samozřejmě i s před-
staviteli jednotlivých sportovních subjektů, členy VV a Pléna ČOV. Výrazně jsem komuniko-
val s Legislativní radou ČOV, jelikož jsem byl VV ČOV požádán o gesci pro novelu Stanov 
ČOV.

Ve smyslu Statutu ombudsmana ČOV jsem komunikoval a spolupracoval s mým Poradním 
sborem, který je složen z právních specialistů, olympijských vítězů, zástupců akademické 
obce a ze zástupců veřejných médií.

ČLENOVÉ PORADNÍHO SBORU OMBUDSMANA ČOV JSOU:

•  PhDr. Martin Doktor, sportovní ředitel ČOV, dvojnásobný olympijský vítěz,  
člen Rady České televize;

•  Prof. Ing. Richard Hindls, CSc., dr. h. c., vysokoškolský pedagog,  
emeritní rektor VŠE Praha;

•  Mgr. Michal Králík, Ph.D., předseda senátu Nejvyššího soudu ČR;
•  Prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc., prorektor Univerzity Karlovy;
•  Pavel Nedvěd, držitel Zlatého míče pro nejlepšího fotbalistu Evropy 2003;
•  Mgr. Kateřina Neumannová, poradce pro sport Ministerstva obrany ČR,  

olympijská vítězka a mistryně světa;
•  JUDr. Mgr. Marcel Petrásek, M.B.A., LL.M., předseda Legislativní rady ČOV,  

advokát a soudní znalec;
•  JUDr. Daniel Viduna, člen Legislativní rady ČUS, advokát;
•  JUDr. Pavel Zpěvák, odborný právní konzultant Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR;
•  Mgr. Denisa Černá, tajemnice ombudsmana ČOV.

Od 1. 4. 2022 do 31. 3. 2023 jsem posuzoval 20 podání a poskytl několik odborných vyjádře-
ní. Rovněž se aktivně, jako gestor, podílím na novele Stanov ČOV. Pro novelu Stanov byla vy-
tvořena osmičlenná Pracovní skupina, se kterou aktivně komunikuji. Samozřejmě pravidelně 
spolupracuji i s Legislativní radou ČOV. Dále konzultuji s advokátní kanceláří i několik žalob 
a soudních sporů vedených proti ČOV, z titulu působnosti Ombudsmana v oblasti ochrany 
práv členů Českého olympijského výboru.
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ZPRÁVY PŘEDSEDŮ 
SLOŽEK ČOV

Tomáš a Zuzana Paulovi
curling smíšené dvojice 6. místo



ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY SLOŽKY:
Zpráva o činnosti ČKO za rok 2022.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Pokračovat ve spolupráci na projektech ČOV a jeho složek a podporovat všechny jejich 

aktivity.
•  Rozvíjet činnost regionálních klubů a spolupráci s regionálními institucemi.
•  Usilovat o zajištění důstojných sociálních i zdravotních podmínek pro olympioniky – se-

niory.
•  Zapojení členů ČKO do medializace olympismu a činnosti ČOV.

4.1. Český klub olympioniků (ČKO)
OLDŘICH SVOJANOVSKÝ

SLOŽENÍ PŘEDSEDNICTVA ČESKÉHO KLUBU OLYMPIONIKŮ:
Předseda: OLDŘICH SVOJANOVSKÝ
Místopředsedové: JIŘÍ ADAM, PAVEL BENC, IMRICH BUGÁR,  
ŠÁRKA KAŠPÁRKOVÁ
Členové předsednictva: JIŘÍ ČTVRTEČKA, JIŘÍ DALER, MARTIN DOKTOR,  
ŠTĚPÁN JANÁČEK, KAREL KAŇKA, VÁCLAV KORUNKA,  
JARMILA KRATOCHVÍLOVÁ, ANTONÍN PROCHÁZKA, IVAN SATRAPA,  
PAVEL SVOJANOVSKÝ

CÍLE A PRIORITY SLOŽKY:
•  Spolupráce členů ČKO na projektech ČOV.
•  Propojení činností s ostatními složkami a komisemi ČOV.
•  Prosazování principů Olympijské charty a prezentace olympijských myšlenek, především 

ve školách a mezi mladými sportovci.
•  Hájení čistoty sportovního prostředí a soutěžení. 
•  Vytváření podmínek a vyhledávání zdrojů pro podporu olympioniků v sociální a zdravotní 

oblasti.
•  Klubová činnost v regionech.
•  Zapojení do aktivit Světové asociace olympioniků.

ČINNOST SLOŽKY:
•  ČKO má aktuálně 911 členů, podle statutu je organizačně rozdělený do 6 regionálních 

klubů. Z administrativních důvodů se vytvořila samostatná skupina – Praha a Střední Če-
chy.

•  Účast členů ČKO na projektech ČOV a aktivitách s partnery Českého olympijského týmu.
•  Organizace celorepublikových a regionálních setkání olympioniků.
•  Organizace 12 memoriálů významných olympijských medailistů. Poháry ČKO předávají 

vítězům olympionici.
•  Účast a podpora regionálních sportovních akcí zaměřených především na mládež a širší 

sportovní veřejnost.
•  Besedy a autogramiády ve školách a sportovních klubech, předávání cen při vyhlašování 

celorepublikových i regionálních sportovních anket. 
•  Propagace olympismu a zásad fair play v médiích.
•  Mapování osudů bývalých olympioniků. Spolupráce s Pamětí národa.
•  Pomoc při zajišťování adekvátní lékařské a  lázeňské péče a sociálního poradenství pro 

olympioniky let minulých a podněty k jednání o uzákonění renty pro ně. 
•  Nadační fondy založené olympioniky z jejich vlastních finančních prostředků a za podpo-

ry dalších dárců pomáhají olympionikům v sociální nebo hmotné tísni a fungují ve všech 
regionech.

TERMÍNY ZASEDÁNÍ SLOŽKY V ROCE 2022:
•  Zasedání předsednictva ČKO: 3. 3., 30. 3., 21. 4., 12. 5., 23. 6., 1. 9., 13. 10. a 25. 11. 2022.
•  Společenské setkání olympioniků: 1. 4. 2022.
•  Výroční zasedání ČKO: 25. 11. 2022.
•  Setkání regionálních klubů: 10. 6. (SČ), 14. 10. (SM), 17. 10. (JM), 4. 11. (JČ), 21. 11. (ZČ),  

1. 12. (VČ).
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Český klub olympioniků,  
výroční zasedání 2022

Setkání olympioniků po 50 letech - Sapporo, Mnichov

Zahájení plesu ČKO 2022 – Oldřich Svojanovský, 
předseda ČOV Jiří Kejval, moderátor Štěpán Škorpil



lizovat ve svém „dětském“ světě. Kniha byla původně plánována pouze pro potřeby ČOV 
a ČKFP, ale podařilo se navázat spolupráci s nakladatelstvím Euromedia, které se rozhod-
lo knihu distribuovat pro veřejnost ve svých knihkupectvích. Oficiální křest knihy proběhl 
v prosinci 2022 za účasti vybraných sportovců, kteří se stali zároveň kmotry knihy.

Pokračování v projektu „White cards“, na kterém se již několik let pracuje v rámci komise 
fair play v Portugalsku. Cílem je upozornit na činy a chování, které stojí na hodnotách fair 
play a medializovat je. Jedná se o protihodnotu například k červeným a žlutým kartám, kte-
ré udělují rozhodčí během zápasů za porušení pravidel.

TERMÍNY JEDNÁNÍ PŘEDSEDNICTVA SLOŽKY V ROCE 2022: 
•  Zasedání: 2. 3. 2022, 4. 5. 2022, 27. 9. 2022.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023: 
•  Distribuce knihy Desatero fair play pro děti, včetně placek a „White cards“ do základních 

škol napříč ČR. 
•  Navázání komunikace ohledně projektu „White cards“ s organizátory PlaneoCup a McDo-

naldsCup.
•  Navázání komunikace s jednotlivými svazy ohledně možnosti vyhlášení kategorie fair play 

v rámci svazových vyhlášení nejlepšího sportovce roku.
•  Aktivní účast a zapojení ČKFP do zimní ODM 2023. 
•  Nadále pokračovat ve spolupráci a zapojení ČKFP napříč projekty ČOV. 
•  Aktivnější a cílenější komunikace hodnot fair play s novináři. 

4.2. Český klub fair play (ČKFP)
ŠÁRKA STRACHOVÁ

SLOŽENÍ PŘEDSEDNICTVA ČESKÉHO KLUBU FAIR PLAY: 
Předsedkyně: ŠÁRKA STRACHOVÁ 
Čestná předsedkyně: KVĚTA PECKOVÁ 
Místopředsedové: MARTIN DOKTOR, RADOMÍR NOVÁK 
Členové: JAN ČENSKÝ, VLADIMÍR DRBOHLAV, TOMÁŠ HOLUB,  
ŠTĚPÁNKA HILGERTOVÁ, RADEK JAROŠ, JIŘÍ JEŽEK, LENKA KOVÁŘOVÁ, 
HANA MACHKOVÁ, JAN PIRK, JAN ŠVÉD

CÍLE A PRIORITY SLOŽKY: 
•  Propagace a medializace hodnot a chování fair play dle oficiálního Desatera fair play. 
•  Začlenění hodnot fair play a motivace k férovému chování do projektů napříč ČOV, spo-

luúčast na konaných akcích, tvoření a distribuce informačních a motivačních materiálů. 
•  Aktivní spolupráce se složkami a projekty ČOV. 
•  Oceňování vybraných činů fair play v rámci slavnostního vyhlášení. 
•  Spolupráce a mezinárodní aktivity v rámci International Fair Play Committee.

ČINNOST SLOŽKY: 
•  Nominace, výběr oceněných a vyhlášení činů fair play za rok 2021 pro slavnostní vyhláše-

ní (konalo se 25. 5. 2022).
•  Účast a zapojení do mezinárodních projektů v rámci zasedání Mezinárodní komise fair 

play (červen a listopad 2022, Brusel/Řím). 
•  Spolupráce na projektech ČOV: 

•  Olympijský festival Brno – Beijing 2022 (únor 2022) fair play jako součást Olympijské 
zóny EDA, hrací karta s desaterem fair play, den fair play během konání festivalu. 

•  Olympijský běh (červen 2022) Olympijská zóna EDA pro děti v rámci předzávodního 
programu, hrací karty a vzdělávací programy se zaměřením na hodnoty a chování fair 
play formou her. 

•  Sazka Olympijský víceboj: zapojení a propagace v rámci republikového finále, vyhlášení 
a ocenění nejhodnotnějšího činu (Brno, září 2022). 

•  Olympiáda dětí a mládeže – Olomouc (červen 2022): aktivní účast na slavnostním zahá-
jení a zakončení, vyhlášení a předání ceny pro nejhodnotnější čin, distribuce bílých karet 
mezi organizátory a rozhodčí, distribuce knihy Desatero fair play pro děti. 

•  Patronát nad fotbalovým turnajem přípravek SK Slavia Praha (červen 2022, říjen 2022).
•  Patronát nad tradičním projektem „Gentlemanská firma“ v rámci CZECH TOP 100, slav-

nostní vyhlášení a předání ceny ve Španělském sále (červen 2022).

MEDIALIZACE ČKFP: 
•  Štafetový závod firem na Jizerské 50 (březen 2022).
•  Den za obnovu lesa (říjen 2022).
•  Anonce na Českém rozhlase Radiožurnál (podzim 2022).
•  Tisková konference ku příležitosti křtu knihy Desatero fair play pro děti (prosinec 2022).
•  Účast na slavnostním vyhlášení Sportovec roku 2022 jako předávající jedné z vyhlašova-

ných kategorií: Sportovní legenda – Cena Emila Zátopka (předával držitel ceny fair play 
za celoživotní postoj Petr Jákl starší).

REALIZACE PROJEKTU DESATERO FAIR PLAY PRO DĚTI:
Dokončení knihy o hodnotách fair play pro nejmenší děti s Lukášem Urbánkem a Miladou 
Rezkovou. Oficiální desatero fair play bylo přepracované do deseti příběhů s postavičkami 
Edou a Olou tak, aby mu děti co nejlépe porozuměly a mohly si hodnoty představit a rea-
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Slavnostní vyhlášení cen Českého klubu fair play za rok 2021 - Patrik Šolc, Hugo Pejchar, Jitka Nováková, 
Petr Jákl, Veronika Helmichová, David Horáček, Lukáš Malý



•  „Věra Čáslavská“: V Malé výstavní síni v blízkosti liberecké radnice byla otevřena od   
3. května do 26. června expozice, kde byl kromě fotografií a videozáběrů, které dodala 
ČOA, úplně poprvé vystaven samurajský meč a dva obrazy, jež vlastnoručně namalova-
la Věra Čáslavská.

•  Na  přelomu září a  října byla instalována před libereckou radnicí výstava vybraných 
fotografií ze zimních olympijských her v Pekingu 2022 od Barbory Reichové a dalších 
fotografů. Výstava se stala základem pro kalendář ČOV na rok 2023.

•  Projekt Olympijské studijní a  informační centrum jako specializovaná knihovna. 
V říjnu 2022 získala knihovna OSIC osvědčení od Ministerstvo kultury ČR, díky kterému 
se ČOV/OSIC může zapojit do  knihovní sítě ČR, programů VISK (veřejné informační 
služby knihoven) a projektu Národní digitální knihovna, která umožní digitalizovat starší 
publikace ČSOV, resp. ČOV. Otevírají se také nové možnosti financování projektů ČOA 
a obecně olympijského dědictví.

•  Český výbor Pierre de Coubertin. Gymnázium Pierra de Coubertina v Táboře se v listopa-
du zúčastnilo mezinárodního setkání Youth Forum škol Pierra de Coubertina v Mnichově. 
Připravuje se kniha Pierre de Coubertin a Češi (Čechy). 

HLAVNÍ PUBLIKAČNÍ A PŘEDNÁŠKOVÁ ČINNOST:
•  Konference „Olympiáda 21. století: Nejen hry“. Konference, kterou připravila ČOA spo-

lečně s VŠTVS Palestra, se konala 26. května. Byla určená studentům a zároveň všem 
zájemcům o olympijské hnutí z řad široké veřejnosti. Konference měla za cíl přiblížit po-
sluchačům širokou škálu činností, projektů a poslaní Českého olympijského výboru. ČOA 
bude ve spolupráci s akademickým prostředím nadále pokračovat. 

•  POSPĚCH, Tomáš & VACEK, Patrik. Karel Novák: Malíř sportu. Praha: Pozitif, 2022. 272 s.  
ISBN 978-80-87407-39-4. První ucelená publikaci o  legendě sportovní fotografie Kar-
lu Novákovi, který dlouhá léta pořizoval snímky významných osobností, například Dany 
a Emila Zátopkových, Věry Čáslavské, Olgy Fikotové, Jana Kodeše, Martiny Navrátilové 
nebo Jana Bergera a Ivana Hlinky. Cenné jsou i fotografie atmosféry sportovišť, měst i ži-
votního stylu nejen v tehdejším Československu, ale po celém světě. Pravidelně se jako 
fotograf československých výprav účastnil olympijských her mezi roky 1956 až 1968.

4.3. Česká olympijská akademie (ČOA)
ALEXANDR KLIMENT

SLOŽENÍ PŘEDSEDNICTVA ČESKÉ OLYMPIJSKÉ AKADEMIE: 
Předseda: ALEXANDR KLIMENT
Místopředsedové: ZDENĚK ŠKODA (sekretář), JIŘÍ KYNOS
Členové: MICHAL BURIAN, JOSEF DOVALIL, VLADIMÍR DRBOHLAV,  
ZDENĚK HANÍK, MIKULÁŠ KROUPA, RICHARD MRÁZEK
Nové členky od 7. března 2023: BARBORA REICHOVÁ, LUCIE SWIERCZEKOVÁ

CÍLE A PRIORITY SLOŽKY:
ČOA je v duchu zásad Mezinárodní olympijské akademie vědeckým, studijním, informačním 
a propagačním centrem olympijského hnutí v České republice. Ve spolupráci s vědeckými, 
paměťovými a  pedagogickými institucemi studuje různé stránky olympijského hnutí 
a prostřednictvím vlastních projektů přenáší olympijské ideje do života společnosti. Udržuje 
mezinárodní styky a spolupráci s obdobnými institucemi v zahraničí. V rámci ČOV spolupra-
cuje se složkami a projekty napříč ČOV.

ČINNOST SLOŽKY: 
•  Putovní výstava Made in Czech Republic. Jako podpora zimních olympijských her v Pekin-

gu byla na několika místech v ČR (Ostrava, Plzeň, Mladá Boleslav) vystavena expozice, 
která přibližovala historii Českého a Československého olympijského výboru, historických 
úspěchů na zimních olympijských hrách a připomínala zásadní české stopy v dějinách 
olympijského hnutí. 

•  Výstava „Věra Čáslavská“ v  Nové budově Národního muzea (od  5. května 
do  26. září 2022). U  příležitosti nedožitých osmdesátých narozenin jedné z  čes-
kých největších sportovních legend, Věry Čáslavské, připravilo Národní muze-
um ve  spolupráci s  ČOA výstavu, která představila její život a  sportovní kariéru. 
Vedle unikátních fotografií bylo možno poprvé spatřit pohromadě nejucele-
nější sbírku jejích medailí a  ocenění, jak těch olympijských z  Tokia 1964 a  Me-
xika 1968, tak z  řady mistrovství světa i  Evropy nebo republikových šampio-
nátů, ale i  řadu dalších ocenění, která jí byla za  jejího života udělena, včetně 
japonského Řádu vycházejícího slunce. Mezi exponáty bylo mnoho dalších osobních 
předmětů, např. její svatební šaty, reprezentační dres z olympijských her v Mexiku nebo 
cenzurované vydání knihy Cesta na  Olymp s  vlastnoručním dovětkem Věry Čáslavské.  
Většina vystavených exponátů pocházela z pozůstalosti Věry Čáslavské a Nadačního fon-
du Věra Čáslavská. ČOA poskytla fotografie z archivu Karla Nováka a zprostředkovala 
výpůjčku filmových záběrů a několika unikátních fotografií z archivu Mezinárodního olym-
pijského výboru. ČOA se rovněž podílela na propagaci výstavy (sociální sítě, PR, inzerce 
v tisku).

•  Setkání olympioniků po 50 letech od Sappora a Mnichova 1972. Ve spolupráci s Českým 
klubem olympioniků a Českou televizí se 15. září uskutečnilo výroční setkání pamětníků. 
Česká televize natočila a odvysílala záznam. Na přípravě setkání se podílela i ČOA. 

•  100 + 100: Dana a Emil Zátopkovi. Ve spolupráci se ZOO Praha byla od poloviny října 
do poloviny listopadu vystavena v prostorách pražské zoologické zahrady venkovní vý-
stava k připomenutí 100 let od narození Dany a Emila Zátopkových a skutečnosti, že dlou-
hé roky žili nedaleko a byli jejími častými návštěvníky. V mnoha případech nikdy nezve-
řejněné fotografie z archivu Karla Nováka a archivu MOV popisovaly v krátkosti zásadní 
body jejich společného sportovního i osobního života. 

•  SPORTFILM Liberec. ČOA každoročně podporuje festival mezinárodních sportovních fil-
mů v Liberci a má zároveň poradní hlas v odborné porotě. V průběhu roku 2022 podpořila 
ČOA festival dvěma výstavami. 
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Křest knihy Karel Novák: malíř sportu – Milan Nedvěd, Tomáš Pospěch, Dagmar Nováková,  
Patrik Vacek, Jiří Kejval a Alexandr Kliment



CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
Hlavní témata: 
•  Olympismus, média a společnost je společný projekt Českého olympijského výboru, České 

olympijské akademie a Českého rozhlasu. Cílem je zaměřit se na historii a proměny vztahu 
českého a československého sportu a médií za první republiky, za totalitního zřízení a ná-
sledně v období obnovy demokracie po roce 1989 s využitím zejména rozhlasového archivu, 
ale také vybraných historický pramenů a bohatého fotografického a knihovního fondu ČOV.  
Součástí projektu bude společná digitální platforma, která agreguje veškerý audiovizuální 
obsah, dále výstavní činnost (např. v budově ČRo), setkání s olympioniky, rozhovory ne-
jen se sportovci, komunikaci na sociálních sítích, PR aktivity a další. Projekt bude zahájen 
ke dni stého výročí vysílání Radiojournalu (shodou okolností ve  stejné datum, kdy byl 
založen ČOV — 18. května). Stoleté výročí slaví i Klub sportovních novinářů. V roce 2023 
uplyne taktéž 70 let od zahájení vysílání Československé televize. 

•  Výstava fotografií Karla Nováka. Ve spolupráci s Vojenským historickým ústavem.
•  Příprava projektu „Olympijské dědictví“. ČOA připraví základní obrysy a  parametry 

projektu Olympijské dědictví (výstavní a publikační činnost, vědecká činnost, přednášky 
a další) a postoupí je úseku generálního sekretáře a úseku marketingu ČOV, které je na-
bídnou partnerům ČOV/ČOT. 

•  Publikační činnost:
•  Druhé doplněné a upravené vydání knihy Antverpy 1920: poprvé na olympijských hrách 

pod československou vlajkou. Kniha bude součástí edice, která bude retrospektivně 
zpracovávat olympijské hry a českou a československou účast v období 1896 až 1936, 
neboť v češtině vycházely oficiální publikace až od roku 1948.

•  Příprava knihy o Paříži 1924 ke stoletému výročí.
•  Kniha o sochaři Zdeňkovi Němečkovi, jehož díla se sportovní tematikou jsou proslulá 

po celém světě. 
•  Příprava vydání překladu knihy o Pierrovi de Coubertinovi The Idealist od George Hirthlera. 
•  V přípravě kniha o olympijských memorabiliích do roku 1992 a současně studie na téma 

financování sportu.
•  Český výbor Pierre de Coubertin: v přípravě kniha Pierre de Coubertin a Češi (Čechy).

OLYMPIJSKÁ MULTIMEDIÁLNÍ KNIHOVNA (OMK)
OSIC zajišťuje provoz a rozvoj Olympijské multimediální knihovny (OMK), souboru systémů 
a  nástrojů, který tvoří především digitální knihovna Odložil pro archivaci, popis a  zpří-
stupnění fotografií dokumentujících olympismus a vlastní činnost ČOV (dále Archiv), pre-
zentační vrstva (webový portál) Šupčík k prezentaci těchto fotografií a systém řízeného 
workflow Guth pro import nově vznikajících fotografií. 
Mimo archivace a zpřístupnění zajišťuje OMK v součinnosti s úsekem komunikace ČOV uce-
lenou službu řízeného přejímání a  prezentace nově vznikajících fotografií. Fotografie se 
základním popisem ukládají oprávnění fotografové do Dropboxu. Tyto fotografie „na cestě“ 
jsou okamžitě dostupné prostřednictvím portálu Šupčík. Systém řízeného workflow Guth 
slouží ke kontrole technické integrity, ale především předepsaného stupně popisu, který 
umožňuje fotografie později spolehlivě vyhledávat a zpřístupňovat. Zkontrolované fotogra-
fie jsou uloženy k dlouhodobé archivaci do Archivu a jsou i nadále dostupné prostřednic-
tvím Šupčíka. 
Součástí digitálního Archivu OMK je také elektronický katalog specializované knihovny 
OSIC, která v říjnu 2022 získala osvědčení od Ministerstva kultury ČR – ad výše.

•  ŠKODA, Zdeněk. Los Angeles 1932: příběh československé olympijské výpravy. Praha: 
Euromedia, 2022. 208 s. 978-80-242-8649-5. Kniha mapuje téměř den po dni celý průběh 
cesty našich sedmi sportovců a čtyř členů doprovodu do dějiště olympijských her Los 
Angeles a zpět od 9. července do 29. srpna 1932. Vypráví příběhy a zážitky cestou na lodi 
přes oceán a vlakem napříč USA, setkání s krajany a zajímavými osobnostmi v New Yorku, 
St. Louis, Chicagu i jinde, popisuje život v olympijské vesnici a detailně samotné soutěže 
našich olympioniků a nakonec triumfální návrat na Staroměstské náměstí.

MEZINÁRODNÍ AKTIVITY:
Evropské olympijské akademie:
•  24.–26. 8. 2022 se konal seminář v litevské Klajpedě za účasti zástupců Litvy, Estonska, 

Lotyšska, Česka, Slovenska, Polska, Ukrajiny a Německa. Tématem dvoudenního semináře 
byly důsledky války na Ukrajině s ohledem na olympijské hnutí a otázka vyloučení ROV 
a ruských sportovců. Z konference je k dispozici v anglickém jazyce sborník hlavních pří-
spěvků. Za ČOA se zúčastnil Zdeněk Škoda. 

•  21.–24. 11. 2022 proběhlo ve Frankfurtu General Assembly EOA, kde bylo zvoleno nové 
vedení a nové složení komisí na příští čtyři roky. Za ČOA se zúčastnili: A. Kliment (mediální 
komise), Z. Škoda (komise pro olympijské dědictví) a za ČOV ještě J. Janotová (komise 
pro rozvoj).

Mezinárodní výbor Pierre de Coubertin:
•  22. 6. byl na  Generaly Assembly přijat mezi členy International Pierre de Coubertin  

Z. Škoda.

TERMÍNY ZASEDÁNÍ SLOŽKY V ROCE 2022:
•  9. 9. 2022, 8. 11. 2022.
•  Pravidelná setkání v menších pracovních skupinách v průběhu celého roku.

Zpracované a předložené dokumenty komise:
Zpráva o činnosti České olympijské akademie za rok 2022.
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4.4. Česká trenérská akademie (ČTA)
ZDENĚK HANÍK, MICHAL JEŽDÍK

SLOŽENÍ PŘEDSEDNICTVA ČESKÉ TRENÉRSKÉ AKADEMIE:
Předseda: ZDENĚK HANÍK
Rada ČTA: ZDENĚK HANÍK, MARTIN DOKTOR, MICHAL JEŽDÍK,  
SLAVOMÍR LENER, ANTONÍN PLACHÝ, MICHAL BARDA, DAVID TOMÁNEK, 
MARTIN KAFKA, MAREK CHLUMSKÝ, ONDŘEJ FOLTÝN, FILIP ŠUMAN,  
JIŘÍ NIKODÝM, EMIL BOLEK, MICHAL PROKEŠ

CÍLE A PRIORITY SLOŽKY:
Česká trenérská akademie navazuje na předcházející činnost Trenérsko-metodické sekce 
ČOA a Unie profesionálních trenérů ČOV.
Hlavním posláním a účelem ČTA je odborná činnost, kterou poskytuje trenérům zejména 
v následujících oblastech:
•  podpora rozvoje odbornosti a trenérské profese – metodický program, především semi-

náře, konference a sympozia, možnost účasti na domácích i zahraničních stážích, přístup 
k odborným a strategickým informacím, apod,

•  odborná publikační činnost,
•  společenské uznání a ocenění, zejména kampaň ČOV pro zlepšení obrazu trenérské čin-

nosti, jednou ročně účast na slavnostním večeru ČTA.
•  Orgány ČTA jsou Plénum ČTA a Rada ČTA.
•  Základním smyslem činnosti je podpora mezinárodní konkurenceschopnosti českých 

sportovců a družstev prostřednictvím 3 pilířů:
•  a/ budování trenérské odbornosti,
•  b/ mezinárodní odborné spolupráce s těmi nejlepšími v oboru,
•  c/ respektování názoru odbornosti v českém sportu.

•  Základními úkoly ČTA jsou odpovídat za rozvoj koučování (trénování) jako profese a pod-
niknutí nezbytných kroků nutných k naplnění této vize a poslání, včetně otevřené a trans-
parentní výměny a sdílení informací s cílem zvýšit kvalitu koučování a trenérského řemes-
la v ČR.

•  ČTA se podílí na vytvoření komunitního prostředí pro naše profesionální trenéry, pořádání 
slavnostního večera Trenér roku včetně oceňování nejlepších trenérů za uplynulé období, 
uvedení do Síně slávy a ocenění trenérů objevitelů. Opírá se o 3 pilíře: podporu odbornos-
ti a trenérské profese, literaturu a spolupráci.

•  Klíčová je spolupráce se svazy.

ČINNOST SLOŽKY: 
Mosty – mezinárodní konference pro trenéry – 2x ročně:
12. května – 310 účastníků,
14. prosince – 315 účastníků.
Zástupci 22 sportovních svazů, 8 panelů, 600+ účastníků.

UPT – Trenér roku za rok 2021 – Petr Lacina (individuální sporty), Ronen Ginzburg (kolek-
tivní sporty). Do Síně slávy byli uvedeni: Svatopluk Žáček (box), Petr Topiarz (jachting), 
Rudolf Černý (atletika), Zdeněk Sláma (atletika – in memoriam), trenér objevitel: Jan Klapáč 
(objevitel Ester Ledecké).
Slavnostní večer, jehož součástí bylo divadelní představení „Ucpanej systém“ v Dejvickém 
divadle v hlavních rolích s  Ivanem Trojanem, Václavem Neužilem, Miroslavem Krobotem, 
Lenkou Krobotovou, Janou Holcovou, Martinem Myšičkou a Petrem Vrškem.

COACH
ČTA za  podpory 14 sportovních svazů spolupracovala sedmým rokem s  vydavatelstvím 

PŘEHLED HLAVNÍCH INOVACÍ APLIKACE ŠUPČÍK V ROCE 2022:
•  Rozšíření o formátovaný ořez dle grafického manuálu ČOV.
•  Rozšíření obsahu o „rychlé fotografie“ (přenos z fotoaparátu přes FTP).
•  Změny v nastavení hromadného stahování.
•  Kustomizace exportů z Archivu pro jednotlivá jádra portálu Šupčík (pro uživatele s růz-

ným stupněm oprávnění).
•  Rozšíření o kategorie Témata a Novinky (headlines za posledních 7 / 30 dní apod.).
•  Analýza problematiky časových razítek ve fotografiích pořízených v jiných časových pás-

mech (good practice podklady).
•  Rozšíření o dynamické galerie.

Aktualizace workflow Guth roce 2022:
•  Přesun z Dropboxu do Archivu při zachování persistentního identifikátoru.

Přednášková činnost:
Petr Kliment přednesl příspěvek „Česká sportovní fotografie v  Multimediální knihovně 
ČOV“ na konferenci AKM 2022. 23. ročník konference Archivy, knihovny, muzea v digi-
tálním světě se uskutečnil ve dnech 30. listopadu až 1. prosince 2022 v konferenčním sále 
Národního archivu v Praze. Příspěvky jsou dostupné zde: https://www.skipcr.cz/knihovnic-
ke-akce/archivy-knihovny-muzea-v-digitalnim-svete/2022-23-rocnik/prezentace

PUBLIKAČNÍ ČINNOST:
Příprava obrazové složky knihy Karel Novák: Malíř sportu – rešerše dostupného obsahu, „vy-
volání“ vybraných fotografií (jde o negativy, ke kterým neexistují autorské pozitivy). Často 
jsou výrazně degradované přirozeným stárnutím i nevhodným uložením a manipulací v mi-
nulosti. Vybrané obrazy proto vyžadovaly digitální „vyvolání“, volbu ořezu, celkovou i lokální 
úpravu tonality a retuše, často velkého rozsahu.

ZAHRANIČNÍ AKTIVITY: 
V roce 2022 získal Slovenský olympijský a športový výbor jako hlavní řešitel spolu s ČOV 
a Národním muzeem grantovou podporu z programu Erasmus pro projekt Virtuálna expo-
zícia olympijského dedičstva Českej a Slovenskej republiky (ENG: „The Virtual Exposition 
of Czech and Slovak Olympic Heritage“), číslo projektu: 101090645, akronym projektu: 
VECSO. Projekt trvá 18 měsíců od 1. 1. 2023 do 30. 6. 2024.

PRIORITY OMK PRO ROK 2023:
•  Olympijské dědictví – ve spolupráci s ČOA hledat strategického partnera k pokračování 

digitalizace a zajištění střednědobé a dlouhodobé udržitelnosti OMK.

•  Integrace s informačními systémy ČOV – dokončit propojení obsahu OMK s on-line médii 
ČOV včetně integrace autoritních databází.

•  Virtuálna expozícia olympijského dedičstva Českej a Slovenskej republiky – příprava 
obsahu pro připravovanou výstavu, spolupráce při výběru a vývoji společné webové plat-
formy.

•  Spolupráce s FAČR – dokončit jednání o vzájemném sdílení fotografií, uzavřít rámcovou 
smlouvu o sdílení a zahájit společnou digitalizaci archivu barevných negativů s fotbalo-
vou tematikou z fondu Karla Nováka.

•  Spolu s  Národním muzeem pokračovat v  hledání grantových zdrojů pro zamýšlený 
projekt „Retrospektivní zpracování AV obsahu ČOV, soupis a průzkum obsahu a sběr 
v rodinách sportovců, svazech a relevantních paměťových institucích“ (pracovní název). 
Projekt bude zaměřený na retrospektivní zpracování a zpřístupnění staršího obsahu spra-
vovaného ČOV, fondů NM s olympijskou tematikou, případně s agregací obsahu cizích 
vlastníků, jako jsou rodiny, soukromé a veřejné archivy a muzea.
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rencí, seminářů, workshopů a setkání s experty či zástupci organizací převážně z high per-
formance prostředí na web olympijskytym.cz/treneri do sekce Literatura – odborné články. 
Celkem se v této části nachází více než tisíc stran textů, zpráv a prezentací.

MEZINÁRODNÍ SPOLUPRÁCE
ČTA se aktivně zapojuje do spolupráce se zahraničními institucemi, včetně například ICCE, 
Leaders, TA Koeln, University v Leedsu a Sheffieldu. 
V roce 2022 byla ČTA součástí dvou projektů Erasmus+, končícího CoachForce 21, který se 
zaměřil na systematické začlenění trenérů do struktury EK a jejich podporu, a probíhající-
ho Athletes4 Society, jenž se soustředí na analýzu významu sportovců k šíření myšlenek 
významu sportování ve společnosti. 

TERMÍNY ZASEDÁNÍ SLOŽKY/KOMISE V ROCE 2022:
Komise se schází a scházela na týdenní bázi, tzv. Benešovská weekly.

Zpracované a předložené dokumenty komise:
Tváří ČTA jsou její projekty, cílící na trenéry a sportovně metodické složky svazů.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
Udržet stávající aktivity, prohloubit spolupráci mezi svazy, zařadit kulaté stoly pod vedením 
různorodých zahraničních expertů z oblasti high performance.

CNCenter a Deníkem Sport na vydávání magazínu COACH, jenž vychází každé první úterý 
v měsíci jako vložená příloha Deníku Sport. COACH je tištěné médium nejen pro licencované, 
ale také pro tzv. situační trenéry. Celkový měsíční náklad osciloval v roce 2021 od 18 do 22 
tisíc výtisků. ČTA odebírá také 5 tisíc kusů remitendy, kterou distribuuje spolupracujícím 
sportovním svazům. Třetí formou šíření obsahu magazínu Coach je listovací e-verze maga-
zínu, která je umístěna na web treneri.olympic.cz vždy s několikadenním odstupem od vy-
dání tištěné podoby.

Dialogy
Interaktivní tematické semináře pro trenéry jsou vedené odborníky z oboru. V roce 2022 se 
Dialogů zúčastnilo více než 2500 trenérů, instruktorů, učitelů a rodičů. Třiadvacet Dialogů 
se pořádalo ve spolupráci s lokálními kluby ve 14 městech, vedlo je 21 odborníků, kteří se 
věnovali 10 tématům sportovní přípravy. 

On-line Dialogy 
Všechny jsou k dispozici na platformě youtube.com na kanálu ČOV. V roce 2022 je shlédly 
další nižší desítky tisíc trenérů.

PODPORA ODBORNOSTI VE SPOLUPRÁCI SE SPORTOVNÍMI SVAZY 
SPORTOVNÍCH HER
ČTA spolupracuje se svazy, většinou sportovních her, na organizaci, lektorském zajištění 
a propojení jejich vzdělávacích aktivit pro trenéry a rodiče.

WEB OLYMPIJSKYTYM.CZ/TRENERI 
Samostatný web na portálu olympijskytym.cz – komunikace směrem dovnitř komunity i ven.
Součástí webu jsou metodické videorozhovory, které se postupně zveřejňují a korelují s té-
maty prezentovanými v magazínu COACH, diskutovanými na  seminářích a konferencích. 
Protagonisty rozhovorů jsou domácí i zahraniční experti. 

Planetkami, které krouží kolem základny, webu, jsou: Podcast Přes příkop, facebook Co 
Čech to trenér, facebooková skupina Co Čech to trenér, youtube kanál ČOV. 

Ediční řada
Vyšlo v roce 2022: 
Phil Jackson: Poslední sezóna
Daniel Memmert: Rozvoj taktické kreativity
Maurizio Cremonini, Lucio Bortolussi, Roberta Regisová: Basketbal dětí – jednoduše, zábav-
ně a hravě 
Český florbal: Česká cesta

Rok 2022 byl také ve  znamení pokračující spolupráce s  novým partnerem Euromedia 
a přípravou 6 knih, které bychom byli rádi, aby vyšly v roce 2023. 
Cílem edice je popularizace a rozšiřování dostupné odborné literatury. V rámci této činnosti 
vydáváme následující řady: 
•  Zlatá – bilanční, výroční, hold legendám
•  Modrá – nadoborová, naučná
•  Žlutá – svazová
•  Zelená – Olympijská knihovnička
•  Červená – oborové a nadoborové metodické listy

Odborné články a prezentace
I v roce 2022 jsme přidali další desítky stran textů, zpráv a prezentací z odborných konfe-
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•  Projekt je realizován na  základních školách se speciálními vzdělávacími potřebami 
ve všech krajích ČR.

•  Do konce roku 2022 bylo v projektu zapsáno více než 120 škol
•  Sportovní dny Paralympijské výzvy (hlavní forma odměny pro zapojené školy v projektu) 

byly v roce 2022 uspořádány na základních školách:
•  Horšovský Týn, 28. dubna 
•  Plzeň, 2. května 
•  Votice, 3. května 
•  Lanškroun, 16. června 
•  Uherské Hradiště, 17. června 
•  Klášterec nad Ohří, 28. června 
•  Jaroměř, 13. září 
•  Trutnov, 14. září 
•  Most, 15. září 
•  Karlovy Vary, 14. října 
•  Říčany, 17. října 

•  Fotogalerie k jednotlivých dním je dostupná online: 
https://paralympic.cz/paralympijska-vyzva-2022/

•  Sportovní dny probíhají na školách s různým počtem dětí – celkově bylo v rámci těchto 
akcí v roce 2022 zapojeno celkem 717 dětí. Dalších zhruba 4 500 dětí pravidelně plnilo 
disciplíny Olympijského víceboje v hodinách tělesné výchovy.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  pokračovat v koordinaci přípravných prací na LPH v Paříži 2024 mezi ČPV a ČOV,
•  zajištění finanční stabilizace parasportu,
•  pokračování v jednáních na téma restrukturalizace parasportovního prostředí (nové řaze-

ní po sportech, nikoli podle handicapů).

4.5. Český klub paralympioniků (ČKP)
ZBYNĚK SÝKORA

SLOŽENÍ PŘEDSEDNICTVA ČESKÉHO KLUBU PARALYMPIONIKŮ:
Předseda: ZBYNĚK SÝKORA
Členové: ROMAN SUDA, MIROSLAV ŠPERK

CÍLE A PRIORITY SLOŽKY:
Reprezentovat a hájit zájmy parasportovců, a to zejména v následujících směrech:
•  rozvoj paralympijského hnutí,
•  podílení se na rozvoji Mezinárodního paralympijského hnutí,
•  dodržování demokratických zásad paralympijského hnutí,
•  podpora parasportu na reprezentační úrovni,
•  zvyšování obecného povědomí o parasportu.

ČINNOST SLOŽKY:
Spolupráce v oblasti reprezentace ČR (olympijské a paralympijské hry):
•  Provázanost logistiky pro ZOH a ZPH Peking 2022, praktické záležitosti – převoz materi-

álu, příprava paralympijské vesnice dle potřeb výpravy jako celku a následně jednotlivých 
sportů,

•  Spolupráce a poskytnutí informací z přípravných misí pro ZPH Peking 2022.

MEDIALIZACE:
•  spolupráce Českého olympijského a Českého paralympijského výboru u společných té-

mat,
•  konzultace mediálních kampaní a výstupů,
•  vzájemné sdílení článků a příspěvků na sociálních sítích,
•  spolupráce mezi sportovci a parasportovci,
•  osvětová činnost v oblasti parasportu (+ změna vnímání parasportu v ČR).

MARKETING:
•  koordinace aktivit mezi marketingovými týmy ČPV/ČOV,
•  společné oslovování nových potenciálních partnerů obou institucí,
•  propojování aktivit a hledání příležitostí u stávajících partnerů ČPV/ČOV,
•  spolupráce na vývoji a přípravách olympijské/paralympijské kolekce,
•  aktivace ČPV v rámci projektů ČOV pro širokou veřejnost (Olympijský festival, T-Mobile 

Olympijský běh).

LEGISLATIVA:
•  zaujímat stanoviska k zákonům tykajících se parasportu, a spolupracovat v této oblasti 

s ČOV,
•  spolupracovat a  informovat Národní sportovní agenturu o aktuálním vývoji parasportu 

v ČR a zahraničí,
•  nový Statut ČKP, který reflektuje stanovy ČPV (schválené 4. 12. 2021), byl schválen Vý-

konným výborem ČPV dne 13. 4. 2022 a nabývá platnosti a účinnosti dnem schválení Vý-
konným výborem ČOV dne 9. 5. 2022, tento Statut ČKP nahrazuje v plném rozsahu Statut 
ČKP schválený VV ČOV dne 22. 4. 2014.

PARALYMPIJSKÁ VÝZVA:
•  V roce 2022 pokračoval projekt Paralympijské výzvy Sazka Olympijského víceboje.
•  Šlo již o šestý školní rok přímé projektové spolupráce ČPV a ČOV.

ZPR ÁVY PŘ EDSEDŮ SLOŽEK ČOV     5352     ZPRÁVY PŘEDSEDŮ SLOŽEK ČOV



4.6. Český klub sportovních svazů, organizací a institucí 
(ČKSOI)
FILIP ŠUMAN

SLOŽENÍ PŘEDSEDNICTVA ČESKÉHO KLUBU SPORTOVNÍCH SVAZŮ, 
ORGANIZACÍ A INSTITUCÍ:
Předseda: FILIP ŠUMAN
Členové předsednictva: HANA MOUČKOVÁ, KATEŘINA NEUMANNOVÁ,  
VIKTOR NOVOTNÝ, FRANTIŠEK NEJEDLO.

CÍLE A PRIORITY SLOŽKY:
•  Zajištění zastoupení členů složky v Plénu ČOV. 
•  Zapojení členů složky do komisí ČOV a dalších orgánů ČOV, zejména komise neolym-

pijských sportů, sportu pro všechny, komise zahraničních vztahů, ekonomické komise, 
trenérské akademie a dalších.

•  Propagace skutečnosti, že ČOV zastřešuje kromě svazů, jejichž sporty jsou na programu 
OH, i další uznané svazy, organizace a instituce.

•  Zprůhlednění sportovního prostředí na svazové úrovni prostřednictvím procesu uznávání 
sportovních svazů a přijímání členů ČOV.

•  Dosažení systémového řešení v přístupu ke svazům v rámci ČOV v souladu s mezinárodní 
politikou zařazování sportů na program OH. 

ČINNOST SLOŽKY: 
Složka sdružuje od roku 2022 celkem 39 členských organizací a neolympijských svazů, při-
čemž má 14 zástupců v Plénu ČOV.
Dne 13. 12. 2022 se konala volební Valná hromada složky. Předseda ČKSOI Filip Šuman 
prezentoval aktivity, kterými ČOV podporuje členy složky, a projekty, na kterých se svazy 
a organizace ČKSOI podílejí, a zapojení členů složky v komisích a projektech. Projednával 
se průběh Světových her 2022, podpora členů ČKSOI ze strany NSA a další aktuální témata.

TERMÍNY JEDNÁNÍ PŘEDSEDNICTVA SLOŽKY:
Cca 3x ročně + konzultace v případě naléhavých situací.

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY SLOŽKY:
Prezentace pro členy na Valné hromadě.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
Pokračovat v intenzívním zapojení členů složky do projektů a aktivit ČOV.
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5.
KOMISE ČOV

Tereza Voborníková (vlevo) s Markétou Davidovou (6. místo)
biatlon 15 km 



ČINNOST KOMISE: 
Komise v r. 2022 pracovala především na těchto úkolech:
•  Vyhodnocení rozpočtu ČOV za rok 2021
•  Problematika rozpočtu ČOV pro rok 2022, sledování plnění rozpočtu
•  Zajištění financování ZOH 2022 Peking
•  Problematika rozdělování státních dotací v roce 2022, vč. metodiky čerpání a vyúčtování 

státních dotací
•  Projednání první varianty rozpočtu ČOV pro rok 2023.

TERMÍNY JEDNÁNÍ KOMISE V ROCE 2022:
•  1. září 2022 – prezenčně
•  26. listopadu 2022 – prezenčně
•  Dále vedli členové komise individuální jednání.

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY KOMISE: 
•  Na VV ČOV byla po projednání v komisi předložena konečná varianta rozpočtu ČOV pro 

rok 2022 a první varianta rozpočtu ČOV pro rok 2023.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Konzultovat ekonomické otázky a problematiku rozpočtu ČOV s ekonomickými odbor-

níky.
•  Konzultovat problematiku státních dotací, metodiku vyhlášených dotačních programů 

NSA, čerpání a vyúčtování dotačních prostředků.
•  Informovat členy komise o hospodaření ČOV.
•  Konzultovat s členy komise významné projekty ČOV z hlediska dopadu na rozpočet ČOV.

5.3. Komise zahraničních vztahů
ROMAN KUMPOŠT

SLOŽENÍ KOMISE ZAHRANIČNÍCH VZTAHŮ:
Předseda: ROMAN KUMPOŠT
Místopředseda: PETR GRACLÍK
Členové: MICHAL JEŽDÍK, PETR SPILKA, TOMÁŠ TAUBR, JAKUB TESÁREK, 
MARTIN URBAN, GABRIEL WAAGE, VERONIKA ZEMANOVÁ (tajemnice).

ČINNOST KOMISE:
•  Zástupci ČOV se zúčastnili Valného shromáždění Asociace Národních olympijských výbo-

rů (ANOV) v Soulu, Semináře Evropských olympijských výborů a regionálního fóra MOV 
v Aténách, zasedání MOV.

•  Již tradičně se 17.–19. 8. konal teambulding národních olympijských výborů Česka a Slo-
venska.

•  Jana Janotová se zúčastnila konference Sport Positive Summit, největší evropské akce 
zaměřené na udržitelnost sportovních organizací.

•  Roman Kumpošt se zúčastnil společně s Lucií Charvátovou a Nikol Kučerovou 18.–20. 6.  
Fóra Evropských sportovců a Evropského večeru sportu, pořádaných EU kanceláří Evrop-
ských olympijských výborů (EOC EU Office). 

•  Komise koordinovala účast zástupkyně ČOV Petry Nachtigalové na vzdělávacím progra-
mu Mezinárodního olympijského výboru pro zaměstnance národních olympijských výbo-
rů a sportovních federací (MEMOS) v akademickém roce 2021/2022. Závěrečný modul, 
který se měl původně konat v roce 2021 a byl odložen kvůli Covid-19 také absolvoval Jan 
Exner, který také studium úspěšně dokončil.

5.1. Revizní komise ČOV
PETR DITRICH

SLOŽENÍ REVIZNÍ KOMISE ČOV:
Předseda: PETR DITRICH
Členové: DRAHOSLAV HUŠEK, JIŘÍ ADAM

CÍLE A PRIORITY KOMISE:
•  Hlavním cílem komise je základní kontrola hospodaření ČOV jako celku.
•  Provádí kontrolní činnost na základě plánu a dle aktuálních požadavků.

ČINNOST KOMISE:
•  Provádí kontrolní činnost na základě plánu a dle aktuálních požadavků.
•  Členové kontrolují vybrané kapitoly rozpočtu samostatně.
•  Zaměření na vedení účetnictví jednotlivých činností.
•  Výsledky kontrol se pak projednávají v celé komisi.
•  Komise se zabývá podněty členů ČOV. Sleduje činnost odborných komisí a vybrané ko-

mise kontroluje.
•  Monitoruje činnosti ČOV jako celku, včetně činností za jednotlivé akce či projekty.
•  Pro komisi připravuje podklady a spolupracuje s ní ekonomický ředitel ČOV Jan Létal.
•  Předseda komise se účastní jednání VV ČOV a dalších akcí ČOV.
•  Aktuální finanční situace ČOV je průběžně konzultována s ekonomickým ředitelem ČOV. 

TERMÍNY ZASEDÁNÍ KOMISE V ROCE 2022:
Vzhledem k situaci se uskutečnila tři osobní jednání komise. Již tradiční výjezdní zasedání 
proběhlo 20. července ve Smržovce.

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY KOMISE:
Zpráva Revizní komise pro plénum ČOV.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Kontrola složek a komisí ČOV.
•  Kontrola činnosti sekretariátu.
•  Kontrola vybraných akcí či projektů.

5.2. Komise pro ekonomiku a marketing
LIBOR VARHANÍK

SLOŽENÍ KOMISE PRO EKONOMIKU A MARKETING ČOV:
Předseda: LIBOR VARHANÍK
Členové: MARTIN BOHMAN, BOHUSLAV HYBRANT, ROBERT KOLÁŘ,  
SLAVOMÍR SVOBODA, PETR RYŠKA
Agenda komise: JAN LÉTAL  

CÍLE A PRIORITY KOMISE:
•  Konzultovat ekonomické otázky a  problematiku rozpočtu ČOV a  dotačních programů 

NSA  s ekonomickými odborníky.
•  Konzultovat problematiku státních dotací, metodiku vyhlášených dotačních programů 

NSA, čerpání a vyúčtování dotačních prostředků.
•  Informovat členy komise o hospodaření ČOV a dceřiných společností.
•  Konzultovat s členy komise významné projekty ČOV z hlediska dopadu na rozpočet ČOV
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5.4. Legislativní rada ČOV
MARCEL PETRÁSEK

SLOŽENÍ LEGISLATIVNÍ RADY ČOV:
Předseda: MARCEL PETRÁSEK
Členové: TOMÁŠ GŘIVNA, ŠTĚPÁN HOŠNA, JAN ROTTA, MIROSLAV ŠMÍD,  
DENISA ČERNÁ (tajemnice).

CÍLE A PRIORITY RADY:
•  novela Stanov ČOV
•  viz činnost Rady.

ČINNOST RADY: 
•  legislativní činnost v souvislosti s právními předpisy, které se týkají oblasti sportu; 
•  sledování, vyjadřování se a zaujímání stanovisek k veškeré legislativní činnosti týkající se 

ČOV;
•  sledování a vyhodnocování vydávání právních předpisů v ČR a EU a jejich vliv na činnost 

ČOV a jeho členů;
•  příprava podkladů pro jednání s orgány státní správy v rámci legislativní činnosti v oblasti 

sportu;
•  konzultace v otázkách uplatnění právních předpisů týkajících se sportu a činnosti ČOV 

v individuálních případech;
•  projednávání a  zpracovávání vlastních nebo předložených návrhů na  změnu Stanov či 

dalších předpisů ČOV, posuzování jejich souladu s obecně závaznými právními předpisy, 
vyjadřování připomínek k nim;

•  projednávání a vyjadřování se k návrhům smluv, které mají být uzavřeny ČOV;
•  pravidelné sledování a vyhodnocování změn v mezinárodní úpravě sportu, zejména Olym-

pijské charty a dalších předpisů vydávaných MOV;
•  spolupráce s MOV, Ombudsmanem ČOV, Národní sportovní agenturou, Legislativní radou 

ČUS, Legislativním odborem kanceláře Senátu ČR, Legislativním odborem Kanceláře Po-
slanecké sněmovny Parlamentu ČR, Odborem vládní legislativy Úřadu vlády ČR, Minister-
stvem školství, mládeže a tělovýchovy ČR a dalšími institucemi;

•  vyjadřování stanovisek k právní stránce sporů uvnitř ČOV, případně k aplikaci Stanov, řádů 
a předpisů ČOV v jednotlivých případech;

•  podílení se na osvětové činnosti v oblasti legislativy a právní úpravy týkající se sportu.

TERMÍNY JEDNÁNÍ RADY V ROCE 2022:
•  průběžná činnost a jednání v průběhu celého roku 2022.

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY RADY:
Konzultace a vyjádření zejména k následujícím dokumentům:
•  Stanovy ČOV;
•  jednací a volební řád Pléna ČOV;
•  organizační řád ČOV;
•  statuty všech složek ČOV a Komise sportovců ČOV.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Pokračování v pravidelné činnosti (viz výše).

•  Komise v r. 2022 přispěla i k přípravě Českého předsednictví Rady EU v oblasti sportu, 
a to jak ve sportovně-politických aspektech (příprava Závěrů Rady EU pro udržitelnou 
a dostupnou sportovní infrastrukturu), tak při organizaci akcí (především Oficiálního za-
hájení Evropského týdne sportu).

•  František Dvořák obdržel cenu Laurel Awards za celoživotní přínos sportu.
•  Komise se podílela na etablování názvu Czechia do českého sportovního prostředí.
•  Tak jako v minulých letech se ČOV prostřednictvím své zástupkyně v EOC EU Office po-

dílel na propagaci zájmů olympijského hnutí v Bruselu, zapojení sportovních organizací 
do Evropské sportovní politiky, přípravě projektů (především v oblasti udržitelnosti a kli-
matu) a dalších aktivitách.

PROJEKTY ERASMUS+
•  Evropský týden sportu – Ročník 2022 byl unikátní díky Předsednictví České republiky 

v Radě Evropské unie. ČOV společně s NSA a ČPV uspořádaly oficiální zahájení Evropské-
ho týdne sportu na pražském Vyšehradě, kde se uskutečnil sportovní program pro školy. 
Hlavním tématem sportovních disciplín bylo motto „Sport je jen jeden“. Děti si mohly 
vyzkoušet vybrané sporty a jejich varianty pro handicapované. Zároveň se Česká repub-
lika, prostřednictvím NSA, připojila k  iniciativě Evropské komise na podporu zdravého 
životního stylu „HealthyLifestyle4All“. V rámci Evropského týdne sportu ale již tradičně 
proběhla také celá řada dalších aktivit na podporu pohybové aktivity a sportu. Součástí 
projektu bylo například republikové finále Sazka olympijského víceboje, Noc Sokoloven či 
konference na podporu pohybu ve spolupráci s FISAF. Více na https://www.sportvokoli.
cz/evropsky-tyden-sportu.

•  V  roce 2022 byl úspěšně zakončen projekt As Sustainable As Possible (2020–2022), 
v rámci kterého si ČOV vytvořil ucelenou strategii udržitelnosti a také akční plán pro její 
implementaci do každodenní činnosti, projektů a aktivit. Projekt zakončilo v Praze ASAP 
Forum s podtitulem „Inspirující udržitelnost ve sportu“ a byl velmi úspěšně hodnocen jak 
ze strany MOV a EOV, tak ze strany Evropské komise. Jeho výsledky a metodologii již nyní 
využívají další sportovní organizace. Více na: https://www.asap-sport.com/.

•  Athletes 4 Society je dvouletý projekt, který byl zahájen v  lednu 2021. Cílem tohoto 
projektu je inspirovat, podporovat a stimulovat sportovní organizace ke zvýšení veřejné 
hodnoty sportu. Konkrétně je cílem vypracovat a zavést doporučení a nástroje pro rozvoj 
a optimalizaci politik, kampaní nebo programů, které úspěšně využívají sportovce k po-
zitivnímu společenskému dopadu. Více informací na https://www.athletes4society.eu/.

•  Cílem projektu GAMES je zlepšit rovnost žen a mužů v klíčových vedoucích a rozhodo-
vacích pozicích národních olympijských výborů podporou strukturálních změn v řízení, 
posílením porozumění stávajícím kulturním bariérám a povzbuzením národních olympij-
ských výborů ke spolupráci se svými členskými federacemi s cílem vytvořit udržitelnou 
změnu. Další informace na https://games-project.com/

Vzdělávací program MPA Sportovní diplomacie
Program odstartoval v roce 2017, je součástí projektu Duální kariéra a je prvním komplexním 
profesně-vzdělávacím programem zaměřeným na sportovní diplomacii v České republice. 
V roce 2021 byl program akreditován titulem MPA (Master of Public Administration). Roč-
ník (2021/2022) vzdělávacího program Sportovní diplomacie ukončilo 17 účastníků z Česka 
a Slovenska již s titulem MPA. Tuto akreditaci si v současné době ještě dodělává 15 absol-
ventů z předchozích ročníků. Více na https://www.olympijskytym.cz/program-sportovni-di-
plomacie.

Další informace k aktivitám Komise zahraničních vtahů naleznete na https://www.olympij-
skytym.cz/komise-zahranicnich-vztahu.
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setkání měli možnost se nechat inspirovat povídáním se zajímavým hostem a dále pak 
diskutovat o tématech, která u nich rezonují.

•  Komise rovných příležitostí ve sportu již také po patnácté ocenila dlouhodobou práci tre-
nérek a trenérů. Na slavnostním vyhlášení Trenérky, cvičitelky roku 2021 převzalo pamětní 
listy 24 žen ve čtyřech kategoriích. V kategorii profesionální trenérka byla oceněna Dana 
Kocková. Za objev roku byla vyhlášena Karolína Klusová, která reprezentuje Českou re-
publiku v thajském boxu muaythai a jako trenérka otevřela dívčí pobočku klubu Como-3 
gym, na kterou dochází nejvíce dívek ze všech boxerských klubů v republice. V kategorii 
Silnější pro život si pamětní listy převzaly Iveta Hájková, Daniela Smutná a Kateřina Šmí-
dová. V nejobsazenější kategorii dobrovolná celoživotní činnost trenérky/cvičitelky bylo 
oceněno celkem 19 žen. Gymnastický kouč František Hnízdil byl oceněn za mimořádný 
přínos. Ocenění pro nezúčastněné bylo posláno poštou.

•  V rámci celosvětové kampaně Equal pay day se místopředsedkyně komise Denisa Linhar-
tová zúčastnila v březnu konference Equal Pay Day a v září Diversity Summitu a poskytla 
několik rozhovorů na toto téma, aby zvýšila povědomí o nerovném odměňování sportov-
ců a sportovkyň.

•  Na  konferenci na  VŠ Palestra vystoupila se svou přednáškou o  bezpečném prostředí 
ve sportu a genderovém tématu ve sportu předsedkyně komise Ilona Burgrová.

•  Komise rovných příležitostí ve  sportu podpořila konání konference na  téma Sexualita 
ve sportu v trenérské praxi, kterou zorganizovala Univerzita Palackého v Olomouci. Zde 
se účastníci pod vedením doc. PhDr. Dany Štěrbové, Ph.D., doc. PhDr. Zbyňka Svozila, 
Ph.D. a Mgr. Petra Krola mohli dozvědět více o bezpečném prostředí ve sportu a o sexu-
alitě, která je s tímto tématem, jakožto i s celým sportovním prostředím, blízce spojena.

•  Členové KRP se také pod odborným vedením místopředsedkyň KRP Alice Němcové Tej-
kalové a  Denisy Linhartové podíleli na  vzniku metodiky na  téma rovného zobrazování 
sportovců a sportovkyň v médiích, která se inspirovala příručkou Mezinárodního olympij-
ského výboru „Portrayal Guidelines“. Vytvořená brožura i celé téma Sport a média z po-
hledu sportovkyň a sportovců i rovného zobrazení byla prezentována studentům na uni-
verzitách v Praze, Brně a Olomouci. Panelové diskuze se zúčastnili jak členky komise, tak 
i sportovci, sportovkyně i zástupci z řad novinářů.

•  Aktualizací příručky o bezpečném sportovním prostředí se ve spolupráci s komisí zabýva-
la studentka FTVS Adéla Cvachová.

MEZINÁRODNÍ ČINNOST:
•  Během celého roku jsme se účastnili projektu GAMES (Guidance to Achieve More Equ-

al leadership in Sport) financovaného Evropskou komisí v  rámci programu Erasmus+. 
V rámci tohoto projektu jsme provedli základní průzkum mezi sportovními organizacemi 
v ČR o množství a míře zapojení žen ve strukturách sportovních svazů, kde jsme zjistili, 
že se situace během posledních let mnoho nezměnila a  jen pár svazů se tématem žen 
ve sportu, bezpečného prostředí ve sportu, diverzitou nebo rovnými příležitostmi v rám-
ci své agendy zabývá a vidí v těchto tématech potenciál pro zlepšení sportovní kultury, 
zpropagování svého sportu nebo navýšení své základny díky zpopularizování fyzické ak-
tivity mezi širokou veřejnost.

•  Denisa Linhartová spolu s členkou VV ČOV a předsedkyní Komise pro udržitelnost, paní 
Olgou Plachou, se v rámci tohoto projektu zúčastnily setkání v Bruselu a  Irsku, během 
nichž se vyhodnocovala data získaná v jednotlivých olympijských výborech, které se pro-
jektu účastní, a projednávaly možné nástroje a řešení ke zvýšení počtu zastoupení žen 
ve vedoucích pozicích napříč sportem. Tyto nástroje byly organizátory projektu zařazeny 
do tzv. „Pool of Actions“, ze kterého si účastnické státy vyberou jednotlivé nástroje, které 
následně aplikují ve svých akčních plánech. Vytvoření akčního plánu bude programem 
pro rok 2023.

5.5. Komise rovných příležitostí ve sportu ČOV
ILONA BURGROVÁ

SLOŽENÍ KOMISE ROVNÝCH PŘÍLEŽITOSTÍ VE SPORTU ČOV: 
Předsedkyně: ILONA BURGROVÁ
Členové: ZORAN BARTEK, ALENA KINDOVÁ, ROBERT LANDA,  
DENISA LINHARTOVÁ, KRISTIINA MÄKI, ALICE NĚMCOVÁ TEJKALOVÁ, 
ŠÁRKA PANSKÁ, MICHAL ŠAFÁŘ, RADEK ŠPICAR, DANA UZLOVÁ.

CÍLE A PRIORITY KOMISE: 
Vize
Chceme pomoci změnit českou sportovní kulturu a prostředí tak, aby plně respektovalo 
lidská práva, pomáhalo lidem ve sportu rozvíjet jejich potenciál a aktivně adaptovalo mezi-
národní doporučení, která se těchto témat týkají.

Mise
Jsme tu proto, abychom:
•  Pomohli českému sportovnímu prostředí vnímat a identifikovat benefity vycházející z rov-

ných příležitostí, různorodosti a dodržování lidských práv.
•  Probudili zájem o téma rovných příležitostí ve sportu.
•  Pomáhali propagovat bezpečný sport pro všechny.
•  Aktivně působili k prosazování genderové vyváženosti ve sportu a uplatňování rovného 

přístupu ve sportu. Usilujeme o implementaci mezinárodních kodexů, doporučení a směr-
nic v této oblasti. V mezinárodní oblasti sportu žen komise spolupracuje s MOV, Evrop-
skou komisí sportu žen a WSI (Světová organizace sportu žen). Členové KRP se účastní 
mezinárodních projektů a konferencí o sportu žen.

•  Zviditelňovali práci úspěšných českých trenérek a cvičitelek, které se zasloužily o rozvoj 
sportu v ČR i v zahraničí – akce Trenérka/cvičitelka roku.

•  Pokračovali v  podpoře aktivních spolupracovníků komise a  zástupců regionů s  cílem 
zefektivnit činnost komise a účinně informovat široké spektrum žen – sportovkyň zajíma-
jících se o otázky rovného postavení žen a mužů ve sportu na všech jeho úrovních.

•  Oceňovali osoby za mimořádný přínos oblasti sportu žen prostřednictvím Ceny Věry Čá-
slavské ve spolupráci s ČOV.

ČINNOST KOMISE V ČR: 
•  Vzhledem k restrikcím v pořádání akcí o větším počtu lidí během roku 2021 se v roce 2022 

předávaly hned dvě Ceny Věry Čáslavské. Na návrh KRP udělil ČOV Cenu Věry Čáslavské 
pro rok 2021 Šárce Kašpárkové. Cenu převzala při Olympijském festivalu v Brně, kde se 
sešla jak Šárčina rodina, tak i mnozí sportovci a sportovkyně z Českého klubu olympioniků 
a její fanoušci.

•  Cenu Věry Čáslavské pro rok 2022 pak na návrh KRP udělil ČOV kaskadérce Haně Dvor-
ské, které do sídla Českého olympijského výboru přišla pogratulovat rodina i její dlouho-
letí kamarádi a svěřenci.

•  Jako součást Olympijského festivalu v Brně proběhl edukativní seminář na téma bezpeč-
ného prostředí ve sportu. Předsedkyně komise Ilona Burgrová zde ve spolupráci s Fotba-
lovou asociací ČR a za přispění trenérské akademie ČOV otevřela téma nutnosti vzdělání 
trenérů i v tomto ohledu.

•  Spolu s podporou neziskové organizace Odyssey se komisi podařilo zorganizovat dru-
hý ročník mentoringového programu pro Ženy ve sportu, kterého se zúčastnilo 11 žen, 
které byly v rámci mentoringového programu propojeny se svými mentory ze sportovní 
i obchodní sféry. Během roku se konaly čtyři události, kde se mohly ženy nejen osobně 
setkat se svými mentory/mentorkami, ale i s ostatními mentees. V rámci programu těchto 
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ČINNOST KOMISE:
Komise soustředila své síly na společné aktivity v rámci jednotlivých zúčastněných orga-
nizací po „covidovém“ období, jehož důsledkem je, mimo jiné, dramatický pokles fyzické 
zdatnosti obyvatel. Zaměřila se proto na rozvoj organizovaných všestranných pohybových 
aktivit, na  jejich nabídku a  propagaci, na  osvětovou činnost a  mezioborovou spolupráci 
(zapojení se do nadnárodních projektů EWOS, ISCA, MOVE WEEK, Evropská míle, přípravu 
WG 2023, avšak i do národních projektů subjektů působících ve sportu pro všechny, např. 
projekt Sokol spolu v pohybu, turistické akce, soutěže pro neregistrované závodníky / ČOS, 
ČASPV, Orel a vzdělávání cvičitelů.
Komise akcentovala též problematiku financování sportu pro všechny prostřednictvím NSA 
(výzva k naléhavému řešení této oblasti / dopis premiérovi ČR).

CÍLE PRO ROK 2022:
Činnosti komise dle výše uvedených priorit a posílení role sportu pro všechny jako nezbytné 
součásti zdravého životního stylu.

5.7. Komise neolympijských sportů
FILIP ŠUMAN

SLOŽENÍ KOMISE NEOLYMPIJSKÝCH SPORTŮ:
Předseda: FILIP ŠUMAN
Členové: EVA BARTUŇKOVÁ, JAN BLOUDEK, TOMÁŠ BŘEZINA,  
PETR DITRICH, MARTIN KOMÁREK, MARTINA MAREŠOVÁ, IVAN MATĚJŮ, 
FRANTIŠEK NEJEDLO, VIKTOR NOVOTNÝ, MILAN SCHWARZ,  
GABRIEL WAAGE, LENKA MALINOVÁ (agenda).

CÍLE A PRIORITY KOMISE:
•  Zprůhlednění struktury ČOV a sportovního prostředí na svazové úrovni prostřednictvím 

procesu uznávání sportovních svazů a přijímání členů ČOV.
•  Zapojení zástupců neolympijských sportů do činnosti a projektů v ČOV.
•  Semináře a zvyšování spolupráce mezi svazy.
•  Podpora přípravy a zajištění výpravy na Světové hry.
•  Sledování procesu uznávání sportů na mezinárodní úrovni, vývoj v organizaci GAISF.

ČINNOST KOMISE: 
•  Sdílení aktuálních informací, diskuze o společném postupu.
•  Komunikace s žadateli o uznání a členství ve struktuře ČOV

Celkově komise vede žádosti 35 sportovních svazů které jsou v  různé fázi postupu 
začlenění do ČOV nebo se o to v nejbližší budoucnosti budou snažit. Probíhají osobní 
jednání a konzultace. 

•  Zajištění účasti na Světových hrách v Birminghamu, koordinace podpory zúčastněných 
svazů.

•  Příprava zázemí „Českého domu“ na Světových hrách v Birminghamu.
•  Mediální propagace Světových her v Birminghamu.
•  Podpora zapojení neolympijských svazů v rámci projektů ČOV. 

TERMÍNY JEDNÁNÍ KOMISE V ROCE 2022:
13 jednání, komise jednání cca 1x měsíčně 

•  Účast členů na  webinářích a  fórech s  tématy Bezpečného sportu, rovných příležitostí 
ve sportu a postavení žen ve sportu.

•  Naďa Knorre pracovala jako viceprezidentka Women Sport International (2019–2022).

TERMÍNY JEDNÁNÍ KOMISE V ROCE 2022:
24. 2., 21. 6., 15. 9., 24. 11.

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY KOMISE:
Sport a média z pohledu sportovkyň a sportovců i rovného zobrazení.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Zajištění pravidelných plánovaných akcí komise – Trenérka/cvičitelka roku, předání Ceny 

Věry Čáslavské, mentoringového programu Ženy ve sportu.
•  Komise dlouhodobě usiluje také o zvýšení podílu žen na rozhodovacích procesech sportu 

v ČR, rádi bychom rádi prosadili zapojení žen do řídících orgánů všech sportovních or-
ganizací a sportovních svazů v ČR. V roce 2023 v rámci projektu GAMES představí akční 
plán na toto téma.

•  Aktivní účast členů komise na různých vzdělávacích akcích za účelem šíření povědomí 
o tématech – Diversity Summit, panelová diskuse na Právnické fakultě Univerzity Karlovy 
o rodičovství aj.

•  Komise průběžně usiluje o zdroj k získávání statistických dat o zapojení žen do všech 
oblastí sportu a jeho vedení v ČR. Uvítali bychom registr, který by nám pomohl podklady 
pravidelně porovnávat a vyhodnocovat.

•  Vytvořit síť osob a  kontaktů, které témata rovných příležitostí, bezpečného sportu či 
zastoupení žen ve sportu zajímá, pro zvýšení informovanosti o  jednotlivých aktivitách, 
vzdělávacích akcích, volných pracovních pozicích aj.

•  Zvýšit aktivitu a získat veřejnou podporu jednotlivých členů ČOV v oblasti většího zapo-
jení žen do vedení sportu.

•  Budeme dál pokračovat ve spolupráci s univerzitami a budeme se snažit vzdělávat stu-
denty v rámci přednášek na téma Sport a média z pohledu sportovkyň a sportovců i rov-
ného zobrazení.

5.6. Komise sportu pro všechny
HANA MOUČKOVÁ

SLOŽENÍ KOMISE SPORTU PRO VŠECHNY:
Předsedkyně: HANA MOUČKOVÁ
Členové: PETR SVOBODA, MARTIN CHLUMSKÝ, JIŘÍ HOMOLKA,  
DANIEL JIRÁNEK, MILUŠE MACKOVÁ, RADKA MOTHEJZÍKOVÁ,  
SVATAVA SÁGNEROVÁ 

CÍLE A PRIORITY KOMISE:
•  Šíření sportu pro všechny s víceodvětvovým tělovýchovným a sportovním programem 

činnosti bez jakýchkoliv omezení, pro cvičence od útlého mládí až po pozdní stáří, pre-
ferující pravidelnou, organizovanou celoroční činnost s působností na celém území ČR.

•  Zastupuje právní subjekty (spolky) s vlastními autonomními programy činnosti.
•  Spolupráce s  ostatními subjekty působícími v  oblasti sportu pro všechny, výměna in-

formací, koordinace v oblasti projektů a možnosti spolupráce organizací na jednotlivých 
projektech.

•  Prevence negativních jevů ve sportu v ČR – šikany, zneužívání. Spolupráce s ombudsma-
nem ČOV.
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TERMÍNY ZASEDÁNÍ KOMISE V ROCE 2022:
Pracovní jednání členů komise 1x za 3 týdny, jednání komise se všemi zástupci krajů 2x roč-
ně, setkání organizačních výborů her 1x měsíčně půl roku do akce, řídícího výboru her 1x 
před ODM 2022 a 2x před ODM 2023.

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY KOMISE:
•  Webové stránky projektu olympijskytym.cz/odm,
•  Manuál pro organizátory Olympiád dětí a mládeže.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Úspěšně zrealizovat společně s Královéhradeckým krajem ODM 2023 (22.–27. 1.).
•  Nastavit nový model řízení a spolupráce s pořadatelskými kraji na příštích akcích.
•  Intenzivně spolupracovat s Jihočeským krajem na přípravě ODM 2024.
•  Postupně rozjet spolupráci s Moravskoslezským krajem na přípravě ODM 2025.
•  Ve  spolupráci s  účastnickými kraji, sportovními svazy, pořadatelským krajem a  dalšími 

subjekty vyhodnotit organizaci 20. Olympiády dětí a mládeže (duben 2023).
•  Pokračovat ve spolupráci se svazy při koordinaci streamingu sportů a přímých přenosů 

s ČT ve spolupráci s czechteam.tv a kanálem ČT Sport+.
•  Spolupracovat s kraji ČR, národními sportovními svazy, Českou televizí, partnery i dalšími 

subjekty a společně zlepšovat projekt ODM.
•  Aktualizovat manuál projektu a rozšiřovat ho o další know-how pro pořadatele.
•  Navázat na  spolupráci s  partnery a  připravit oboustranně výhodné aktivace pro ODM 

2023 a 2024, resp. 2025.
•  Navázat dlouhodobou spolupráci s novými partnery.
•  Udržet komunikační aktivity odpovídající aktuálním trendům, především na sociálních sí-

tích.
•  Vybrat pořadatele pro letní ODM 2026.
•  Pokračovat ve zkvalitňování spolupráce s Českou televizí a czechteam.tv.
•  Upevnit tým ODM ČOV.

5.9. Komise sportovců ČOV
DAVID SVOBODA

SLOŽENÍ KOMISE SPORTOVCŮ ČOV:
Předseda: DAVID SVOBODA
Členové: ILONA BURGROVÁ, JOSEF DOSTÁL, ADAM SEBASTIAN HELCELET, 
VAVŘINEC HRADILEK, JAKUB JAROLÍM, JIŘÍ JEŽEK, NIKOL KUČEROVÁ, 
TOMÁŠ KRAUS, LUKÁŠ KRPÁLEK, JAN MICKA, JAROSLAV KULHAVÝ, 
JAN PROCHÁZKA, ONDŘEJ SYNEK, TOMÁŠ VERNER, PETRA KUČEROVÁ 
(tajemnice).

CÍLE A PRIORITY KOMISE:
•  Aktivní podíl na chodu ČOV prostřednictvím pléna ČOV a VV ČOV;
•  Podílí se na organizačním, materiálním a zdravotním zabezpečení sportovců na OH, SH, 

EH, BG, EYOF, YOG;
•  Poradní role v otázkách potřeb sportovců v přípravách a během konání OH, SH a EH, BG, 

EYOF, YOG;
•  Zastupování a podpora sportovců ČOT, ochrana práv a oprávněných zájmů sportovců 

v rámci ČOV;
•  Sdílení informací a obousměrná komunikace mezi sportovci a vedením ČOV;

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY KOMISE:
•  Stanoviska jednotlivým žadatelům o začlenění do ČOV.
•  Překlady dokumentů do angličtiny.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Průběžné jednání s jednotlivými svazy – žadateli o uznání/členství v ČOV.
•  Kvalitní spolupráce s ostatními komisemi ČOV.

5.8. Komise Olympiády dětí a mládeže
FILIP ŠUMAN

SLOŽENÍ KOMISE OLYMPIÁDY DĚTÍ A MLÁDEŽE:
Předseda: FILIP ŠUMAN
Členové: PETR RYŠKA, RADANA KUBEŠOVÁ, MICHAELA KOTROUŠOVÁ, 
VERONIKA LINKOVÁ, JAN STLUKA.
ZÁSTUPCI KRAJŮ: MICHAELA KNAPPOVÁ, MARTIN SLÁMA,  
ŠIMON KARGER, LENKA BUTAŠOVÁ, MILAN KASTNER, TOMÁŠ ZÁVISKÝ, 
TOMÁŠ POKORNÝ, DANIEL CINAŘ, JAN ŠVEC, LUCIE LEBEDOVÁ,  
PETR MAŠINDA, LENKA ŠKOPOVÁ, VERONIKA ŠOURKOVÁ, TOMÁŠ DUDA.

CÍLE A PRIORITY KOMISE:
•  Řídit, koordinovat a  rozvíjet projekt ČOV Olympiáda dětí a mládeže. Pracovat na  jeho 

kontinuálním formování, zkvalitňování a mediální propagaci.
•  Příprava republikových her ODM ve spolupráci s pořadatelskými kraji a národními svazy, 

podpora olympiád na nižších úrovních. 

ČINNOST KOMISE: 
•  Příprava republikových her ODM ve spolupráci s pořadatelskými kraji a národními svazy, 

podpora olympiád na školní, městské či regionální úrovni.
•  Organizace Her X. letní olympiády dětí a mládeže v Olomouckém kraji. Tato olympiáda 

byla přesunuta z roku 2021 vzhledem ke covidové situaci. Tím se také otočil cyklus olym-
piád a jednou za čtyři roky tak bude letní ODM probíhat tři týdny před OH (např. Paříž 
2024).

•  Organizace 4. ročníku Konference na podporu sportování mládeže v regionech, která se 
konala v NH hotelu Olomouc v den zahájení ODM.

•  Přípravy na oslavu 20 let projektu, jejichž převážná část byla realizována v lednu 2023.
•  Ve spolupráci s Královéhradeckým krajem probíhaly intenzivní přípravy Her X. zimní olym-

piády dětí a mládeže 2023 v Královéhradeckém kraji, resp. 20. Olympiády dětí a mládeže.
•  Výkonný výbor ČOV rozhodl o pořadatelích Her XI. letní olympiády dětí a mládeže 2024 

– Jihočeský kraj – a Her XI. zimní olympiády dětí a mládeže 2025 – Moravskoslezský kraj.
•  Vzhledem k  tomu, že o pořadatelství her v  roce 2025 projevily zájem dva kraje – Mo-

ravskoslezský a Plzeňský – bylo následně rozhodnuto, že Plzeňský kraj bude hostitelem 
olympiády v roce 2027.

•  Průběžná spolupráce s vedením národních sportovních svazů účastnících se projektu.
•  Aktivní kooperace s účastnickými kraji, organizace zasedání Komise ODM.
•  Zahájení spolupráce s národními svazy ohledně zajištění streamingu pro následující olym-

piády; zajištění streamingu ze sportovišť se po ODM 2022 stává nezbytnou součástí kaž-
dé následující olympiády.

•  Zajištění smluv a aktivací partnerů akce a partnerů ČOT / MOV.
•  Průběžné propojování výsledkových systémů svazů s Centrálním informačním, akreditač-

ním a výsledkovým systémem (CIS) – propojeno plavání a atletika.
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•  přispívat k rozvoji a inovacím v rámci existujících projektů;
•  pomoc a ochrana českých sportovců při řešení jejich potíží;
•  získat grant z programu Olympijské solidarity;
•  organizace druhého vzdělávacího workshopu pro sportovce ČOT;
•  v závislosti na dostupnosti finančních prostředků zorganizovat první společenské setkání 

sportovců ČOV, pravděpodobně koncem roku v Praze;
•  spolupráce na rozvoji programu Duální kariéra sportovců;
•  spolupráce s Českou olympijskou nadací;
•  pravidelně prezentovat aktivity Komise sportovců prostřednictvím článků na webových 

stránkách olympijskytym.cz.

5.10. Lékařská komise ČOV
DUŠAN MACHÁČEK

SLOŽENÍ LÉKAŘSKÉ KOMISE ČOV:
Předseda: PAVEL KOLÁŘ
Členové: JIŘÍ BERAN, VLADIMÍR DOBEŠ, JIŘÍ DOSTAL, BOŘIVOJ GRONYCH, 
PETR KREJČÍ,  LIBOR KROČEK, MARTIN MATOULEK, JIŘÍ NEUMANN, 
JAROSLAV VĚTVIČKA, DUŠAN MACHÁČEK (tajemník).

CÍLE A PRIORITY KOMISE:
•  zajišťovat lékařské a fyzioterapeutické zabezpečení výprav sportovní reprezentace na OH, 

ZOH, YOG, EYOF a dalších akcích organizovaných ČOV;
•  zajišťovat účinnou a profesionální zdravotnickou péči o olympioniky;
•  metodicky vést sportovní svazy na poli zdravotnického zabezpečení a prevence.

ČINNOST KOMISE: 
•  pověřený člen LK ČOV, MUDr. J. Neumann, zabezpečuje ve spolupráci se sportovním ře-

ditelem ČOV a s dalšími členy týmu všechny sportovní výpravy ČOV na mezinárodních 
akcích;

•  zásadním tématem začátku roku 2022 byla ještě pandemie Covid-19 a její dopad na celé 
sportovní odvětví, zejména zabezpečení přípravy mezinárodních VSA, především ZOH 
v Pekingu;

•  vybraní členové LK ČOV organizovali několik odborný seminářů tělovýchovného lékařství 
v Dříteči včetně mnoha osobních vystoupení, a to v termínech 31. 3. – 1. 4., 8. 9. a 25.–26. 
11. 2022;

•  LK ČOV ve  spolupráci s  Centrem pohybové medicíny pokračuje v  provozu asistenční 
zdravotnické služby Call centrum pro olympioniky.

TERMÍNY JEDNÁNÍ KOMISE V ROCE 2022:
11. 1. 2022, 31. 3. 2022, 8. 9. 2022, 1. 12. 2022.

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY KOMISE:
•  Doporučené postupy v den odletu do dějiště ZOH Peking 2022 pro sportovce a členy 

doprovodu pro charterový let 27. 1. 2022;
•  Postupy pro zajištění PCR testování na Covid-19, zdravotní a organizační management 

Covid-19 u členů výpravy Českého olympijského týmu na ZOH Beijing 2022;
•  Zpráva o průběhu testování na Covid-19 u členů Českého olympijského týmu a realizace 

zdravotního a organizačního managementu Covid-19 před odlety na ZOH Peking 2022;
•  Vyšetření a interpretace stanovení protilátek proti Covid-19 u vrcholových sportovců před 

ZOH 2022.

•  Vzdělávací aktivity pro sportovce ČOT, spolupráce s dalšími složkami a komisemi ČOV, 
spolupráce na projektech ČOV;

•  Posilování networkingu mezi sportovci ČOT;
•  Spolupráce s Media House ČOV.

ČINNOST KOMISE: 
•  Účast na jednáních pléna ČOV, účast na nominačním plénu ČOV dne 14. ledna v Míčovně 

Pražského hradu;
•  účast na jednáních VV ČOV;
•  spolupráce s ombudsmanem ČOV;
•  spolupráce na projektech České olympijské nadace a Sazka olympijského víceboje;
•  podpora sportovců při zajišťování jejich zdravotního zabezpečení;
•  nominace, organizace hlasování a udělení ceny Jiřího S. Gutha-Jarkovského;
•  spolupráce s Media House ČOV;
•  komunikace a výměna informací s KS MOV, KS EOV;
•  spolupráce při přípravách výpravy pro ZOH Peking;
•  interní projednání nedodržování Olympijské charty ze strany MOV a pořadatelů OH – bez 

oficiálního stanoviska;
•  interní projednání omezení účasti ruských a  běloruských sportovců na  mezinárodních 

sportovních akcích – bez oficiálního stanoviska;
•  přijetí novelizace Statutu Komise sportovců požadované ze strany MOV;
•  účast na společenském setkání olympioniků konaném 1. dubna v Národním domě na Vi-

nohradech v Praze;
•  rozeslána nabídka sportovcům ČOT ke studiu na University of New York in Prague s od-

povídající finanční podporou;
•  rozeslána nabídka sportovcům ČOT na cestovní kredit od společnosti Airbnb ve výši 500 

USD na ubytování a nabízené zážitky;
•  nominace Jakuba Hroneše na Cenu Piotra Nurowského 2022;
•  realizace průzkumu mezi sportovci ČOT v otázce preferencí názvu Czech Republic vs. 

Czechia a prezentace jednoznačného zájmu českých sportovců zachovat název Czech 
Republic na jednání VV ČOV;

•  účast na fóru zástupců evropských Komisí sportovců konaném 21.–22. června v Bruselu;
•  přijetí „Deklarace práv a povinností sportovců“;
•  realizace prvního vzdělávacího workshopu pro sportovce ČOT 27. září v  Clarion Hotel 

Prague Old Town;
•  příprava prezentačního videa o činnosti Komise sportovců a výzva sportovcům k pasivní 

i aktivní účasti ve volbách nových členů komise;
•  realizace voleb 6 nových členů Komise sportovců.

TERMÍNY ZASEDÁNÍ KOMISE V ROCE 2022:
17. března (on-line), 12. 4. v sídle Českého olympijského výboru; 26. září (on-line).

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY KOMISE:
•  zápisy z jednání komise;
•  Zpráva předsedy o činnosti komise za rok 2021;
•  výsledek hlasování sportovců ČOT v otázce preferencí názvu Czech Republic vs. Czechia;
•  žádost o Athletes Commission Activity Grant – Olympijská solidarita;
•  Volební řád pro volby nových členů Komise sportovců.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Pokračování v dosavadních aktivitách komise;
•  účast zástupců sportovců na zasedáních VV ČOV, Pléna ČOV, na konferenčních hovorech 

mezinárodní sítě komisí sportovců MOV a EOV, případně na dalších akcích;



KOMISE  ČOV     7170     KOMISE  ČOV

Celkem bylo doposud podpořeno 229 sportovců a 250 aktivit částkou 3 382 002 korun.

Zasedání 
komise DK

Datum  
zasedání

Počet podpořených 
sportovců

Počet podpořených 
žádostí

Částka přidělená 
žádostem

1. kolo 07. 07. 2017 25 28 349 882 Kč

2. kolo 22. 11. 2017 15 17 215 390 Kč

3. kolo 24. 05. 2018 12 13 217 075 Kč

4. kolo 17. 10. 2018 17 19 289 938 Kč

5. kolo 20. 12. 2018 6 6 59 640 Kč

6. kolo 29. 04. 2019 18 19 277 670 Kč

7. kolo 19. 11. 2019 18 21 211 980 Kč

8. kolo 20. 07. 2020 19 19 281 260 Kč

9. kolo 15. 11. 2020 18 19 263 890 Kč

10. kolo 24. 06. 2021 19 19 349 084 Kč

11. kolo 15. 11. 2021 18 22 267 551 Kč

12. kolo 02. 06. 2022 18 21 288 913 Kč

13. kolo 02. 11. 2022 26 27 309 729 Kč

suma   229 250 3 382 002 Kč

TERMÍNY ZASEDÁNÍ KOMISE V ROCE 2022:
Průběžně emailová komunikace, 2x schvalovací proces žádostí formou per rollam, 1x setkání 
komise DK.
•  12. zasedání komise (hlasování) – 2. 6. 2022 / per rollam;
•  setkání komise DK – 20. 10. 2022 / prezenční forma
•  s výsledkem hlasování formou per rollam = 13. zasedání komise 2. 11. 2022.

ZPRACOVANÉ A PŘEDLOŽENÉ DOKUMENTY KOMISE:
2 x návrh podpory sportovců k finálnímu schválení předsedovi ČOV Jiřímu Kejvalovi.

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  Udržení současné podoby činnosti v návaznosti na finanční možnosti komise DK, postup-

ně rozšiřovat kontakty s případnými zájemci o spolupráci se sportovci v oblasti vzděláva-
cích institucí a zaměstnanosti.

5.12. Komise pro udržitelnost ČOV 
OLGA PLACHÁ

Složení Komise pro udržitelnost ČOV:
Předsedkyně: OLGA PLACHÁ
Členové: GABRIEL WAAGE, ALEŠ LIBECAJT, MICHAL JEŽDÍK,  
LEONA LAHODA, VAVŘINEC HRADILEK, ŠÁRKA STRACHOVÁ,  
LAURA MITROLIOSOVÁ, PETRA HAJNÁ, KLÁRA ZEMANOVÁ, FILIP ČERNÝ, 
tajemník – tým projektu ASAP (Veronika Zemanová, Jana Janotová, Tereza Doušová).

Komise pro udržitelnost ČOV byla ustanovena v r. 2021 jako ústřední poradní orgán ČOV 
pro oblast udržitelnosti ve sportu. Je složena ze zástupců svazů letních a zimních sportů, 
sportovců, expertů v oblasti udržitelnosti, partnerů Českého olympijského týmu a odborní-
ka na problematiku komunikace. Komise je složená tak, aby se oblasti expertíz jednotlivých 
členů shodovaly s prioritními oblastmi strategie udržitelnosti, a to zejména v rámci její im-
plementace.

•  Zprávy o zabezpečení výprav v roce 2022:
•  ZOH Peking, Čína (4.–20. 2. 2022)
•  Zimní EYOF Vuokatti, Finsko (19.–26. 3. 2022)
•  Letní EYOF Banská Bystrica, Slovensko (23.–30. 7.2022)
•  World Games, Birmingham, USA (7.–17. 7. 2022).

CÍLE A ÚKOLY PRO ROK 2023:
•  bezchybně zdravotnicky zabezpečit mezinárodní akce ČOV, tj. EYOF, EH, BG a zahájit 

edukaci týmů směrem k VSA v roce 2024;
•  pokračovat v poskytování služeb Call centra o spolupráci s CPM, případně dalšími regio-

nálními pracovišti;
•  ve spolupráci s ADV ČV připravit aplikaci pro snadné vyhledání zakázaných látek;
•  podílet se na edukativních programech a akcích pod záštitou LK ČOV, spolupracovat se 

sportovními svazy na problematice sportovních zdravotních prohlídek;
•  spolupracovat s organizátory edukativních akcí České společnosti tělovýchovného lékař-

ství a podílet se na dalším ročníku Symposia sportovní medicíny v Dříteči.

POZNÁMKY:
Předseda a tajemník LK ČOV děkují všem členům, Radě expertů LK ČOV, dalším spolupra-
cujícím lékařům, specialistům a členům jednotlivých realizačních týmů za úspěšné zvládnutí 
účasti sportovců na všech mezinárodních VSA organizovaných ČOV v roce 2022 a 2023!

5.11. Komise Duální kariéry
KATEŘINA NEUMANNOVÁ

SLOŽENÍ KOMISE: 
Předsedkyně: KATEŘINA NEUMANNOVÁ
Členové: ALENA KINDOVÁ, MARTIN DOKTOR, JIŘÍ KYNOS, JIŘÍ BERAN, 
VRATISLAV ODVÁRKO, JAROSLAV POLLERT, ONDŘEJ ŠPAČEK,  
NIKOL KUČEROVÁ, MARTINA VOŘÍŠKOVÁ (administrátor).

CÍLE A PRIORITY KOMISE:
•  Tvorba, řízení a kontrola programu Duální kariéry.
•  Průběžná aktualizace pravidel pro čerpání finančních příspěvků. 
•  Schvalování návrhů příspěvků sportovcům.
•  Řešení sporných případů.

ČINNOST KOMISE:
•  Komise v roce 2022 zpracovala úspěšné žádosti 44 sportovců, kterým bylo ve 48 podpo-

řených žádostech přiděleno celkem 598 642,- Kč.
•  Kateřina Neumannová a Martina Voříšková průběžně komunikují se sportovci a Komisí 

sportovců a vytvářejí podporu pro podávání žádostí a informovanosti o programu.
•  V průběhu roku 2022 se rozvíjelo partnerství s University of New York in Prague (UNYP). 

Proběhla řada jednání a byl nastaven systém spolupráce. První studenti se do programu 
již zapojili. 

•  V průběhu roku se průběžně upravoval a zjednodušoval elektronický systém podávání 
žádostí.

•  V rámci 13. kola přidělování příspěvků musel být poprvé využit redukční koeficient vzhle-
dem k větší poptávce nad finanční možností programu. Redukční koeficient byl na zákla-
dě návrhu komise stanoven na 0,791 a byl stejný u všech podpořených žádostí. 
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Jednou z  hlavních činností Komise je napomáhat implementovat Strategii udržitelnosti 
ČOV a její akční plán. Komise se scházela každé tři měsíce a konzultovala konkrétní kroky 
implementačního plánu, k jehož vypracování na začátku roku 2022 významně přispěla. Ko-
mise také iniciovala dotazník na sportovní svazy s otázkami jejich přístupu k tématu udrži-
telnosti.
Komise se podílela na organizaci ASAP Fóra, které se konalo 12. 10. a bylo závěrečnou akcí 
projektu ASAP, a zejména pak na workshopu pro české sportovní organizace s názvem: 
„Udržitelnost sportu – jak čelit novým výzvám.“ Výstupy, prezentace a videa toho nejzají-
mavějšího naleznete na https://www.asap-sport.com/asap-forum.
Více informací o Strategii udržitelnosti ČOV 2030, a dalších aktivitách ČOV a sportovních 
organizací v této oblasti najdete na https://www.olympijskytym.cz/files/docs/Projekty/udr-
zitelnost/Report%20IP%20SU%202022_VV.pdf.

Eliška Březinová
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6.
EKONOMIKA ČOV

České družstvo ledních hokejistek
7. místo 
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T-Mobile Olympijský běh 350 000 Kč 460 338 Kč

Sekretariát ČOV 27 300 000 Kč 25 458 405 Kč

 - provozní náklady 6 500 000 Kč 6 873 822 Kč

 - materiálové náklady 800 000 Kč 1 063 990 Kč

 - osobní náklady 16 900 000 Kč 14 970 720 Kč

 - náklady na zastoupení v EU Office 1 600 000 Kč 1 654 010 Kč

 - ostatní náklady 1 500 000 Kč 895 863 Kč

Lékařské sympozium – příspěvek MOV 350 000 Kč 201 646 Kč

Olympijský festival 100 000 Kč 0 Kč

Vratka NSA – dotace 2022 (Intergram, reprezentace) 0 Kč 1 274 189 Kč

Celkové náklady 169 970 000 Kč 167 785 659 Kč

Výnosy Plán 2022 Skutečnost 2022

Státní dotace NSA – zabezpečení ZOH Peking 2022 62 700 000 Kč 62 700 000 Kč

Státní dotace NSA – zabezpečení činnosti ČOV 70 691 009 Kč 70 691 009 Kč

  - zabezpečení výpravy EYOF zima Finsko 2022 4 100 000 Kč 4 100 000 Kč

  - zabezpečení výpravy EYOF léto Slovensko 2022 4 500 000 Kč 4 500 000 Kč

  - zabezpečení výpravy Světové hry USA 2022 11 500 000 Kč 11 500 000 Kč

  - zabezpečení příprav akcí v letech 2023–2026  5 000 000 Kč 5 000 000 Kč

 - zdravotní zabezpečení reprezentací 10 000 000 Kč 10 000 000 Kč

 - pojištění (úrazové, odpovědnosti za újmu) 14 527 216 Kč 14 527 216 Kč

 - poplatky OSA 3 275 044 Kč 3 275 044 Kč

 - poplatky Intergram 1 997 740 Kč 1 997 740 Kč

 - sociální program olympioniků 8 000 000 Kč 8 000 000 Kč

 - Olympiáda dětí a mládeže 6 000 000 Kč 6 000 000 Kč

 - projekty ve prospěch členů 1 791 009 Kč 1 791 009 Kč

 -  v tom: Duální kariéra

              Rozvoj odbornosti 

              genderová vyváženost ve sportu (KRP) 

               fair-play (Český klub fair play)

               činnost Českého klubu olympioniků

Příspěvky od MOV a EOV 28 500 000 Kč 30 628 489 Kč

Příspěvek od MOV – lékařské sympozium 350 000 Kč 199 172 Kč

Partneři mimo ČO a.s. 1 400 000 Kč 1 453 000 Kč

 - finanční podpora – dary, ČON 1 100 000 Kč 1 000 000 Kč

 - finanční podpora – projekty 300 000 Kč 453 000 Kč

Finanční výnosy 50 000 Kč 1 012 750 Kč

Ostatní výnosy 400 000 Kč 830 932 Kč

 - prodej dlouhodobého majetku 20 000 Kč 10 724 Kč

 - ostatní výnosy 380 000 Kč 820 208 Kč

Celkové výnosy 164 091 009 Kč 167 515 352 Kč

Výsledek - zisk / ztráta -5 878 991 Kč -270 307 Kč

Vratka MŠMT – k dotacím na OH Tokio v r. 2019 a 2020 0 Kč 1 165 644 Kč

Výsledek při započítání vratky MŠMT -5 878 991 Kč -1 435 951 Kč

6.1. Zpráva o hospodaření ČOV 2022

Ekonomický úsek ČOV:
Ředitel: JAN LÉTAL
Členové: VÁCLAVA PLOCICOVÁ, RADKA CHALOUPKOVÁ, MONIKA POPELOVÁ

Čerpání rozpočtu ČOV k 31. 12. 2022

Náklady Plán 2022 Skutečnost 2022

Zajištění výpravy ZOH Peking 2022 57 200 000 Kč 57 256 265 Kč

Zajištění akcí 2022 (mimo ZOH Peking 2022) 20 100 000 Kč 19 199 989 Kč

  - EYOF zima – Finsko (Vuokatti) 4 100 000 Kč 4 084 293 Kč

 -  EYOF léto – Slovensko (Banská Bystrica) 4 500 000 Kč 4 400 818 Kč

 -  Světové hry – USA (Birmingham) 11 500 000 Kč 10 714 878 Kč

Zajištění příprav akcí ČOV v letech 2023–2026 5 000 000 Kč 4 984 003 Kč

Zdravotní zabezpečení reprezentací 10 000 000 Kč 10 038 704 Kč

Olympiáda dětí a mládeže 6 200 000 Kč 6 203 707 Kč

Poskytnutá podpora členům 19 800 000 Kč 19 616 320 Kč

 - pojištění (úrazové, odpovědnosti za újmu) 14 527 216 Kč 14 527 216 Kč

 - poplatky OSA 3 275 044 Kč 3 275 044 Kč

 - poplatky Intergram 1 997 740 Kč 1 814 060 Kč

Činnost orgánů ČOV 3 170 000 Kč 2 572 023 Kč

 - Plénum 250 000 Kč 146 285 Kč

 - Výkonný výbor 250 000 Kč 208 519 Kč

 - Ombudsman – činnost sekretariátu 260 000 Kč 263 370 Kč

 - Legislativní rada 150 000 Kč 124 135 Kč

 - Rozhodčí komise 20 000 Kč 0 Kč

 - Revizní komise 15 000 Kč 2 494 Kč

 - Ekonomická komise 15 000 Kč 2 470 Kč

 - Komise zahraničních vztahů 600 000 Kč 427 931 Kč

 - Lékařská komise 500 000 Kč 461 118 Kč

 - Komise sportovců 200 000 Kč 214 095 Kč

 - Komise sportu pro všechny 10 000 Kč 0 Kč

 - Komise rovných příležitostí ve sportu 800 000 Kč 615 706 Kč

 - Komise neolympijských sportů 100 000 Kč 105 900 Kč

Složky ČOV 8 100 000 Kč 8 662 725 Kč

 - Česká olympijská akademie 1 300 000 Kč 1 309 539 Kč

 - Česká olympijská akademie – OSIC, vč. OMK 1 700 000 Kč 2 149 087 Kč

 - Česká trenérská akademie – Unie trenérů, Trenér roku 800 000 Kč 789 010 Kč

 - Česká trenérská akademie – rozvoj odbornosti 2 600 000 Kč 2 720 540 Kč

 - Český klub olympioniků 1 000 000 Kč 1 010 208 Kč

 - Český klub fair play 600 000 Kč 613 006 Kč

 - Český klub sportovních svazů, organizací a institucí 100 000 Kč 71 335 Kč

Sociální program olympioniků 8 000 000 Kč 8 010 649 Kč

Projekt Duální kariéra 700 000 Kč 809 576 Kč

Česko sportuje (SAZKA Olympijský víceboj, OVOV) 2 250 000 Kč 1 644 600 Kč

Projekt Česká olympijská nadace 1 350 000 Kč 1 392 520 Kč

 - provozní náklady 350 000 Kč 392 520 Kč

 - prostředky na podporu znevýhodněných dětí 1 000 000 Kč 1 000 000 Kč
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3. zajištění příprav akcí ČOV v letech 2023–2026 4 984 003 Kč

Prostředky v rámci této kapitoly byly z největší části použity na zajištění tzv. centrálních 
servisních projektů pro vybrané špičkové reprezentanty připravující se na OH 2024, resp. 
ZOH 2026 – tedy nadsvazové služby zabezpečující servis odborníků. Dále byly prostředky 
použity na účast na seminářích šéfů misí, resp. inspekčních cest u nadcházejících soutěží – 
tedy EYOF, Evropských her či OH 2024, na služby spojené s těmito akcemi a osobní náklady.
                                                                     
4. zdravotní zabezpečení sportovní reprezentace 10 038 704 Kč    

V souladu s provedeným otevřeným výběrovým řízením na dodavatele zdravotních služeb 
pro potřeby státní reprezentace, vč. administrativy vrcholných sportovních akcí pro období 
2019–2022, byly tyto služby hrazené konsorciu zdravotnických zařízení Centrum pohybové 
medicíny Pavla Koláře a.s. a Centrum zdravotnického zabezpečení sportovní reprezentace 
z.s (zdravotní úkony), resp. Sportklinik  s.r.o. (administrativa vrcholných sportovních akcí). 
Čerpání v této kapitole proběhlo v souladu s plánem. Prostředky byly čerpány na úhradu 
konkrétních zdravotních úkonů pro vybrané reprezentanty ve výši 9 037 731 Kč a na admi-
nistrativu vrcholných sportovních akcí ve výši 1 000 973 Kč.

5. poskytnutá podpora členům 19 616 320 Kč

Jedná se o činnosti, které ČOV hradí souhrnně za celé sportovní prostředí. ČOV obdržel 
účelovou státní dotaci na úhradu nákladů spojených s úrazovým pojištěním sportovců, po-
jištěním obecné odpovědnosti za újmu způsobenou činností trenéra či cvičitele, poplatků 
společnosti OSA a společnosti Intergram. Účelová dotace pro tuto aktivitu č. 3 – Poskytnutá 
podpora členům byla vyčleněna ve výši 19 800 000 Kč. Vzhledem ke skutečnosti, že koneč-
né náklady na poplatky společnosti Intergram byly o 183 680 Kč nižší, než bylo uvedeno 
v žádosti, byly prostředky v této výši vráceny na účet NSA, a to dne 22. 12. 2022.

Úrazové pojištění sportovců 13 898 200 Kč
Pojištění obecné odpovědnosti za újmu způsobenou činností trenéra či cvičitele 629 016 Kč      
Poplatky společnosti OSA 3 275 044 Kč
Poplatky společnosti Intergram 1 814 060 Kč
                                        
6. Česká olympijská akademie 1 309 539 Kč                                                                                       

z toho:
spotřeba materiálu 501 tis. Kč                                        
cestovné 46 tis. Kč
náklady na reprezentaci 5 tis. Kč
nájemné 2 tis. Kč
činnost tajemníka 20 tis. Kč
ostatní služby 593 tis. Kč
dohody o provedení práce 60 tis. Kč
členské a kongresové poplatky 7 tis. Kč
poskytnuté příspěvky 75 tis. Kč

KOMENTÁŘ K HOSPODAŘENÍ ČOV A K JEHO STŘEDISKŮM ZA ROK 2022

Rozpočet ČOV pro rok 2022 byl schválen jako poměrně významně ztrátový se schodkem  
5 878 991 Kč. Hlavním důvodem pro sestavení takto schodkového rozpočtu byla skutečnost, 
že ČOV neobdržel oproti předcházejícím obdobím v rámci dotací NSA žádné prostředky 
na vlastní činnost a provoz sekretariátu. 
ČOV dostal v roce 2022 prostředky z NSA v rámci dvou Výzev. Na počátku roku to bylo 
v rámci Výzvy NSA č. 16/2021 – Podpora Národního olympijského výboru k zajištění účasti 
na ZOH 2022. Dotace byla vyčerpaná v plné výši, a to včetně nákladů na ubytování a rate-
card vynaložených již v roce 2021 (viz Zpráva o činnosti ČOV za rok 2021 – Komentář k hos-
podaření ČOV), a vyúčtovaná v plné výši dle Rozhodnutí, a to již v září 2022.
Dále pak ČOV obdržel ze strany NSA dotaci v rámci Výzvy NSA č. 11/2022 – Sportovní orga-
nizace olympijského a paralympijského hnutí 2022. Tato dotace byla ČOV přidělena v rámci 
šesti aktivit, přičemž u pěti z nich bylo Rozhodnutím dáno, že přesuny finančních prostřed-
ků do jiných aktivit nejsou dovoleny. Dotace nebyla vyčerpána v plné výši, celkové nedo-
čerpání činí 1 274 189 Kč. Tyto prostředky byly vráceny NSA, a to v prosinci 2022 ve výši  
883 680 Kč, následně v únoru 2023 ve výši 390 509 Kč. 
ČOV dále v roce 2022 provedl vratku MŠMT ve výši 1 165 644 Kč. Zdůvodnění této vratky 
je dáno tím, že ČOV si objednal a zaplatil u pořadatele OH Tokio ubytování, které v roce 
posunutého pořádání her, tedy v roce 2021, kvůli obecně známým problémům s epidemií 
nemoci covid-19, nemohl plně využít. Pořadatel prostředky za nevyužité kapacity vrátil ČOV, 
a proto jej poté v roce 2022 vrátil ČOV na příslušný účet MŠMT, který v letech 2019 a 2020 
tyto prostředky ČOV poskytnul a byly jemu i vyúčtovány. 
Konečný výsledek hospodaření roku 2022 je tedy schodkový, ale v podstatně menší míře, 
než v jaké byl schválen, a to ve výši 1 435 951 Kč při započítání výše zmíněné vratky MŠMT, 
resp. pouze ve výši 270 307 Kč v případě, kdy tato vratka nebude do hospodaření roku 2022 
započtena. Tento velice příznivý výsledek byl dosažen především díky důslednému dodr-
žování nákladů v činnosti orgánů ČOV, především sekretariátu ČOV, a také vyššími příjmy, 
zejména od MOV a EOV. 

NÁKLADY (KOMENTÁŘ K VYBRANÝM POLOŽKÁM ROZPOČTU)

1. zajištění výpravy ZOH Peking 2022 57 256 265 Kč

Tyto prostředky byly v souladu s Rozhodnutím NSA čerpány na výpravu na ZOH konané 
v Pekingu v Číně. Ze strany NSA byla vypsaná speciální Výzva č. 16/2021 – podpora Ná-
rodního olympijského výboru k zajištění účasti na ZOH 2022. V rámci této Výzvy obdržel 
ČOV prostředky ve výši 62 700 000 Kč. Část prostředků ve výši 5 585 064 Kč na ubytování 
a ratecard již byla uhrazena v roce 2021 (viz Zpráva o činnosti ČOV za rok 2021) a v souladu 
s Rozhodnutím o poskytnutí dotace byly tyto prostředky součástí vyúčtování roku 2022.
Největší položky na  zajištění výpravy na  ZOH představují náklady na  cestovné (letenky, 
nadváha, cargo, kapesné, ubytování), spotřebu materiálu včetně sportovního oblečení, 
zdravotní zabezpečení vč. proticovidových opatření (zajištění odběrů PCR testů), pojištění 
a osobní náklady (podrobně viz příloha č. 1). 

2. zajištění akcí 2022 (mimo ZOH 2022) 19 199 989 Kč

Prostředky v rámci této kapitoly byly použity na:
a) zimní EYOF Vuokatti, Finsko – 4 084 293 Kč (podrobně viz příloha č. 2) 
b) letní EYOF Banská Bystrica, Slovensko – 4 400 818 Kč (podrobně viz příloha č. 3) 
c) Světové hry Birmingham, USA – 10 714 878 Kč (podrobně viz příloha č. 4) 
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11. Český klub fair-play 613 006 Kč                                                                                       

z toho:
spotřeba materiálu 178 tis. Kč                                        
cestovné 21 tis. Kč
nájemné 41 tis. Kč
koordinace projektů 290 tis. Kč                                                  
občerstvení při akcích 22 tis. Kč
osobní náklady 7 tis. Kč
ostatní služby 35 tis. Kč
členské a kongresové poplatky 19 tis. Kč

12. Sociální program 8 010 649 Kč                                                                                               

ČOV obdržel v rámci dotace od NSA prostředky na podporu sociálního programu pro bý-
valé olympioniky – medailisty, kteří jsou již v důchodovém věku, a to ve výši 8 000 000 Kč. 
Tyto prostředky byly rozděleny a použity takto:
- v první splátce bylo 133 olympionikům vyplaceno 25 000 Kč na osobu 3 325 000 Kč  
- v druhé splátce bylo 127 olympionikům vyplaceno 35 000 Kč na osobu 4 445 000 Kč  
- lékařské zabezpečení olympioniků, vč. lázeňské péče, pro 11 olympioniků 240 649 Kč

13. Česko sportuje – Sazka Olympijský víceboj, OVOV 1 645 001 Kč                                      

spotřeba materiálu 3 tis. Kč                                        
cestovné 101 tis. Kč
nájemné 139 tis. Kč
poštovné, telefony 15 tis. Kč
koordinace projektů 1 345 tis. Kč                                                  
občerstvení při akcích 5 tis. Kč
ostatní služby 37 tis. Kč

14.  Česká olympijská nadace (provozní náklady) 392 520 Kč

Česká olympijská nadace je součást České nadace sportovní reprezentace (ČNSR). Pod-
pora dětí ze znevýhodněných rodin je tedy poskytována v rámci účetnictví ČNSR. V rámci 
rozpočtu ČOV jsou hrazeny administrativní a provozní náklady na činnost ČON, a ty byly 
v roce 2022 vynaloženy takto:
spotřeba materiálu 102 tis. Kč                                        
cestovné 15 tis. Kč
poštovné, telefony 6 tis. Kč
software a IT, hosting 60 tis. Kč
koordinace projektů 125 tis. Kč                                                  
ostatní služby 84 tis. Kč

7. Česká olympijská akademie – studijní centrum 2 149 087 Kč                                                                                       
(olymp. multimediální knihovna) 

z toho:
spotřeba materiálu 6 tis. Kč                                        
cestovné 3 tis. Kč
nájemné 247 tis. Kč
činnost tajemníka 372 tis. Kč
dokumentační a ostatní práce 40 tis. Kč
technická podpora, hosting, správa webů 984 tis. Kč
poštovné, telefony 8 tis. Kč
ostatní služby 489 tis. Kč

8. Česká trenérská akademie – Unie profesionálních trenérů 789 010 Kč

z toho:
spotřeba materiálu 24 tis. Kč                                        
cestovné 97 tis. Kč
občerstvení při akcích 204 tis. Kč
nájemné 252 tis. Kč
ostatní služby 161 tis. Kč
členské a kongresové poplatky 50 tis. Kč
kurzové ztráty 1 tis. Kč         

9. Česká trenérská akademie – rozvoj odbornosti 2 720 540 Kč                                                                                       

z toho:
spotřeba materiálu 8 tis. Kč                                        
cestovné 160 tis. Kč
nájemné 250 tis. Kč
činnost tajemníka 276 tis. Kč
občerstvení při akcích 133 tis. Kč
náklady na reprezentaci 1 tis. Kč
školení a přednášky 459 tis. Kč 
ostatní služby 1 287 tis. Kč
osobní náklady 22 tis. Kč
členské a kongresové poplatky 123 tis. Kč
kurzové ztráty 2 tis. Kč         
                               
10. Český klub olympioniků 1 009 528 Kč                                                                                       

z toho:
spotřeba materiálu 143 tis. Kč                                        
cestovné 109 tis. Kč
ubytování 78 tis. Kč
občerstvení při akcích 232 tis. Kč
nájemné 76 tis. Kč
poštovné, telefony 13 tis. Kč
osobní náklady 315 tis. Kč
ostatní služby 44 tis. Kč
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4. Příspěvky od MOV, EOV a BOCOG 30 628 489 Kč

Příspěvek MOV na administrativu 1 028 745 Kč
Příspěvek MOV na program TOP X 15 790 149 Kč
Příspěvek MOV na účast na ZOH Peking 6 666 717 Kč
Příspěvek MOV na letenky ZOH Peking 456 037 Kč 
Příspěvek MOV na materiálové vybavení ZOH Peking 451 916 Kč 
Příspěvek MOV na náklady spojené s nemocí covid-19 558 612 Kč
Příspěvek MOV na T-Mobile Olympijský běh 112 495 Kč     
Příspěvek EOV na činnost 2 808 125 Kč
Příspěvek EOV na náklady spojené s nemocí covid-19 577 550 Kč
Příspěvek EOV na náklady spojené s činností EU Office 304 562 Kč
Příspěvek BOCOG na dopravu ZOH Peking 1 873 581 Kč

Čerpání finančních příspěvků vynaložených na olympijskou přípravu v roce 2022 – souhrn-
ně za ZOH Peking a OH Paříž

Údaje v tis. Kč

Sportovní svaz Aklimatizační 
kempy 

Centrální servisní 
projekty 

Stipendia 
MOV   Celkem Kvalifikovaní na OH 

2022 a 2024*

Celkem 0 3520  1612 5132 10800

* Hrazeno z prostředků České olympijské a. s.

15. Sekretariát ČOV 25 458 405 Kč

z toho:
spotřeba materiálu 810 tis. Kč                                        
spotřeba materiálu – DM do 80 tis. Kč 64 tis. Kč                                        
spotřeba energie 190 tis. Kč                                                 
opravy a údržba 356 tis. Kč
cestovné 107 tis. Kč
náklady na reprezentaci 456 tis. Kč
nájemné 472 tis. Kč
poštovné, telefony 502 tis. Kč
software a IT, hosting 436 tis. Kč
občerstvení při akcích 129 tis. Kč
školení, přednášky 122 tis. Kč
právní a daňové služby 1 054 tis. Kč
koordinace projektů 899 tis. Kč                                                  
ostatní služby 2 291 tis. Kč
osobní náklady 14 971 tis. Kč
pojistné 313 tis. Kč
členské a kongresové poplatky 170 tis. Kč
ostatní náklady, bankovní poplatky 363 tis. Kč
kurzové ztráty 99 tis. Kč
zastoupení v EU office 1 654 tis. Kč

VÝNOSY (KOMENTÁŘ K VYBRANÝM POLOŽKÁM ROZPOČTU)

1. Státní dotace NSA – zajištění účasti na ZOH 2022 62 700 000 Kč

ČOV obdržel dotaci ve výši 62 700 000 Kč v rámci Výzvy NSA č. 16/2021 – Podpora Národ-
ního olympijského výboru k zajištění účasti na ZOH 2022. Dotace byla vyčerpaná v plné výši 
včetně nákladů na ubytování a ratecard (viz výše) a vyúčtovaná dle Rozhodnutí již v září 
2022.

2. Státní dotace NSA – zabezpečení reprezentace a dalších činností 70 691 009,- Kč                                     

ČOV obdržel dotaci ve výši 70 691 009 Kč v rámci Výzvy NSA č. 11/2022 – Sportovní orga-
nizace olympijského a paralympijského hnutí 2022. Tato dotace byla ČOV přidělena v rámci 
šesti aktivit, přičemž u pěti z nich bylo Rozhodnutím dáno, že přesuny finančních prostřed-
ků do jiných aktivit nejsou dovoleny. Dotace nebyla vyčerpána v plné výši, celkové nedo-
čerpání činí 1 274 189 Kč. Z této částky bylo vráceno na účet NSA již v prosinci 2022 celkem  
883 680 Kč (1. avízo bylo ve výši 183 680 Kč v rámci aktivity č. 3 – Poskytnutá podpora čle-
nům ve věci úspory při platbě poplatku společnosti Intergram, 2. avízo ve výši 700 000 Kč  
v rámci aktivity č. 1 – Sportovní reprezentace ČOV).  ČOV poté, při konečném vyúčtování 
v únoru 2023, nedočerpal dále v rámci aktivity č. 1 – Sportovní reprezentace ČOV prostřed-
ky ve výši 390 509 Kč. Celkové čerpání této dotace tedy činí 69 416 820 Kč.

3. Dotace mimo NSA – finanční podpora projekty 453 000 Kč

Hlavní město Praha – dotace T-Mobile Olympijský běh 200 000 Kč
Město Brno – dotace T-Mobile Olympijský běh 50 000 Kč  
Město Brno – dotace RF SOV 113 000 Kč  
Jihomoravský kraj – dotace RF SOV 90 000 Kč

Šárka Pančochová
snowboard 14. místo
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NÁKLADY ČOV 2022

Zajištění přípravy a výpravy 
ZOH Peking 2022

34,17%

Zajištění akcí 2022 (mimo 
ZOH Peking 2022)

11,43%

Zajištění příprav akcí ČOV 
v letech 2023-2026

2,97%Zdravotní zabezpečení 
reprezentací

5,98%

Olympiáda dětí a mládeže 
3,70%

Poskytnutá podpora členům 
11,69%

Činnost orgánů ČOV
1,53%

Složky ČOV
5,16%

Sociální program 
olympioniků

4,78%

Projekt Duální 
kariéra, vč. sportovní 

diplomacie
0,48%

Česko sportuje 
(SAZKA Olympijský 

víceboj, OVOV)
0,98%

Projekt Česká olympijská 
nadace
0,83%

T-Mobile Olympijský běh
0,27%

Sekretariát ČOV
15,15%

Lékařské sympozium
0,12%

Vratka NSA - dotace 2022
0,76%

VÝNOSY ČOV 2022

Státní dotace -
zabezpečení ZOH 

Peking 2022
37,43%

Státní dotace - zabezpečení 
činnosti ČOV

42,20%

Příspěvky od MOV a  
EOV

18,28%

Příspěvek od MOV -
lékařské sympozium

0,12%

Partneři mimo ČO a.s., 
vč. dotací mimo NSA

0,87%

Finanční výnosy
0,60%

Ostatní výnosy
0,50%

NÁKLADY A VÝNOSY ČOV MIMO ROZPOČET V ROCE 2022

náklady v Kč výnosy v Kč

Příspěvky svazům na EYOF 2022–23 (MOV) 1.060.394,- Kč 1.060.394,- Kč 

Příspěvky svazům na YOG 2024 (MOV) 471.056,- Kč 471.056,- Kč 

Grant pro svaz basketbalu (MOV) 605.506,- Kč 605.506,- Kč 

Grant pro svaz baseballu (MOV) 186.877,- Kč 186.877,- Kč 

Stipendia Peking (MOV) 0,- Kč 1.177.400,- Kč 1)

Stipendia Paříž (MOV) 1.611.600,- Kč 2.148.800,- Kč 2)

Příspěvek na činnost komise sportovců (MOV) 183.600,- Kč 183.600,- Kč

Granty Erasmus – ASAP – udržitelnost (EU) 3.474.725,- Kč 0,- Kč 3)

Granty Erasmus – EWOS (EU) 3.681.556,- Kč 4.714.400,- Kč 4)

Granty Erasmus – Coachforce 21 (EU) 139.980,- Kč 214.133,- Kč 5)

Projekt Athletes4Society (EU) 235.151,- Kč 213.126,- Kč 6)

Projekt Play Together (EU) 262.075,- Kč 0,- Kč 7)

Projekt Games (EOV) 11.891,- Kč 97.500,- Kč 8)

Pozn.: 
1) Jedná se o doplatek, stipendia již byla vyplacena v předcházejícím období. 
2) Stipendia budou vyplácena až do roku 2024. 
3)  Prostředky na projekt ASAP byly přijaty v r. 2019 – viz Zpráva o činnosti za r. 2019, čerpány byly  

až do r. 2022, po vyúčtování obdrží ČOV v r. 2023 doplatek max. do výše 30 % schválené dotace. 
4) Jedná se o 80 % příspěvku na projekt EWOS pro rok 2022 a doplatek za projekt EWOS za rok 2021. 
5) V roce 2022 byl projekt vyúčtován a ČOV obdržel doplatek.
6) V roce 2023 bude projekt vyúčtován, po vyúčtování obdrží ČOV v r. 2023 doplatek max. do výše 30 %. 
7) Prostředky na projekt ČOV obdrží v roce 2023.
8) Projekt bude ukončen a doúčtován v roce 2024. 

                         
INFORMACE O STAVU VLASTNÍCH DISPONIBILNÍCH FINANČNÍCH 
PROSTŘEDKŮ K 31. 12. 2022

VYBRANÁ AKTIVA k 31. 12. 2022  VYBRANÁ PASIVA k 31. 12. 2022
název položky v tis. Kč název položky v tis. Kč
pokladní hotovost 648 závazky k dodavatelům 6 558
hotovost celkem 648 závazky k dodavatelům celkem 6 558
bankovní účty v CZK 1 628 nevyplacené mzdy (uhrazeno v lednu 2023) 1 161
bankovní účty v EUR 670 neuhrazené odvody z mezd (uhrazeno v lednu 2023) 566
bankovní účty v USD 19 109 jiné závazky (daň z příjmu z mezd - uhrazeno 2023) 124
bankovní účty v CZK - spořící 35 013 závazky z plateb mezd celkem 1 851

prostředky v bankách celkem 56 420 faktury došlé v roce 2022 vztahující se účetně  
k roku 2022 a uhrazené v roce 2023 375

neuhrazené pohledávky odběrateli 981 dohadné účty pasivní + výdaje příštích období 375
ostatní pohledávky vč. záloh 5 442 závazky z roku 2022 v časovém rozlišení do roku 2023 836
pohledávky celkem 6 423 ostatní závazky 398
nesplacené poskytnuté půjčky 0 jiné závazky 1 234
administrativní poplatek k půjčkám 0
pohledávky z nesplacených půjček celkem  
(jde o půjčky do splatnosti) 0 prostředky pasiv celkem 10 018

prostředky aktiv celkem 63 491

 DISPONIBILNÍ FINANČNÍ  PROSTŘEDKY CELKEM 53 473
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PŘÍLOHA Č. 1
CELKOVÉ NÁKLADY NA ZOH PEKING 2022

v tis. Kč

r. 2020 r. 2021 r. 2022 CELKEM

1 SOFTWARE 0 34 66 100

2 LÉKAŘSKÉ ZABEZPEČENÍ (vč. proticovid. opatření) 0 122 3532 3654

3 OSOBNÍ NÁKLADY 0 611 1152 1763

4 PROPAGAČNÍ PŘEDMĚTY, TISKOVINY 0 140 750 890

5 DHM DO 80 TIS. KČ 0 82 65 147

6 SPOTŘEBA MATERIÁLU 0 1927 361 2288

7 LÉKAŘSKÉ POTŘEBY A MATERIÁL 0 886 373 1259

8 JEDNOTNÉ OBLEČENÍ VÝPRAVY 0 6815 1561 8376

9 CESTOVNÉ 1892 4189 42509 48590

z toho:

     cestovné – tuzemské 0 0 8 8

     cestovné zahraniční (cargo) 0 0 5326 5326

     cestovné zahraniční  (letenky, nadváha, PHM)   0 0 33231 33231

     ubytování 1892 4189 1204 7285

     kapesné a diety 0 0 2740 2740

10 PŘÍPRAVA NA ZOH 2034 5295 537 7866

z toho:

   kempy svazy 1335 4341 0 5676

   centrální servisní a specifické projekty 699 954 537 2190

11 NÁKLADY NA REPREZENTACI 0 0 96 96

12 STRAVNÉ PŘI AKCÍCH (vč. stravy v OLV) 0 5 321 326

13 NÁJEMNÉ, RATECARD 0 1606 1094 2700

14 POŠTOVNÉ A TELEFONNÍ POPLATKY, SIM  KARTY 0 354 23 377

15 POJISTNÉ 0 2 428 430

16 OSTATNÍ SLUŽBY 0 187 4308 4495

17 POPLATKY  (vč. kurzových rozdílů) 0 131 80 211

NÁKLADY CELKEM 3926 22386 57256 83568

V
Ý

V
O

J
 D

IS
P

O
N

IB
IL

N
ÍC

H
 P

R
O

S
T

Ř
E

D
K

Ů
 Č

O
V



PŘÍLOHA Č. 4
CELKOVÉ NÁKLADY NA SVĚTOVÉ HRY BIRMINGHAM, USA 2022

v tis. Kč

r. 2021 r. 2022 CELKEM

1 SOFTWARE 0 52 52

2 LÉKAŘSKÉ ZABEZPEČENÍ 0 104 104

3 OSOBNÍ NÁKLADY 0 803 803

4 SPOTŘEBA MATERIÁLU 0 165 165

5 LÉKAŘSKÉ POTŘEBY A MATERIÁL 0 73 73

6 JEDNOTNÉ OBLEČENÍ VÝPRAVY 0 1630 1630

7 CESTOVNÉ 142 6463 6606

z toho:

     cestovné tuzemské 22 7 29

     cestovné zahraniční (letenky, nadváha) 81 4664 4745

     cestovné zahraniční (víza) 1 45 46

     ubytování zahraniční 23 1378 1401

     kapesné a diety 16 369 385

8 NÁKLADY NA REPREZENTACI 1 0 1

9 STRAVNÉ PŘI AKCÍCH 0 382 382

10 NÁJEMNÉ 6 347 353

11 POŠTOVNÉ A TELEFONNÍ POPLATKY, SIM KARTY 0 13 13

12 POJISTNÉ 0 195 195

13 STARTOVNÉ 0 133 133

14 OSTATNÍ SLUŽBY 0 355 355

15 POPLATKY SPRÁVNÍ A BANKOVNÍ (vč. kurz. rozdílů) 0 0 0

NÁKLADY CELKEM 150 10715 10865

PŘÍLOHA Č. 2
CELKOVÉ NÁKLADY NA EYOWF VUOKATTI 2022

v tis. Kč

r. 2020 r. 2021 r. 2022 CELKEM

1 SOFTWARE 169 40 25 234

1 LÉKAŘSKÉ ZABEZPEČENÍ 0 176 77 253

2 OSOBNÍ NÁKLADY 0 432 120 552

3 SPOTŘEBA MATERIÁLU 61 66 9 136

4 LÉKAŘSKÉ POTŘEBY A MATERIÁL 0 22 22

5 JEDNOTNÉ OBLEČENÍ VÝPRAVY 2384 0 123 2507

6 CESTOVNÉ 0 1228 3359 4587

z toho:

     cestovné zahraniční 0 552 704 1256

     ubytování zahraniční 0 538 2293 2831

     kapesné a diety 0 138 362 500

7 NÁKLADY NA REPREZENTACI A OBČERSTVENÍ 0 2 4 6

8 STRAVNÉ PŘI AKCÍCH 0 11 5 16

8 NÁJEMNÉ 0 22 226 248

9 POŠTOVNÉ A TELEFONNÍ POPLATKY 0 0 1 1

10 POJISTNÉ 0 15 40 55

11 OSTATNÍ SLUŽBY 0 9 65 74

12 POPLATKY SPRÁVNÍ A BANKOVNÍ (vč. kurz. rozdílů) 8 9 8 25

NÁKLADY CELKEM 2622 2010 4084 8716

PŘÍLOHA Č. 3
CELKOVÉ NÁKLADY NA EYOF BANSKÁ BYSTRICA 2022

v tis. Kč

r. 2022 CELKEM

1 SOFTWARE 52 52

2 LÉKAŘSKÉ ZABEZPEČENÍ 64 64

3 OSOBNÍ NÁKLADY 168 168

4 SPOTŘEBA MATERIÁLU 21 21

5 LÉKAŘSKÉ POTŘEBY A MATERIÁL 31 31

6 JEDNOTNÉ OBLEČENÍ VÝPRAVY 1276 1276

7 CESTOVNÉ 2639 2639

z toho:

     cestovné zahraniční 200 200

     ubytování zahraniční 2081 2081

     kapesné a diety 358 358

8 NÁKLADY NA REPREZENTACI A OBČERSTVENÍ 4 4

9 STRAVNÉ PŘI AKCÍCH 27 27

10 NÁJEMNÉ 8 8

11 POŠTOVNÉ A TELEFONNÍ POPLATKY 0 0

12 POJISTNÉ 50 50

13 OSTATNÍ SLUŽBY 48 48

14 POPLATKY SPRÁVNÍ A BANKOVNÍ (vč. kurz. rozdílů) 13 13

NÁKLADY CELKEM 4401 4401
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Michaela Hrůzová
shorttrack 14. místo



EKONOMIKA ČOV     9190     EKONOMIKA ČOV

6.2. Zpráva auditora za rok 2022

Zpráva auditora bude předložena na Plénu ČOV.

Nikol Kučerová
skikros
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6.4. Olympic Festival s.r.o.

Olympic Festival s.r.o. je obchodní společností existující a podnikající podle práva České 
republiky, řádně zapsanou v obchodním rejstříku, založenou ČOV jakožto jejím jediným 
a stoprocentním vlastníkem za účelem komplexního zajištění organizace projektu Olympij-
ských festivalů. 

Olympic Festival s.r.o. je na základě licenční smlouvy s Mezinárodním olympijským výbo-
rem držitelem marketingových práv ke značce Olympijský festival a jejích symbolik (názvo-
sloví, logo, vizuální identita, maskot her apod.) 

K datu zpracování Zprávy o činnosti za rok 2022 nemá společnost auditovanou závěrku, 
níže jsou tedy uvedené náklady a výnosy projektu Olympijský festival Peking 2022 v Brně, 
který se konal v termínu 4.–20. 2. 2022, dle strukturálního členění.

Jednatelé: PETR GRACLÍK, NAĎA ČERNÁ
Dozorčí rada: JAN LÉTAL

NÁKLADY OF PEKING

          

 přípravné práce

 sport a hrací karty

 provoz a zázemí vč. olympijského domu

 catering

 bezpečnost

 ubytování a doprava

 personální náklady

 komunikace, marketing a branding

 doprovodný program a jiné

 bartery

 mediální prostor

VÝNOSY OF PEKING

           

 město

 kraj

 partneři - finance

 výnosy z provozu

 partneři - barter

 partneři - mediální prostor

6.3. Česká olympijská a.s.

Česká olympijská a.s. je akciovou společností existující a  podnikající podle práva České 
republiky, řádně zapsanou v obchodním rejstříku, založenou ČOV jakožto jejím jediným 
akcionářem, a tedy stoprocentním vlastníkem. 

Česká olympijská a.s., jakožto výhradní marketingová a servisní organizace ČOV, je na zá-
kladě výslovného zmocnění ČOV mj. oprávněna rozhodovat o užívání olympijských symbo-
lik, zejména v oblasti reklamy a marketingu. 

K datu zpracování Výroční zprávy ČOV za rok 2022 nemá společnost auditovanou závěrku, 
níže jsou tedy uvedené náklady a výnosy ČO a.s. za rok 2022 dle strukturálního členění. 

Účetní závěrka, výroční zpráva ČO a.s., zpráva o vztazích a zpráva auditora budou zveřej-
něny v řádném termínu ve Sbírce listin na portále Justice.cz. 

Představenstvo ČO a.s.: 
Předseda: LIBOR VARHANÍK
Výkonný ředitel ČO a.s. a člen představenstva: PETR GRACLÍK
Členové: JIŘÍ KYNOS, ALENA KINDOVÁ
Dozorčí rada: KAREL PILNÝ

NÁKLADY 2022

          

 barter

 mediální partneři

 provoz

 ostatní a servisní náklady

 náklady na partnerství

 svazy a OH

 komunikace

VÝNOSY 2022

           

 barter

 mediální partneři

 výnosy komerční

 partneři ČOT

 výnosy vázané na projekty
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Anna Fernstädtová
skeleton 7. místo



Čtvrtý ročník Konference na podporu sportování mládeže – s podnázvem „Je sport důleži-
tým tématem pro společnost?“ – měl tři bloky s hosty z řad vysokých státních sportovních 
institucí: ČOV – Jiří Kejval, Filip Šuman, NSA – Filip Neusser, krajských úřadů – hejtmané 
a náměstci pro sport, také z řad municipalit a současně byli pozváni i zástupci škol a klu-
bů. I téma „Jaká by měla být role státu, krajů a měst v rámci podpory sportování mládeže“ 
přineslo živou debatu, do které se zapojili se svými případovými studiemi např. také bas-
ketbalista Jiří Welsch či Hana Klímová, ředitelka odboru komunikace ČEPS a.s., společnosti, 
která konferenci dlouhodobě finančně podporuje. Auditorium čítalo přes stovku zástupců 
odborné sportovní veřejnosti z regionů.
Zároveň nás čekalo 20. výročí projektu Olympiáda dětí a mládeže v roce 2023. Proto také 
v  roce 2022 probíhaly přípravy na  komunikační kampaň i  doprovodný program výroční 
olympiády.
Ve spolupráci s Královéhradeckým krajem probíhala koordinace příprav 20. Olympiády dětí 
a mládeže 2023 a ve spolupráci s Jihočeským krajem byly zahájeny přípravy Her XI. letní 
olympiády dětí a mládeže 2024. O pořadatelství zimní olympiády 2025 projevily zájem dva 
kraje a výsledkem jednání Výkonného výboru ČOV je přidělení hned dvou pořadatelství: pro 
rok 2025 ho získal Moravskoslezský kraj a olympiádu v roce 2027 společně s ČOV uspořádá 
Plzeňský kraj. 
Aktuální informace k projektu jsou na olympijskytym.cz/odm a také v aplikaci Olympijský 
tým.

7.1. Olympiáda dětí a mládeže 2022

Hry X. letní olympiády dětí a mládeže 2022 v Olomouckém kraji byly v mnoha ohledech 
výjimečné. Proběhly po  „roce bez olympiády“, kterou zastupitelstvo Olomouckého kraje 
po jednáních s ČOV odsunulo právě na rok 2022 kvůli covidové situaci. Olympiáda se již 
podruhé konala v Olomouckém kraji. Zúčastnilo se jí více než 3500 sportovců a s dvaceti 
sporty to byla jedna z největších olympiád. Zahájení proběhlo pod širým nebem na Andro-
vě stadionu SK Sigma Olomouc. Byla naplněna maximální kapacita zahájení – přes 7000 
účastníků, pro veřejnost bylo uvolněno přes 2000 vstupenek, které se naprosto vyprodaly. 
Všechna sportoviště byla kvalitně připravená. Poprvé v historii byly streamovány jednotlivé 
soutěže i díky některým sportovním svazům. Přenosy vysílaly ČT Sport+ a poprvé v historii 
ODM i czechteam.tv v téměř tisíci hodinách. Významný posun zaznamenaly komunikační 
aktivity, které byly výrazně posíleny pro zvýšení dopadu celého projektu a motivace mladé 
generace. Mezi veřejností byl o ODM obrovský zájem, o čemž svědčí nejen sledovanost pře-
nosů v ČT, ale také velká reakce na sociálních sítích. Například web ODM měl během akce 
téměř 2,5 milionu zobrazení. Olympiádu vyhrál Jihomoravský kraj.
Akci tentokrát navštívilo přes 120 slavných sportovců, olympioniků. Olympijský dům měl 
své zázemí v olomoucké Pevnosti poznání, která se po čtyři dny stala místem setkávání 
veřejnosti i účastníků, ať už během doprovodného programu či medailových ceremoniá-
lů. Olympijský dům navštěvovaly dopoledne školy v rámci organizovaných výletů, ale také 
v rámci doprovodného programu, který pro ně realizoval ČOV.
Podařilo se propojit výsledkový systém atletiky a plavání s Centrálním informačním systé-
mem, což zefektivnilo proces získávání i rychlost zobrazování výsledků. 
Český olympijský výbor poprvé zajistil prodej předmětů s logem akce. Poprvé byl pitný re-
žim 4000 účastníků řešen rozdáním bidonů a průběžným doplňováním pitné vody.  
Vzhledem k tomu, že celý rok 2022 byl pro Český olympijský výbor velice náročný po eko-
nomické stránce, projevilo se to i  v  rámci ODM. Bylo nutné najít rezervy v personálních 
nákladech, základem pro zvládnutí náročné organizace byla i dobrá domluva s  lokálním 
pořadatelem.
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Do  festivalu dorazilo 70 sportovců a  známých osobností. Po  návratu z  Pekingu zamířili 
do Brna například Šárka Pančochová, skokanky na lyžích s nejmladší účastnicí her Anežkou 
Indráčkovou, ženská hokejová reprezentace a rovněž manželé Paulovi. Pro ty je Olympijský 
festival srdcová záležitost. Na Letné v roce 2014 pomáhali na curlingové dráze a v roce 2022 
se sem vrátili přímo z olympijských her v Pekingu. Zuzana i Tomáš Paulovi věří, že festival 
pomáhá k objevování nových talentů. 
Sportoviště otestovali také ambasador a  krasobruslař Tomáš Verner, lezec Adam Ondra, 
šermíř Alexander Choupenitch, vodní slalomář Lukáš Rohan, sportovní střelci Jiří Lipták, 
David Kostelecký a Jakub Tomeček, biatlonisté Ondřej Moravec a Jaroslav Soukup, atletka 
Kristiina Mäki a další. Podpořit děti ve sportování dorazila i zraněná snowboardistka Eva 
Samková.
Olympijskému festivalu se znovu dařilo naplňovat svůj cíl – vracet děti ke sportu a přinášet 
olympijské hry k fanouškům v České republice.

7.2. Olympijský festival

Posláním Českého olympijského výboru je propagovat sport a šířit ve společnosti olympij-
ské hodnoty a ideály, a k tomu nám Olympijské festivaly pomáhají. Jejich cílem je přenést 
atmosféru olympijských her do regionů České republiky, zprostředkovat fanouškům emo-
ce a  výjimečné zážitky při zkoušení různých sportů nebo třeba při setkání s  olympioni-
ky. Olympijské festivaly využívají momentum olympijských her a přitáhnou velké množství 
návštěvníků i mediální pozornost. Vždyť od roku 2014 na ně zavítalo více než 1,4 milionu 
návštěvníků. 
Globální akce, ale lokální aktivace – to je potenciál, který chce rozvíjet i Mezinárodní olym-
pijský výbor, jenž přijal projekt za svůj a rozšířil ho do celého světa. Díky mezinárodní licenci 
má Olympijský festival například práva na použití maskota her nebo stejných grafických 
prvků pro branding. 
V roce 2022 proběhl zimní Olympijský festival Peking 2022 v areálu Nové Zbrojovky v Brně. 
I přes ztížené podmínky a nepříznivé prognózy, které přípravu festivalu provázely, se poda-
řilo otevřít jeho brány v den zahájení zimních olympijských her v Pekingu – tedy 4. února 
2022. Ačkoliv první polovinu akce stále provázela opatření proti šíření epidemie covid-19, 
byli jsme velmi příjemně překvapeni zájmem návštěvníků – od prvního dne byla povolená 
kapacita areálu vyprodána a celkový počet návštěvníků přesáhl 50 000.
Děti si to v Olympijském festivalu užily hlavně s Hrací kartou, v rámci níž pro ně bylo při-
praveno 17 stanovišť. Celkem bylo Hracích karet vydáno 15 500 a počet načtených aktivit 
spojených s kartou přesáhl 100 000. Největší zájem byl o sportoviště boby, saně, skeleton, 
curling a bruslení. Návštěvníci využívali i půjčovny sportovního vybavení. Běžky byly během 
sedmnácti dní vypůjčeny 10 200krát a brusle 4 200krát.
Do dopoledních programů pro školy se přihlásilo 8 253 dětí z 270 mateřských, základních 
i středních škol a také oddílů. Pod dohledem zkušených instruktorů si žáci vyzkoušeli tři 
sporty, setkali se s olympioniky a dozvěděli se víc o olympijských hodnotách v Olympijské 
zóně EDA. V té proběhlo celkem 40 lekcí zaměřených na šíření olympijských hodnot inter-
aktivní formou. 
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7.4. Sazka Olympijský víceboj

Největší školní sportovní projekt v České republice má za cíl přivádět ke sportu co nejvíce 
dětí a mladých lidí. Atraktivní formou a s podporou českých vrcholových sportovců a olym-
pijských legend sdružených v Českém klubu olympioniků motivuje základní školy a odpo-
vídající ročníky víceletých gymnázií k rozvoji pohybových aktivit dětí, a to především při 
hodinách tělocviku.
Sazka Olympijský víceboj nabízí školám tři volitelné programy. Prvním je Olympijský di-
plom, který je pro děti na prvním stupni. Po splnění 8 disciplín získají děti na konci škol-
ního roku diplom s doporučením vhodných sportů. Pro druhý stupeň doporučujeme Od-
znak všestrannosti, který motivuje účastníky ke zlepšování jejich schopností, a především 
k všestrannému rozvoji. Paralympijská výzva je realizována ve spolupráci s Českým para-
lympijským výborem a je určena dětem s handicapem.
Osmý ročník víceboje byl opět plnohodnotným ročníkem po předešlých letech ovlivněných 
pandemií koronaviru. V červnu 2022 bylo na školy odesláno 131 106 výstupů, z toho 76 181 
Olympijských diplomů, 52 894 Odznaků všestrannosti a 2031 diplomů Paralympijské výzvy. 
V soutěžní části Odznaku všestrannosti se uskutečnilo 79 okresních a 16 krajských kol.
Ti nejlepší sportovci postoupili až na republikového finále, kde je doplnily dvě ukrajinská 
družstva. Akce tradičně proběhla v Brně ve sportovním areálu VUT. Finále se zúčastnilo 
na 650 dětí, 220 učitelů a 60 olympioniků.
V  loňském školním roce se na školách realizovalo 28 Olympijských tréninků se známými 
sportovními osobnostmi ve 14 krajích ČR a nově bylo zařazeno i olympijské vzdělávání.
Hlavní výhra v podobě sportovního vybavení v hodnotě milionu korun od partnera projektu 
Sportisimo byla distribuována do 35 škol jako v předchozích letech. Opět dobře zafungova-
ly a také proběhly doprovodné soutěže ve spolupráci s trampolínovým centrem Hop Arena 
(bylo rozdáno 10 000 voucherů s volným vstupem na akcích) a 10 škol získalo od Koh-i-noor 
Hardmuth vybavení pro výtvarnou výchovu za účast v soutěží Špačkoš – kreslení obrázků.
Sazka Olympijský víceboj měl v roce 2022 opět velký mediální prostor. Reportáže na ČT 
měly průměrnou sledovanost přes 400  000, Instagram měl nárůst dosahu přes 90 % 
a na Facebooku byl nárůst dosahu přes 300 %.

7.3. T-Mobile Olympijský běh 

Již tradičně se Český olympijský výbor společně s titulárním partnerem akce T-Mobile za-
pojil do 36. ročníku Olympijského dne, který je oslavou založení Mezinárodního olympijské-
ho výboru v roce 1894. 
Letošní ročník proběhl již v klasickém červnovém termínu a bez omezení spojených s co-
vid-19. Olympijský den v ČR oslavilo v roce 2022 celkově 73 146 běžců, z toho 62 914 dětí 
na 341 školách. Odpolední závody proběhly celkově v 87 lokalitách, kde odstartovalo 6673 
dospělých běžců a 3559 dětí. Zlaté závody proběhly i v letošním roce v Praze a Brně. Poda-
řilo se nám udržet standard profesionální akce v rámci zázemí pro běžce, servisu na trasách, 
doprovodných aktivit, cen pro vítěze i celkového dojmu z akce. 
V rámci startovného na T-Mobile Olympijský běh se přispívá na Českou olympijskou nadaci. 
V roce 2022 se díky běžcům vybralo ze startovného 419 630 Kč. Dalších 200 000 Kč se pro 
Českou olympijskou nadaci povedlo získat díky nasazení projektu do aplikace EPP Pomáhej 
pohybem od Nadace ČEZ. Celková částka 619 630 Kč, která putovala na pomoc dětem z fi-
nančně znevýhodněných rodin, je historicky nejvyšší. 
Společnost T-Mobile i nadále pokračuje v titulárním partnerství u oslav Olympijského dne 
a vedle značné finanční podpory pomáhá i v oblasti komunikace a materiálního doplně-
ní cen pro vítěze. Již druhým rokem podporuje akci i  výrobou účastnických medailí pro 
všechny dospělé běžce. Spolupráce nadále pokračuje i s logistickým partnerem UPS, který 
nám dopravil materiály k závodu do 341 lokalit v rámci dopoledních závodů a do 87 lokalit 
na odpolední závody. Mezi další partnery již tradičně patří Koh-i-noor Hardtmuth, Toyota, 
ALPINE PRO, Prim, Coca-Cola, Johnny Servis a také dodavatelé svačin pro závodníky Bom-
bus a Racio. Akce byla i mediálně známá díky partnerům Český rozhlas Radiožurnál, Česká 
televize a BigBoard. V letošním roce oba Zlaté závody v Praze a Brně finančně podpořily 
Magistrát hlavního města Prahy a Město Brno. 
Webové stránky projektu: www.olympijskybeh.cz
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7.5. Media House a czechteam.tv

Media House je oddělení digitální komunikace, které zahrnuje správu digitálních obsaho-
vých i mediálních aktivit na kanálech Českého olympijského týmu (ČOT), jako jsou sociální 
sítě a webové stránky. Tento tým obsahových a marketingových expertů má za úkol vyrobit 
sportovní obsah a doručit ho k lidem napříč cílovými skupinami a rozšiřovat zájem o sport.
Media House zároveň vytváří obsah pro sportovní, institucionální, marketingové a PR akti-
vity ČOV, nedílnou součástí práce týmu Media House je obsahová a komunikační práce pro 
složky, komise a partnery ČOV.
Po vzájemné dohodě vyrábí toto oddělení texty, fotografie, grafiky i videa pro sportovní 
svazy, zejména ve snaze komunikovat české mezinárodní úspěchy s cílem přilákat k nim 
zájem širokého publika i sportovních novinářů.
Media House ČOV dodává rovněž obsah i  mediálním domům a  přináší zpravodajství ze 
sportovních akcí, kterých se česká média z důvodů finančních úspor účastní stále v menší 
míře. Obsah na klíč vyrábí i přímo pro sportovní svazy a sportovce a pomáhá z nich budovat 
v online prostředí influencery. Media House komunikačně podporuje každou mezinárod-
ní sportovní akci pořádanou v České republice sportovními svazy, které mají o spolupráci 
zájem (mistrovství světa, mistrovství Evropy, Světové poháry, Grand Prix apod.). Součástí 
oddělení Media House jsou i nová média spojená se značkou ČOT – online TV, podcasty, 
aplikace, rozšířená (augmentová) realita či gify.
Úkolem Media House je šíření slávy českého sportu a sportovců mezi fanoušky, firmami 
i institucemi. Řadou projektů se zaměřuje na mladou generaci, která nekonzumuje tradiční 
média. Cílem je, aby sport byl společenské téma a sportovci se stali vzory pro další generace. 
Budujeme jejich vztah se sportovními hodnotami a značkami.
Od roku 2016 Media House vytvořil silné komunikační kanály na sociálních sítích, kde účty 
Českého olympijského výboru patří mezi TOP 5 nejúspěšnějších značek v  Česku, a  to 
i mimo sport. Měsíčně vyrobí Media House přes 500 příspěvků na sociální sítě v průměrné 
mediální hodnotě 1,2 milionu korun. Jeho pracovníci pravidelně přednášejí na odborných 
konferencích v  Česku i  na  seminářích pořádaných Mezinárodním olympijským výborem 
nebo Asociací národních olympijských výborů. Česko je v olympijském hnutí mezinárodně 
vnímáno jako progresivní stát, který inspiruje ostatní.
V roce 2022 Media House Českého olympijského týmu pokračoval v druhém ročníku projek-
tu czechteam.tv. Jedná se o internetovou televizi a vytvoření digitálního ekosystému šíření 
sportovního obsahu po internetu. Vznikl obsahový tým, který před ZOH v Pekingu více jak 
půl roku dopředu vytvářel fotografie, videa a texty o českých sportovcích a  jednotlivých 
sportech. Při samotných olympijských hrách fungoval sportovní newsroom, který spojoval 
marketingové a komunikační experty Media House ČOV, vydavatelství Czech News Center, 
internetové televize mall.tv a komunikačních agentur v rámci skupiny WPP. Obsah czech-
team.tv byl zároveň distribuován sportovním svazům, sportovcům a resortním centrům. Ti 
také ze ZOH v Pekingu dostávali i exkluzivní fotografie.
Tento tým zároveň spravoval novou internetovou stránku czechteam.tv, který nabízela ar-
chiv sportovních videí i přímé přenosy ze zákulisí olympijských her v Pekingu či Olympij-
ského festivalu v Brně. V jednom místě se tak sbíhali obsah a informace ze všech lokalit, kde 
probíhalo olympijské dění. Diváky jsme brali do Pekingu online, navzdory tomu, že Čína byla 
z důvodů pokračující pandemie nemoci covid-19 uzavřena pro zahraniční diváky. Obsah byl 
také šířen a upravován pro jednotlivé sociální sítě Českého olympijského týmu, sportovní 
svazy i sportovce samotné a také sociální sítě partnerů projektu. Obsah se navíc distribuo-
val přes weby mall.tv, weby vydavatelství CNC a internetové vysílání HBBTV České televize 
i na kanále ČT Sport.
Sportovní obsah se také díky tomu dostal k novým cílovým skupinám, které sport běžně 
nekonzumují. Příběhy našich sportovců v  těchto skupinách rezonovaly a  přiváděly nové 
fanoušky ke sledování sociálních sítích olympijského týmu, ale i třeba ke sledování her v TV, 
či je aktivovaly k návštěvě Olympijského festivalu.

Přehled dat:
Naše videa v rámci projektu czechteam.tv měla přes 11,8 milionu zhlédnutí na webu czech-
team.TV, YouTube a sociální síti TikTok. Na Facebooku jsme zasáhli denně 37 % uživatelů 
této sítě v Česku, na Instagramu pak dokonce 53 %, další statisíce uživatelů konzumovaly 
obsah skrze sítě sportovců, svazů a  partnerů. Projekt finančně a  komunikačně podpoři-
li partneři Českého olympijského týmu i Mezinárodního olympijského výboru. Nad rámec 
dlouhodobých smluv a finančního plnění do něj investovali přes 12 milionů korun z mediál-
ních rozpočtů.
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V reakci na zdražování dochází celkově k nárůstu žádostí o finanční podporu.
Kromě finanční pomoci Česká olympijská nadace pomáhá i s motivací dětí ke sportu, zpro-
středkovává jim setkání a  tréninky s olympioniky, zapojuje je do akcí spojených s olym-
pismem. Zajišťuje zdarma vstupenky na sportovní utkání.
V říjnu nadace uspořádala charitativní akci #POHYBEMPRODETI, jejímž cílem bylo získat 
více financí, aby tak nadace mohla pomoci více dětem.
Před Vánocemi ČON upořádala akci Vánoční strom sportovních přání, kdy splnila přání dě-
tem rodičů samoživitelů a v rodinách v hmotné nouzi. 

Vybrané akce v roce 2022 Datum akce Osobnosti

Plnění snu – biatlonový trénink 19. 2. Gabriela Soukalová

Sportovní den pro děti z Ukrajiny 12. 3. Jiří Ježek, Štěpán Janáček

T-Mobile Olympijský běh 22. 6. Jaromír Jágr, Martin Doktor

Bludiště 25 let – Olympijský speciál 5. 8. Tomáš Bábek, Iveta Vacenovská, 
Denisa Helceletová,  
Adéla Hanzlíčková

Republikové finále SOV 7.–9. 9. Šárka Kašpárková, Štěpán Janáček, 
Denisa Helceletová,  
Adam Sebastian Helcelet 

#POHYBEMPRODETI 6. 10. Ondřej Synek, Lucie Šafářová,  
Šárka Strachová, Jiří Beran,  
Nikol Kučerová, Ilona Burgrová

Vánoční strom sportovních přání listopad/prosinec  

Předání vánočních dárku dětem v DD Tachov 8. 12. kouzelník Pavel Dolejška 

7.6. Česká olympijská nadace

Tento charitativní projekt Českého olympijského výboru oslavil v minulém roce 10 let od za-
ložení. Nadace finančně podporuje děti, kterým ve  sportování brání nedostatek financí. 
Jedná se o děti rodičů samoživitelů, ve finanční nouzi, děti v pěstounské péči nebo děti 
z dětských domovů.
Nejde přitom pouze o výjimečně talentované děti. Rozhodující je, aby děti měly chuť pravi-
delně sportovat. 
Prezidentem nadace je trojnásobný olympijský vítěz a mistr světa v hodu oštěpem Jan Že-
lezný. O udělení podpory rozhoduje komise nadace složená z jejích patronů, kterými jsou 
olympijští medailisté. Projekt byl založen 12. 12. 2012.
Manažerka projektu: Veronika Opršalová
Administrace, koordinace projektu: Alžběta Klímová
•  Celkem jsme podpořili 3 723 dětí od 6 do 18 let.
•  Rozdělili jsme 21 455 980 Kč.
•  Průměrná výše podpory je 5 763 Kč.
•  Při udělení příspěvku nerozhoduje výkonnost a sportovní úroveň, ale chuť sportovat.
•  Příspěvek jde konkrétním dětem na konkrétní věc – oddílové příspěvky, soustředění, kem-

py, sportovní pomůcky.

Česká olympijská nadace v roce 2022
V roce 2022 se konala dvě zasedání ČON. Hlasování o udělení podpory jednotlivým dětem 
proběhlo elektronicky. Jarní 30. kolo zasedání se konalo 16. 3. a rozdělilo se 1 089 510 Kč 
mezi 151 dětí. Při podzimním 31. kole zasedání, jež proběhlo 16. 9., se rozdělilo 1 038 060 Kč 
mezi 174 dětí. Během prosince se uskutečnilo mimořádné zasedání, kde byla odsouhlasena 
podpora 11 dětí z DD Lipník n. Bečvou, které obdrží 38 400 Kč. Celkem jsme za rok 2022 
podpořili 336 dětí částkou 2 165 970 Kč, průměrná částka na jedno dítě činí 6 446 Kč.
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PŘEHLED JEDNÁNÍ  
PLÉNA ČOV  
A VV ČOV

Ester Ledecká
alpské lyžování kombinace 4. místo



1. 3. 2022 v ČNB
Návrh programu zasedání:
 1. Úvod, přivítání 
 2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV
 3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)
 4. ZOH Peking 2022 – informace z průběhu (M. Doktor)
 5. EYOWF Vuokatti 2022 – stav příprav (M. Doktor)
 6. Světové hry Birmingham 2022 – stav příprav (M. Doktor/F. Šuman)
 7. ODM 2022, 2023 – stav příprav (F. Šuman)
 8. Ekonomika ČOV
       a) Vyhodnocení rozpočtu ČOV 2021 (L. Varhaník)
       b) Informace o rozpočtu ČOV 2022 (L. Varhaník)
 9. Mezinárodní aktivity a projekt udržitelnosti (R. Kumpošt)
 10. Olympijský festival Peking–Brno 2022 – informace z průběhu (L. Varhaník)
 11. Plán akcí na další období (P. Graclík)
 12. Různé

5. 4. 2022 ČNB
Návrh programu zasedání:
 1. Úvod, přivítání 
 2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV
 3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)
 4. Plénum ČOV 10. 5. 2022 (J. Kejval/ P. Graclík)
       a)  Návrhy dokumentů (pozvánka s návrhem programu, návrh Jednacího řádu, návrhy 

osob do orgánů Pléna atd.)
 5. EYOWF Vuokatti 2022 – shrnutí (M. Doktor)
 6. Světové hry Birmingham 2022 – stav příprav (M. Doktor/F. Šuman)
 7. ODM 2022, 2023, 2024, 2025 – stav příprav (F. Šuman)
 8. Ekonomika ČOV
       a) Informace o rozpočtu ČOV 2022 (L. Varhaník)
 9. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt)
 10. Projekt udržitelnosti (R. Kumpošt)
       a) Návrh 1. etapy implementačního plánu 
 11. Plán akcí na další období (P. Graclík)
 12. Různé

9. 5. 2022 v ČNB
Návrh programu zasedání:
 1. Úvod, přivítání 
 2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV
 3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)
 4. Plénum ČOV 10. 5. 2022 (J. Kejval)
 5.  Světové hry Birmingham 2022 a EYOF Banská Bystrica 2022 – stav příprav (M. Dok-

tor/F. Šuman)
 6. ODM 2022, 2023, 2024, 2025 (F. Šuman)
 7. Ekonomika ČOV (L. Varhaník)
       a) 3. varianta návrhu rozpočtu ČOV 2022
 8. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt)
 9. Plán akcí na další období (P. Graclík)
 10. Různé

8. PŘEHLED ZASEDÁNÍ PLÉNA ČOV A VV ČOV 
ZA ROK 2022

PLÉNUM ČOV

14. 1. 2022 Nominační Plénum ČOV
Návrh programu nominačního Pléna ČOV:
 1. Zahájení a schválení předsedajícího Pléna ČOV
 2. Schválení jednacího řádu 
 3. Schválení programu      
 4. Volba pracovních komisí
 5. Nominace sportovců a členů doprovodu na XXIV. zimní olympijské hry v Pekingu
 6. Různé
 7. Usnesení
 8. Závěr

9. 5. 2022 Plénum ČOV
Návrh programu Pléna ČOV:
 1. Zahájení a schválení předsedajícího Pléna ČOV
 2. Schválení programu Pléna ČOV
 3. Schválení Jednacího řádu Pléna ČOV
 4. Volba orgánů Pléna ČOV (Mandátová a Návrhová komise)
 5. Kontrola plnění usnesení ze zasedání Pléna ČOV 29. 6. 2021
 6. Zpráva Mandátové komise
 7. Zpráva předsedy o činnosti ČOV za 2021
 8.  Zpráva z průběhu Her XXXII. olympiády v Tokiu 2020 a XXIV. zimních olympijských 

her v Pekingu 2022
 9. Zpráva Ombudsmana ČOV o činnosti 2021
 10. Zpráva předsedy Revizní komise ČOV 2021
 11. Zpráva předsedů Komisí ČOV – písemně ve výroční zprávě
 12. Zprávy předsedů Složek ČOV – písemně ve výroční zprávě
 13. Zpráva o hospodaření ČOV za rok 2021
 14. Zpráva auditora za rok 2021
 15. Návrh rozpočtu ČOV na rok 2022
 16. Různé
 17. Usnesení Pléna ČOV
 18. Závěr

VÝKONNÝ VÝBOR ČOV

13. 1. 2022 formou online video konference
Návrh programu zasedání:
 1. Úvod, přivítání 
 2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV
 3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)
       a) Plénum ČOV 14. 1. 2022
 4. ZOH Peking 2022 – informace a návrh složení Českého olympijského týmu (M. Doktor)
 5. Ekonomika ČOV – informace k rozpočtu ČOV 2022 (L. Varhaník)
 6. Olympijský festival Peking–Brno 2022 – stav příprav (L. Varhaník)
 7. Plán akcí na další období (P. Graclík)
 8. Různé
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6. 12. 2022 v ČNB
Návrh programu zasedání:
 1. Úvod, přivítání 
 2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV
 3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)
       a) Vize, Mise, Hodnoty, Cíle – aktualizace 
       b) Aktualizace Stanov ČOV – stav 
 4. ODM 2023 a dále (F. Šuman)
 5. Školní sport a projekt SOV – informace (M. Hnilička)
 6. EYOF Friuli Venesia Giulia 2023 (M. Doktor)
 7. Ekonomika ČOV (L. Varhaník)
       a) 1. varianta návrhu rozpočtu ČOV 2023
 8. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt)
       a) EOC Strategic Agenda 2030
       b) EOC Ethics Code – update
 9. Plán akcí na další období (P. Graclík)
 10.  Různé 

ČOA – informace o plánovaných aktivitách

14. 6. 2022 ČNB
Návrh programu zasedání:
 1. Úvod, přivítání 
 2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV
       a) Potvrzení hlasování per rollam
 3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)
 4. Světové hry Birmingham 2022 (M. Doktor/F. Šuman)
 5. EYOF Banská Bystrica 2022 (M. Doktor)
 6. ODM (F. Šuman)
 7. Ekonomika ČOV (L. Varhaník)
       a) Informace o aktuálním stavu financování
 8. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt)
 9. Plán akcí na další období (P. Graclík)
 10. Různé
       a) Cena Oty Pavla
       b) Setkání olympioniků po 50 letech 1972 (Mnichov, Sapporo) 

7. 9. 2022 v ČNB
Návrh programu zasedání:
 1. Úvod, přivítání 
 2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV
       a) Potvrzení hlasování per rollam – výprava na EYOF Banská Bystrica 2022
 3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)
 4. ODM (F. Šuman)
       a) ODM 2022 – shrnutí
       b) ODM 2023 a dále – informace
 5. Světové hry Birmingham 2022 – shrnutí (M. Doktor/F. Šuman)
 6. EYOF Banská Bystrica 2022 – shrnutí (M. Doktor)
 7. Ekonomika ČOV (L. Varhaník)
       a) Informace o rozpočtu ČOV
       b) Výsledky hospodaření dceřiných společností ČOV za 2021
 8. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt)
 9. Plán akcí na další období (P. Graclík)
 10. Různé
       a) ČOA – informace o nadcházejících aktivitách (A. Kliment)

1.  11. 2022 v ČNB
Návrh programu zasedání:
 1. Úvod, přivítání 
 2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV
 3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)
       a) OH Paříž 2024 – motiv pro ČOT a koncept Českého domu
       b) Czech Republic / Czechia – hlasování o názvu země pro mezinárodní reprezentaci
 4. ODM 2023 a dále (F. Šuman)
 5. EYOF Friuli Venesia Giulia 2023 (M. Doktor)
 6. Ekonomika ČOV (L. Varhaník)
       a) Informace o rozpočtu ČOV
 7. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt)
 8. Plán akcí na další období (P. Graclík)
 9. Různé
       a) Cena Věry Čáslavské
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